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Sällskapet Strömstierna – Nyhetsbrev 62 
 
Hej alla, 
 
Nyhetsbrev 62 kommer nu som brev numro ett år 2025, detta enligt vår månadsplan. 
 
Utöver nyheterna i detta brev om Lysekils historia finns de gamla nyhetsbreven tillgängliga på vår hemsida: 
Nyhetsbrev 1: 1543 – 1587. N:o 2: fram till år 1610. N:o 3: till 1658-02-26. N:o 4: till 1679-08-22. N:o 5: till år 
1700 (Lotsstation på Lotsberget). N:o 6: till freden i Nystad 1721-08-30. N:o 7: till 1747 cirka. N:o 8: till 1778-
01-24. N:o 9: till år 1800. N:o 10: till fredsavtalet med Norge 1814. N:o 11: till år 1830. N:o 12: till 
köpingsbildandet 1836-02-27. N:o 13: till 1843. N:o 14: till 1850. N:o 15: till 1857. N:o 16: fram till 1860, N:o 
17: till 1863. N:o 18: 1864-1866. N:o 19: 1867-1870. N:o 20: 1871-1873. N:o 21: 1874-1876. N:o 22: 1877-
1879. N:o 23: 1880-1881. N:o 24: 1882-1883. N:o 25: 1884-1886. N:o 26: 1887-1888. N:o 27: 1889. N:o 28: 
1890. N:o 29: 1891. N:o 30: 1892. N:o 31: 1893. N:o 32: 1894. N:o 33 1895. N:o 34 1896. N:o 35 1897. N:o 36 
1898-1899. N:o 37 1900-1901. N:o 38 1902. N:o 39 1903. N:o 40 1904. N:o 41 1905. N:o 42 1906. N:o 43 
1907. N:o 44 1908. N:o 45 1909. N:o 46 1910. N:o 47 1911. N:o 48 1912. N:o 49 1913. N:o 50 1914. N:o 51 
1915. N:o 52 1916. N:o 53 1917. N:o 54 1918. N:o 55 1919. N:o 56 1920. N:o 57 1921. N:o 58 1922. N:o 59 
1923. N:o 60 1924. N:o 61 1925. 
 
Nyhetsbrev 62 tar upp händelser i Lysekil år 1926. Från Lysekil finns det ett stort antal 
utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll om bland annat gator och deras underhåll, järnvägen, 
elverket, hamnen och polisen samt de olika styrelserna i staden. 
 
Det finns mycket mer att läsa i Stadsfullmäktiges protokoll från år 1925 på vår hemsida – för 
rubriker, se Stadsfullmäktiges protokoll, Register – i slutet på detta Nyhetsbrev. 
 
Som vanligt är understrykningar i texten eller [tillägg av text] mina kompletteringar i syfte att 
förtydliga informationen, bland annat gäller det att ta fram fullständiga namn på personer. 
 
Nyhet 
När Ni läser denna Lysekils historia har jag källreferenser till de flesta händelser. Tanken med 
detta är dels att visa var informationen är hämtad, dels att stimulera till mer läsning. Ni kan på 
vår hemsida även hitta en Källförteckning över litteratur som berör Bohuslän och Lysekil. 
 
Nyhetsbrev 14 innehåller en förteckning över Förkortningar. Listan med förkortningar till 
källor och personer kan vara användbar. Några förkortningar kan vara ersatta med klartext! 
 
Om Ni vill kommentera innehållet i denna Lysekils historia är Ni givetvis välkomna! 
Nästa Nyhetsbrev numro 63 kommer att sändas ut till Er i slutet av febuari 2025. 
 
Mvh Per Stenros 
perstenros@gmail.com  
 
./ 

mailto:perstenros@gmail.com
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LYSEKIL 1926 

 
1926 Den första fiskare som företar en expedition till isländska farvatten nordväst 

om Siglufjord är skeppare Oskar Gustafsson, Edshultshall, vilket sker med 
motorseglaren RUDOLF. Det är enligt ett uppgjort avtal med Hugo Hallgrens 
Konservfabriker, Ellös. Resultatet blir lyckat. (Grusell, sid 53) 

 
1926 Lysekils stad överlämnar den före detta Robert Murray fastigheten till staten, 

förutsatt att den används till ett marint laboratorium. Hydrografisk-Biologiska 
Kommissionen får en donation på 75.000 kr från Knut och Alice Wallenbergs 
stiftelse som används för att utrusta och inreda det nya laboratoriet. 
(www.fiskeriverket.se) 

 
1926 Alfred Bovik tar över ledningen av AB Boviks Konservfabriker efter broderns, 

Otto Bovik, död. Boviks har under många år en filial i Hälleviksstrand på 
Orust. (Knuth Hansson, Fiskkonservindustrin i Bohuslän, sid 13) 

 
1926 Lysekils kyrka repareras bland annat på grund av fuktskador i murarna. 

Därmed har kyrkan fått sitt nuvarande utseende. 
 
1926 I samband med invigningen av Hunnebovallen i Hunnebostrand arrangeras 

med stor pomp och ståt Bohusspelen. I löpning över 3.000 meter vinner Göte 
Grusell från Lysekil. (Grusell, sid 96) 

 
1926 Fotbollsklubben Slätten i Lyse bildas. (LP 2006-11-17) 
 
1926 Lysekils Pilsnerdricksutskänknings AB grundas och bagerimästare Richard 

Björsell blir dess förste ordförande. Pilsnerutskänkningsföretaget bildas för att 
minska spontant drickande av pilsner och skattefritt öl. 

 
Bland övriga styrelseledamöter kan nämnas konsul Alfred Bovik, landsfiskal 
Gunnar Daniel Nyblom, handlandena Evald Andersson och Gustaf Karlsson, 
som äger Karlssons Bryggeri som levererar dryckerna. 
 
Ölhallar hyrs i botten av Stadshotellet och i ett hus där Kungsgatan möter 
Gamla Strandgatan [Kungsgatan 7]. Klas Johansson blir föreståndare på 
ölkällaren medan Sofia Olsen blir chef i Gamlestan. (Bohusläningen 1995-01-26) 
(B1927) [Anm: Bohusläningen skriver att företaget grundas 1925.] 

 
1926-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 2 (avskrift KJ): 
 Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till och 

med slutet av detta år: 
1). Fabrikören Elis Luckey. 
2) Konsuln John Sterner. 

http://www.fiskeriverket.se)
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3) Grosshandlaren O. G. Löfving. 
4) Konsuln L. Laurin. 
5) Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
6) Redaktören Axel Ljungberg. 
7) Fabrikören Gust. Karlson. 
8) Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
9) Fabrikören Rich. Björsell. 
10) Handlanden S. P. Ekblad. 
11) Disponenten Ludv. Andersson. 
12) Mekanikern Otto Olsson. 
13) Gjutaren Karl Källén. 
14) Poliskonstapeln C. I. Alexandersson. 
15) F. Lotsförmannen Gustaf Wallin. 
16) Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
17) Vaktmästaren Jakob Pettersson. 
18) Handlanden E. W. Olsson. 
19) Fotografen John Westling. 
20) Handlanden Fritz G. Olsson. 
21) Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
22) Musikdirektören Karl Sandström. 
23) Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
24) Lokföraren Hj. Sörensen. 

 
1926-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 4 (avskrift KJ): 
 Under ordförandeskap av herr kontraktsprosten Fritz Lüsch skred man härefter 

till val av ordförande för året. 
Herr Sterner föreslog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som på sålunda föreslaget sätt företogs, utföll så, att herr 
kontraktsprosten Fritz Lüsch omvaldes till ordförande för innevarande år. 
 
Herr Lüsch hembar till stadsfullmäktige sitt tack för det honom sålunda ånyo 
visade förtroendet, som kommit honom till del. 

 
1926-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 5 (avskrift KJ): 
 Härefter företogs val av vice ordförande för året, och omvaldes med 

acklamation, på förslag av herr Luckey, herr konsuln John Sterner, som 
tackade för det förnyade förtroendeuppdraget. 

 
1926-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 9 (avskrift KJ): 

Val för tiden intill ordinarie bolagsstämma i februari 1927 av tre ledamöter 
med tre suppleanter i utskänkningsaktiebolagets i Lysekil styrelse jämte en 
revisor med en suppleant för granskning av bolagets räkenskaper och 
förvaltning för tiden t. o. m. den 31 december 1926 förelåg o. herr ordföranden 
i stadsfullmäktige hänskjutit till valkommittén att upprätta förslag till 
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besättandet av nämnda befattningar, och förelåg med anledning härav följande 
förslag från nämnda kommitté: 
 
Styrelseledamöter: 1) Gjutaren Karl Källén. 2) Juveleraren Gordon Wikström. 
3) Järnsvarvaren Sixten Arsenius, den förstnämnde för nykterhetsnämnden. 
 
Styrelsesuppleanter: 1) Fröken Ingrid Wallentin. 2) Kamreraren Hugo 
Hallgren. 3) Fabrikören Viktor Lindbom, den förstnämnde för 
nykterhetsnämnden. 
 
Revisor: Bankkamreraren Olof Johansson. 
 
Revisorssuppleant: Sparbankskamreraren Ernst Larsson. 
 
Herr E. W. Olsson föreslog i herr Wikströms ställe disponenten herr Emil 
Löfberg, och att denne på grund av sitt ordförandeskap i nykterhetsnämnden 
måtte bliva nämndens representant i sagda styrelse. 
 
Herr Björsell, som fann att nykterhetsnämnden på så sätt komme att bliva 
överrepresenterad i styrelsen i fråga, anslöt sig till valkommitténs förslag och 
yrkade, att valet måtte ske med slutna sedlar. 
 
Herr Ekblad höll på valkommitténs förslag och särskilt på herr Källén som 
representant för arbetarna. 
 
Herr ordföranden redogjorde i korthetför de synpunkter, som gjort sig gällande 
inom valkommittén vid förslagets upprättande. 
 
Valet av styrelseledamöter företogs med slutna sedlar och utföll så, att herrar 
disponenten Emil Löfberg, gjutaren Karl Källén och juverleraren Gordon 
Wikström valdes med respektive 19, 19 och 15 röster, medan 14 röster tillföllo 
järnsvarvaren herr Sixten Arsenius och 1 röst vardera av herrar handlanden E. 
W. Olsson och kamreraren Hugo Hallgren. Herr Löfberg förklarades tillika 
vald såsom nykterhetsnämndens representant i styrelsen. 
 
Med acklamation valdes till två av ifrågavarande suppleanter fröken Ingrid 
Wallentin och kamreraren Hugo Hallgren, och skulle den förstnämnde vara 
suppleant för nykterhetsnämndens representant i styrelsen. 
För besättandet av den tredje suppleantbefattningen företogs sluten omröstning 
före vilken herr Sandström avlägsnat sig från sammanträdet. 
Omröstningen utföll så, att herrar järnsvarvaren Sixten Arsenius och fabrikören 
Viktor Lindbom erhöllo vardera 11 röster, vadan lottning företogs, som utföll 
så att herr Lindbom förklarats vald. 
Enhälligt valdes till revisor bankkamreraren herr Olof Johansson med 
sparbankskamreraren herr Ernst Larsson till suppleant. 
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Enligt ovanstående hade valet alltså utfallit sålunda: 
 
Styrelseledamöter: 1) Disponenten Emil Löfberg (för nykterhetsnämnden). 2) 
Gjutaren Karl Källén. 3) Juveleraren Gordon Wikström. 
 
Styrelsesuppleanter: 1) Fröken Ingrid Wallentin för nykterhetsnämnden. 2) 
Kamreraren Hugo Hallgren. 3) Fabrikören Viktor Lindbom. 
 
Revisor: Bankkamreraren Olof Johansson. 
 
Revisorssuppleant: Sparbankskamreraren Ernst Larsson. 

 
1926-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 10 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren anmälde, att den omvalt herrar konsuln John Sterner och 

redaktören Axel Ljungberg till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år, och lades denna anmälan till handlingarna. 

 
1926-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 19 (avskrift KJ): 
 Herr Ljungberg hade ingivit följande historia, som nu förelåg: 

 
”Stadsfullmäktige, Lysekil. 
 
Sedan Regeringen uppdragit åt Kungl. Telegrafstyrelsen att utreda frågan om 
allmän revision av landets indelning i telefontaxeområden, vill undertecknad 
föreslå Stadsfullmäktige att i skrivelse till Kungl. Telegrafstyrelsen hemställa, 
att Käringön, Gullholmen, Ellös och Kårehogen måtte tillföras Lysekils 
taxeområde. 
 
Såsom skäl för denna framställning kan framhållas, att de nämnda ösamhällena 
samt norra delen av Orust hava sin handel på Lysekil och av denna anledning 
skulle få större utbyte av att tillhöra Lysekils taxeområde i stället för som nu 
Varekils. Vidare kan anföras, att de angivna områdena ligga närmare Lysekil 
än Varekil och således även ur denna synpunkt borde tillhöra det förra 
området. 
 
Rikssamtalen till och från exempelvis Gullholmen och Käringön torde även vid 
nämnda omläggning kunna expedieras över Varekil, vadan någon omväg i det 
fallet ej borde uppstå. 
 
Skulle Kungl. Telegrafstyrelsen från Telegrafverkets synpunkter finnas mera 
lämpligt att dela upp Varekils taxeområde, med hela Orust tillagt Lysekils 
taxeområde och Tjörn exempelvis tillagt Göteborgs, vore emot en sådan utväg 
från Lysekils synpunkt sett ej något att invända. 
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Lysekil den 28 december 1925. 
AXEL LJUNGBERG.” 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat motionen till handels- och 
sjöfartsnämnden, som enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall 
till densamma. 
 
Herr Löfving yrkade bifall till motionen yrkade stadsfullmäktige enhälligt 
biföllo. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, att dylik hemställan till Kungl. 
Telegrafstyrelsen göras genom översändandet av utdrag av detta protokoll. 

 
1926-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 20 (avskrift KJ): 
 Herr Björsell hade såsom egen motion upptagit Lysekils hantverks och 

industriförenings begäran om garantiteckning med ett belopp av 2.000 kronor 
för den utställning föreningen har för avsikt att anordna i Lysekil i slutet av juli 
månad detta år, vilken utställning skulle omfatta hantverk, slöjd, industri, konst 
m.m. 
 
Ärendet hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till 
drätselkammaren, som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 8 
dennes avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Vid drätselkammarens sammanträde den 10 december 1925 erhöll herr Bovik 
i uppdrag att konferera med vederbörande förenings styrelse om möjligheten av 
att uppskjuta hållandet av utställningen till år 1928 i samband med den då 
planerade fiskerimässan i Lysekil. 
 
Herr Bovik meddelade emellertid nu, att vederbörande ej vore villiga för dylikt 
uppskov. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka sådan 
garantiteckning med ett tusen (1.000) kronor för den möjligen blivande 
förlusten å utställningen dock att av denna summa eventuell utbetalning endast 
kommer att ske i proportion till förlustens storlek. 
 
Beloppet för ändamålet beslöt kammaren anvisa att utgå av medel anslagna för 
oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat.” 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Björsell yrkade bifall i enlighet med drätselkammarens förslag i ärendet. 
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Herr Otto Olsson fann det egendomligt, att drätselkammaren redan vid sitt 
första sammanträde för året velat vara med om att lämna ifrågasatta anslag, då 
man med hänsyn till den nyligen beslutade utgifts- och inkomststaten för 
staden haft den största möda att bibehålla uttaxeringen utan höjning. 
 
Herr vice ordföranden sade sig dock hava hyst betänkligheter mot att inom 
drätselkammaren vara med om att tillstyrka beloppet, men att kammaren dock 
insett nyttan av att ekonomiskt stödja en sådan utställning, som man hyste 
förhoppning om att ekonomiskt tillföra staden lika mycket, som svarar emot 
stadens uppoffring härvidlag. 
 
Herr Källén delade den åsikten, att utställningen kunde hava ekonomisk 
betydelse för samhället men ansåg, att vederbörande borde följt 
drätselkammaren vid dess den 10 december förra året uttalade åsikt om 
lämpligheten av att anordna utställningen i samband med den år 1928 
planerade fiskerimässan. 
 
Herr Björsell trodde, att anordnarna av utställningen hyste den uppfattningen 
att det skulle bära sig bättre att hava utställningen självständig än förbunden 
med nämnda fiskerimässa. 
 
Herr Ekblad meddelade, att han med den allra törsta tvekan varit med om att 
inom drätselkammaren tillstyrka bifall till anslagets i fråga beviljande. Ansåg 
att utställningen enbart omöjligen kunde lämna någon vinst, vilken man endast 
kunde beräkna på i samband med utställningen anordnade nöjestillställningar. 
 
Herr ordföranden framhöll, att föreningen i fråga på inga villkor ville vara med 
om någon sammankoppling av den planerade utställningen med fiskerimässan 
år 1928, ty den sistnämnda skulle då helt och hållet undantränga den 
förstnämnda. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, 
att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet såväl med hänsyn till beloppets 
storlek som detsammas anvisande och villkoren för eventuell utbetalning av 
detsamma. 

 
1926-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 21 (avskrift KJ): 
 Herr konsuln L. Laurin anhöll genom föreliggande skrivelse att på grund av 

bristande tid och kommande resor bliva befriad från ledamotskapet i 
stadsfullmäktige. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att godkänna avsägelsen samt att hos magistraten 
anhålla om ny sammanräkning för utseende av ledamot i stadsfullmäktige i 
herr Laurins ställe. 
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Med anledning av denna avsägelse frambar herr ordföranden stadsfullmäktiges 
tack till herr Laurin för allt det arbete och för det intresse han visat för stadens 
bästa samt erinrade om, huru herr Laurin under de första tjugo åren sedan 
Lysekil blivit stad varit en av dess mest verksamma och nitiska kommunalmän 
samt dess störste industriidkare. Tillönskade honom lycka och framgång i hans 
nya strävanden. 

 
1926-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 22 (avskrift KJ): 
 Kungl. Järnvägsstyrelsen meddelade genom föreliggande skrivelse, att den 

emottagit stadsfullmäktiges skrivelse med hemställan om anordnandet av direkt 
sovvagnsförbindelse mellan Stockholm och Lysekil under sommarsäsongen år 
1926, samt att besked i saken kommer att meddelas, så snart erforderlig 
utredning hunnit verkställas. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 

 
1926-02-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 23 (avskrift KJ): 
 Utdrag av magistratens protokoll för den 29 nästlidne januari föredrogs, och 

framgick därav, att efter skedd sammanräkning för utseende av ledamot i 
stadsfullmäktige efter herr konsul L. Laurin, som avsagt sig uppdraget, herr 
postmästaren Gösta Boeman befunnits komma herr Laurin närmast i röstetal 
och sålunda förklarats vald till stadsfullmäktige för tiden t. o. m. den 31 
december 1926. 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
Herr ordföranden hälsade den nye ledamoten välkommen och framhöll hans 
visade stora intresse för kommunala angelägenheter, vilket talaren hoppades 
skulle ytterligare stegras genom inträdet i stadsfullmäktiges krets. 
 
Herr Boheman uttalade sitt tack för denna välkomsthälsning och framhöll, att 
den avgångne ledamoten, konsul Laurin, med sin djupa kännedom om stadens 
angelägenheter vore svår att ersätta, dock ville talaren försäkra att från hans 
sida intet skulle fattas i den goda viljan att efter bästa förmåga sätta sig in i det 
kommunala arbetet. 

 
1926-02-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 29 (avskrift KJ): 
 Vid sitt sammanträde den 18 december 1925 under § 171 i protokollet beslöto 

stadsfullmäktige att till vattenstyrelsen med hänsyn till eventuell flyttning av 
kloakledningen i Rosviksberg remittera ärendet rörande ifrågasatt avhjälpande 
av de sanitära olägenheterna i södra hamnen. 
 
Vattenstyrelsen hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 3 
dennes beslutit att till alla delar instämma i det av drätselkammaren i ärendet 
avgiva yttrandet av den 2 december 1925. 
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Följande talare yttrade sig under den nu uppkomna diskussionen: 
 
Herr Ekblad, som deltagit i frågans behandling i hamnstyrelsen, 
drätselkammaren och vattenstyrelsen hade icke på något av dessa ställen 
reserverat sig mot besluten i frågan men anförde nu avvikande mening och 
ansåg, att ifrågavarande kloakledning borde utmynna genom ångbåtsbron. 
Trodde för övrigt ej på hållbargeten av kostnadsberäkningen för ledningens 
dragande till den så kallade Anderssonska bryggan. Yrkade ärendets 
bordläggning. 
 
Herr Luckey hyste ock den uppfattningen, att denna kloakledning borde 
utmynna genom ångbåtsbron och ej vid den så kallade Anderssonska bryggan. 
 
Herr vice ordföranden ansåg det absolut nödvändigt att flytta kloakledningen i 
likhet med vad hamnstyrelsen önskligt att redan i dag beslut fattades i frågan 
och kunde man med hänsyn till tidpunkten för arbetets utförande låta detta bli 
beroende av de ekonomiska möjligheterna. 
 
Herr Ludvig Andersson framhöll även önskemålet av att beslut i ärendet nu 
måtte fattas, så att hamnstyrelsen visste, vad den hade att rätta sig efter med 
hänsyn till det av densamma fattade beslutet om igenfyllning av en del av den 
norra bassängen i södra hamnen, ett arbete som hamnstyrelsen ansett sig äga 
rätt besluta utföra, då kostnaderna för detsamma skulle helt bestridas av 
tillgängliga hamnmedel. 
 
Herr Ljungberg påpekade, att man vore tvungen fatta beslut om sättet för 
kloakledningens sträckning då härvidlag det ena beslutet binder det andra, och 
hamnstyrelsen hade i sitt under förra året avgivna utlåtande i ärendet framhållit, 
att den ej kunde uraktlåta påvisa de sanitära olägenheterna av 
kloakledningarnas utmynnande genom ångbåtsbron. Uttalade sig på det 
bestämdaste till förmån för flyttning av kloakledningen till den s. k. 
Anderssonska bryggan. 
 
Med hänsyn till herr Ludvig Anderssons uttalande rörande rätten för 
hamnstyrelsen att ensam bestämma i frågan om ett så viktigt och omfattande 
arbete som igenfyllandet av nämnda hamnbassäng så ansåg talaren, att 
stadsfullmäktige i ett sådant fall borde hava avgörandet i sin hand. 
 
Herr Westling ansåg det föreliggande förslaget med hänsyn till 
kloakledningens flyttning såsom det sämsta möjliga. Understödde 
bordläggningsyrkandet, föreslog dock alternativt nedläggandet av en 
kulvertledning i utfyllniaden av den norra bassängen i södra hamnen, vilken 
ledning skulle användas i framtiden, om så blefve behövligt. 
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Herr Brännberg erinrade om de svåra sanitära olägenheterna vid ångbåtsbron 
på grund av kloakledningens utlopp och anslöt sig till drätselkammarens 
uttalande i ärendet. 
 
Herr Wallin höll före, att kloakledningarna borde utmynna genom ångbåtsbron 
och förmenade, att olägenheterna av denna ledning vid ångbåtsbron skulle 
bliva betydligt mindre än vid den s. k. Anderssonska bryggan. 
 
Herr Ehnberg delade dessa synpunkter och yrkade ärendets remiss till 
hälsovårdsnämnden med hänsyn till ledningen i fråga. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till å ena sidan ärendets avgörande i dag och å andra sidan 
till dess bordläggning förklarat den förstnämnda propositionen vara med 
övervägande ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande 
godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill avgöra ärendet idag, röstar Ja; 
den, det icke vill, röstar Nej; 
vinner nej hava stadsfullmäktige beslutit att bordlägga ärendet.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, 
Luckey, Löfving, Ljungberg, Karlson, Brännberg, Ludv. Andersson, Fritz G. 
Olsson, Boheman och ordföranden ja, men herrar Ekblad, Otto Olsson, Källén, 
Alexandersson, Wallin, Ehnberg, Pettersson, E. W. Olsson, Westling, Evald I. 
Andersson, Sandström och fröken Wallentin samt herr Sörensen nej. 
 
Med 13 nej- mot 10 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bordlägga 
ärendet i dess helhet. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt att med hänsyn till kloakledningen i 
fråga remittera ärendet till hälsovårdsnämnden. 

 
1926-02-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 30 (avskrift KJ): 
 Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
17 februari 1926. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Karlson, Olsson och 
Ekblad samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 20. En så lydande skrivelse förelåg: 
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”Lysekil den 15 februari 1926. 
 
Drätselkammaren i Lysekil. 
 
För ett eventuellt oljeupplag i Lysekil önskar jag arrendera den del av Grötö, 
som är utmärkt å medsända karta. Meningen är att från tankarna lägga rör på 
botten av sundet, och anordna tappstation å Slätteskär. Detta för att erhålla 
billiga omkostnader och slippa de långa transporterna. Hyrestiden får vara 
minst 25 år. Denna anläggning som Stockholmsfirman först tänkt placera i 
Göteborg och jag lyckats få firman att i stället reflektera på Lysekil, fordrar en 
lämplig plats, och skulle Grötö kunna lämpa sig oaktat dyrbara röranläggningar 
över sundet. Jag hoppas därför att drätselkammaren gör allt för att få denna för 
hamnen, staden och järnvägen mycket fördelaktiga affär till Lysekil. 
 
För planerad spårförbindelse torde lätt kunna undantagas behövligt område. Jag 
vore vidare tacksam få veta pris å de byggnader som finnas på denna del av 
Grötö, för den del de skulle behöva rivas eller flyttas. 
 
Vi kunna upplysa om att brandbolagen icke hava något att invända mot detta 
arrangement, och att några brandförsäkringspremier därför icke kommer att 
höjas, ej ens för Slätteskärs trävaruaffär. 
 
Beträffande arrendet, så vore jag tacksam att detsamma sattes billigast möjligt, 
och att hyran under de första fem åren vore lägre än der av Eder beräknade, och 
att skillnaden sedan lägges på de senare tjugo åren. 
 
Jag vore synnerligen tacksam om denna sak kunde behandlas med största 
möjliga skyndsamhet. 
 
Emotseende Edert v. svar, tecknar jag 
 
Högaktningsfullt 
LAURINS TEKNISKA BYRÅ, 
L. Laurin” 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige och där 
enhälligt göra följande uttalande i ärendet: 
 
Därest ifrågavarande anläggning med oljecisterner å Grötö är färdig så, att 
företaget kan vara i verksamhet senast vid utgången av år 1927, vill 
drätselkammaren tillstyrka utarrendering av bemälda område (c:a 15.000 kvm.) 
för en tid av 25 år räknat från den 1 mars 1926 på följande villkor: 
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Att för de första 5 åren av arrendetiden ingen avgift utgår, men att under de 
därpå följande 20 åren utgår ett årligt arrende av 2.000 kronor. 
 
Med hänsyn till ersättning för nämnda byggnader så ville drätselkammaren ej 
för närvarande upptaga denna fråga till behandling men ville dock redan nu 
göra det uttalandet, att den ville medverka till desammas försäljning för ett 
synnerligen rimligt pris. 
 
Vidare önskade kammaren, att i det blivande kontraktet förbehåll göres för 
undantagande av nödig strandremsa från bemälda område för eventuell 
spårförbindelse. 
 
Slutligen ville kammaren föreslå, att för den händelse företaget ej skulle vara i 
verksamhet senast vid utgången av år 1927, avtalet då skall anses vara för båda 
parter förfallet 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr vice ordföranden, understödd av herrar Ljungberg och Brännberg, yrkade 
bifall till framställningen. 
 
Herr Ljungberg uttalade dock önskemålet av att i det blivande kontraktet 
härvidlag bestämmelse borde intagas, som säkrade staden mot att vattnet i 
hamnen förorenas genom utspillning av olja från upplaget eller anläggningen i 
fråga. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande 
framställning dock med iakttagande av vad herr Ljungberg föreslagit. 

 
1926-02-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 31 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få 

till montören herr Axel Strömberg för ett pris av en (1) krona per kvadratmeter 
försälja en tomt benämnd n:o 7 inom kvarteret ”Blekebacken”, vilken tomt 
enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 365 kvm. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammaren ifrågavarande 
begäran. [Anm PS: Tomten tillhör huset på Blekegatan 3.] 

 
1926-02-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 33 (avskrift KJ): 
 Handels- och sjöfartsnämnden hade till stadsfullmäktige ingivit en så lydande 

skrivelse: 
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”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Då det kommit till handels- och sjöfartsnämndens kännedom, att Uddevalls 
Stadsfullmäktige i framställning till Kungl. Telegrafstyrelsen bland annat 
ifrågasatt, att Bokenäs och Dragsmark skulle tilläggas Uddevalla 
telefontaxeområde, har nämnden ansett lämpligt att påpeka detta förhållande, 
och vill nämnden föreslå, att stadsfullmäktige måtte i skrivelse till Kongl. 
Telegrafstyrelsen framhålla det olämpliga i en sådan omläggning. 
 
Bokenäs har tidigare tillhört Uddevalla taxeområde, men blev för omkring 10 
år sedan, som det uppgivits, på framställning från ortsbefolkningen, överfört 
till Lysekils, emedan man hade sin handdel med sistnämnda stad och således 
hade fördel av att tillhöra Lysekils taxeområde. Detta förhållande kvarstår 
alltjämt och har snarare ökats i giltighet. Något tvivel torde ej heller råda 
därom, att abonnenterna i Bokenäs och Dragsmark fortfarande föredraga att 
hava fria samtal med Lysekil. 
 
På grund av vad hä ovan anförts, får handels- och sjöfartsnämnden föreslå 
Stadsfullmäktige 
 
att i skrivelse till Kungl. Telegrafstyrelsen inlägga en bestämd erinran mot 
framställningen från Uddevalla, evad den avser att lägga Bokenäs och 
Dragsmark under Uddevalla taxeområde. 
 
Lysekil den 18 februari 1926. 
 
För Handels- och Sjöfartsnämnden i Lysekil. 
O. G. LÖFVING. 
Ordförande.” 
 
På yrkande av herr Löfving beslöto stadsfullmäktige enhälligt att till Kungl. 
Telegrafstyrelsen genom överlämnande av utdrag av detta protokoll göra 
vördsam erinran emot framställningen från Uddevalla, evad den avser att lägga 
Bokenäs och Dragsmark under Uddevalla telefontaxeområde. 

 
1926-02-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 35 (avskrift KJ): 

Med anledning av stadsfullmäktiges beslut av den 18 december 1925 rörande 
hemställan till Kungliga Järnvägsstyrelsen om anordnande av direkt 
sovvagnsförbindelse mellan Stockholm och Lysekil under sommarsäsongen år 
1926 meddelade Kungliga Järnvägsstyrelsen genom föredragen skrivelse, att 
den för att visa staden tillmötesgående är benägen att till sommaren 1926 
försöksvis insätta en sovvagn Stockholm-Lysekil tre eller fyra dagar i veckan, 
under förutsättning dock att godtagbar överenskommelse kan träffas med 
Lysekils Järnväg. 
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Herr vice ordföranden uttryckte sin tillfredsställelse över det sålunda visade 
tillmötesgåendet. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna i avvaktan på Kungliga Järnvägsstyrelsens 
vidare åtgärder i saken. (Lysekils Stadsfullmäktige 1926, § 35/KJ) 

 
1926-02-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 36 (avskrift KJ): 
 Från nykterhetsnämnden förelåg en så lydande skrivelse: 

 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Nykterhetsnämnden i Lysekil får härigenom författningsenligt meddela, att 
nämnden under år 1925 avhållit sex sammanträden. 
 
Under året ha tre personer tilldelats varning och fått rätten till spritinköp helt 
eller delvis indragen. 
 
I ett fall har internering å alkoholistanstalt under året måst äga rum. 
 
Lysekil den 16 februari 1926. 
Å Nykterhetsnämndens vägnar: 
EMIL LÖFBERG.” 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 

 
1926-02-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 39 (avskrift KJ): 
 Motion förelåg från herr Ekblad m. fl. om att stadsfullmäktige omedelbart 

måtte bevilja ett anslag å 1.000 kr. för makadamslagning såsom 
nödhjälpsarbete. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat motionen till 
drätselkammaren, som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 17 
dennes beslutit att hos stadsfullmäktige dels tillstyrka bifall till framställningen, 
dels föreslå att beloppet för ändamålet anvisas att utgå av medel anslagna för 
oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen, och att medlen i fråga 
skola utgå enligt drätselkammarens anvisning. 

 
1926-02-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 40 (avskrift KJ): 
 Byggnadsnämnden hade till stadsfullmäktige inkommit med nedanstående 

skrivelser, vilka lästes. 
 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 62.docNyhetsbrev 62 20250121 © Per Stenros Sid 15 
 

”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämnden i Lysekil sammanträde 
den 27 november 1925. 
 
Närvarande: borgmästare Axel Sundberg ordförande, handlande Axel 
Johansson, kamrer Hugo Hallgren, stadsingenjör Sven H. Lundgren, 
sekreterare. 
 
§ 98. Sedan byggnadsnämnden vid sammanträde den 30 september detta år 
under § 78 i protokollet lämnat stadsingenjören Sven H. Lundgren i uppdrag att 
upprätta förslag till jämkning av gränserna för kvarteren ”Jupiter” och 
”Merkurius” förelåg vid dagens sammanträde sådant förslag jämte till detta 
hörande beskrivning. Å den till förslaget hörande kartan hade ävenledes 
uppgjorts förslag till ny tomtindelning inom kvarteret Merkurius. 
 
Byggnadsnämnden beslöt, sedan förslagen granskats, godkänna såväl förslaget 
till jämkning av stadsplanen som ock tomtindelningsförslaget, och att i 
överensstämmelse med föreskrifterna i lagen om fastighetsbildning i stad av 
den 12 maj 1917 under en månad hålla förslaget för allmänheten tillgängligt för 
påseende att för sådant ändamål utfärda en så lydande 
 
KUNGÖRELSE. 
 
Jämlikt föreskrifterna i § 2 av lagen om fastighetsbildning i stad och Kungl. 
Kungörelsen av den 31 augusti 1907 angående bestämmelser i fråga om 
behandling av förslag till stadsplan och tomtindelning får byggnadsnämnden 
härigenom tillkännagiva, att förslag till jämkning av stadsplanen för kvarteren 
Jupiter och Merkurius samt förslag till tomtindelning inom kvarteret Merkurius 
här i staden finnas upprättade, och hållas för den skull å stadsingenjörskontoret 
varje söckendag mellan 1-2 måndagen från och med den 4 december till och 
med den 4 nästa januari följande handlingar för allmänheten tillgängliga: 
 
A). Karta över förslagen. 
B) Beskrivning över desamma, samt 
Byggnadsnämndens protokoll av denna dag, innefattande Nämndens beslut i 
ärendet. 
 
Anmärkningar skola skriftligen avfattade, före utgången av ovannämnda tid till 
Nämnden ingivas. 
 
Lysekil den 27 november 1925. 
 
BYGGNADSNÄMNDEN. 
 
Härjämte beslöts att kallelse skulle på sätt och inom tid, som i ovannämnda 
Kungl. Kungörelse föreskrives avsändas till vederbörande jordägare, samt att 
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nämnden efter kungörelsetidens utgång skulle överlämna handlingarna jämte 
till äventyrs inkomma anmärkningar mot förslagen och Nämndens utlåtande 
häröver till Stadsfullmäktige i Lysekil med hemställan om antagande av de 
vidtagna åtgärderna. 
 
Som ovan. 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget betygar: 
   SVEN H. LUNDGREN. 
   Nämndens sekreterare.” 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde 
den 8 februari 1926. 
 
Närvarande: Kamrer Hugo Hallgren, vice ordförande, kontraktsprost Fritz 
Lüsch, handlanden Axel Johansson, t. f. borgmästare J. Centerwall, murare 
Klas Zetterström, stadsingenjör Sven H. Lundgren, sekr. 
 
§ 7. Med anledning av Byggnadsnämndens beslut den 27 november 1925 och 
den i ortstidningarna Lysekilsposten och Kuriren införda kungörelsen angående 
det av Byggnadsnämnden upprättade förslaget till jämkning av gränserna för 
kvarteren Jupiter och Merkurius samt tomtindelning av kvarteret Merkurius 
hade vid klagotidens utgång den 14 januari 1926 ingen anmärkning emot 
förslagen inkommit. 
 
Från Drätselkammaren hade inkommit afdrag af dess protokoll för den 2 
december 1925, varigenom Kammaren gjort det uttalandet, att den intet hade 
att erinra emot ifrågavarande förslag till jämkning av stadsplanen och 
tomtindelningen. 
 
Nämnden beslöt överlämna handlingarna i ärendet till Stadsfullmäktige för 
godkännande och sökande av fastställelse å de upprättade förslagen.  
 
Som ovan. 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget betygar: 
 SVEN H. LUNDGREN.” 
 
HÄRJÄMTE FÖRELÅGO FÖLJANDE HANDLINGAR: 
 
1) Karta över förslagen till ifrågavarande stadsplanejämkning och 
tomtindelning.  
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2) Beskrivning till förenämnda jämkningsförslag samt över förslaget till 
tomtindelning av kvarteret ”Merkurius”. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla byggnadsnämndens ovannämnda 
framställning om att hos Konungens Befallningshavande i Göteborgs och 
Bohus län söka fastställelse dels å förslaget till ifrågavarande jämkning, dels å 
förslaget till tomtindelning av kvarteret ”Merkurius”. 

 
1926-04-15 Arbetarkommunen anordnar ett i allo lyckat offentligt diskussionsmöte i 

Folkets Hus om de obligatoriska fortsättningsskolorna. Inledare är överläraren 
vid Lysekils Folkskolor, herr Anders Jakobsson. (LAK, sid 59) 

 
1926-04-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 45 (avskrift KJ): 
 Herr ordföranden meddelade att han å stadsfullmäktiges vägnar avsänt ett 

lyckönskningstelegram till Strömstad med anledning av dess 250-årsjubileum 
denna dag, vilket telegram var av följande lydelse: 
 
”Stadsfullmäktiges ordförande, Strömstad. 
Den unga grannstaden önskar i dag på den stora högtidsdagen sin äldre syster 
en fortsatt levnad i arbete och utveckling. 
 
Lysekils stadsfullmäktige 
Fritz Lüsch. 
 /Axel Holmqvist.” 
 
Senare på aftonen ingick därå följande svarstelegram: 
 
”Stadsfullmäktiges ordförande, Lysekil. 
Mottag och framför till stadsfullmäktige vördsamt tack för hälsningen. 
     Lycke.” 

 
1926-04-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 46 (avskrift KJ): 
 Herr E. W. Olsson anhöll genom föreliggande skrivelse att på grund av 

avflyttning från staden bliva befriad från ledamotskapet i stadsfullmäktige och 
övriga kommunala uppdrag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att godkänna avsägelsen och dels att hos magistraten 
anhålla om ny sammanräkning för utseende av ledamot i stadsfullmäktige i 
herr Olssons ställe, dels att uppdraga åt valkommittén att upprätta förslag till 
besättande av de övriga genom denna avsgelse ledigvordna kommunala 
befattningarna. 
 
Herr ordföranden uttalade å egna och stadsfullmäktiges vägnar ett tack för det 
intresserade och gedigna arbete herr Olsson nedlagt inom stadsfullmäktige och 
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andra kommunala korporationer samt önskade honom lycka till på hans nya 
verksamhetsfält. 

 
1926-04-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 47 (avskrift KJ): 
 Polisnämnden anmälde, att den till respektive ordförande och vice ordförande 

för innevarande år valt herrar byggmästaren Robert G. Christenson och 
fabrikören Richard Björsell, och lades anmälningen till handlingarna. 

 
1926-04-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 49 (avskrift KJ): 
 Den 25 sistlidne februari under § 29 i protokollet behandlade stadsfullmäktige 

ärendet rörande avhjälpande av de sanitära olägenheterna i södra hamnen och 
beslöto att med hänsyn till huruvida kloakledningen i Rosvikstorg bör utmynna 
genom ångbåtsbron eller dragas så, att den utmynnar vid den så kallade 
Anderssonska bryggan remittera denna del av ärendet till hälsovårdsnämnden 
för dess yttrande. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 1 nästlidne mars hade 
hälsovårdsnämnden med anledning av denna remiss avgivit följande yttrande: 
 
”Vid överläggning i detta ärende framhölls, att kloakledningen genom 
ångbåtskajen hade den fördelen framför ledningen genom Anderssonska 
bryggan, att strömmen vore starkare, och följaktligen kunde beräknas sprida 
det orena vattnet hastigare än som kunde ske från ledningen genom Anderssons 
brygga, där strömmen vore svagare, samt att genom anordnande av utloppet 
vid Anderssons brygga en större mängd av flytande orenlighet skulle komma ut 
i vattnet på ett ställe än om den flytande orenligheten såsom nu fördelades på 
två ställen. Utloppet vid Anderssons brygga hade emellertid den fördelen, att 
trafiken vid nämnda brygga vore avsevärt mindre än vid ångbåtskajen, dit 
persontrafiken i huvudsak vore förlagd. 
 
Nämnden beslöt såsom sin uppfattning uttala, att bägge förslagen vore 
tillfredsställande, enär i bägge fallen orenligheten leddes ut på tillräckligt djup 
direkt i den stora Gullmarsbassängen, där den uppenbarligen mycket fort 
komme att försvinna utan att lämna någon nämnvärd lukt efter sig. Det vore 
alltså ganska vanskligt för nämnden att giva företräde åt någon av förslagen; 
och hade nämnden i följd härav den uppfattningen, att frågan om huruvida den 
ena eller andra förslaget borde komma till utförande, borde betraktas som en 
kostnadsfråga.” 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Luckey, som yrkade, att beslut måtte fattas om kloakledningens 
utmynnande genom ångbåtsbron, då utdragande av ledningen till den så kallade 
Anderssonska bryggan skulle ställa sig betydligt dyrare och dessutom medföra 
vissa olägenheter. Genombrottsarmen finge man dock göra bredare än vad 
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ritningen därför utvisar, och det bleve nödvändigt draga ledningen genom 
fyllningen. 
 
Herrar Ekblad och Westling understödde detta yrkande. 
 
Herr Ljungberg: Att han fortfarande vidhölle sin vid föregående tillfälle i 
stadsfullmäktige intagna ståndpunkt i frågan om ledningens sträckning. 
Framhöll, att hamnstyrelsen, den tid konsul Radhe var dess ordförande, varit 
villig bestrida hälften av kostnaderna för denna lednings dragande till den s. k. 
Anderssonska bryggan. Drätselkammaren hade sökt finna lämplig lösning av 
frågan, och man kunde med fullt fog påstå, att sistnämnda sträckning utgjorde 
en sådan lösning. 
 
Förslagen härvidlag ställa sig sålunda till varandra: 
 
hamnpirens breddning 8.500:- 
ledningens dragande till den 
så kallade Anderssonska bryggan 9.800:- 
 Kronor 18.300:- 
 
hamnpirens breddning 8.500:- 
ledningens dragande genom ångbåtsbron 6.800:- 
 Kronor 15.300:- 
 
Merkostnaden för ledningens dragande enligt det förstnämnda av dessa 
alternativ blevo ju endast 3.000 kronor, och man hade större trygghet mot 
sanitära olägenheter i hamnen. Beloppet, kronor 18.300, kunde ju uppdelas 
med kronor 8.500 på hamnen och kronor 9,800 på staden. 
 
Vidare framhöll talaren, att Lysekil framstår utåt som en bad- och kurort med 
särdeles rent vatten, men skulle nu badgästerna, som anlända hit båtledes, 
redan vid tilläggsplatsen finna motsatsen, så vore detta mindre angenämt. 
 
Yrkade bifall till drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Herr Ekblad kunde ej fatta, att ledningens dragande genom ångbåtsbron skulle 
komma att medföra några som helst sanitära plägenheter och förmenade, att 
denna sak gjorts till en maktfråga för dem, som önska ledningen till den så 
kallade Anderssonska bryggan. Ville även framhålla att det syntes, som om 
vissa badortsintressen skymtade bakom ståndpunkten till sistnämnda förslag. 
 
Herr Ljungberg vände sig med den allra största bestämdhet emot herr Ekblads 
uppfattning härvidlag. Talaren betonade, att han baserat sin ställning till frågan 
på enbart sakliga skäl och de siffror som förelegat, således icke vore sig på 
maktbegär eller badortsintresse. 
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Herr vice ordföranden instämde till alla delar i herr Ljungbergs förenämnda 
yttranden, vilka utgjorde en fullt korrekt tolkning av drätselkammarens 
ställning till frågan understödde det av herr Ljungberg gjorda yrkandet. 
 
Herr Otto Olsson understödde herr Luckeys yrkande under framhållande av, att 
det ur kostnadssynpunkt vore lämpligast draga ledningen genom ångbåtsbron. 
Delade ock herr Luckeys uppfattning om att göra genombrottsarmen bredare 
och draga ledningen genom fyllningen. 
 
Herr Ludvig Andersson framkastade tanken på att för ifrågavarande 
ledningsarbete använda de för arbetena vid norra hamnen reserverade medlen, 
ty eljest bleve intet av dessa arbeten färdigt inom rimlig tid. 
 
Herr vice ordföranden var dock ej böld för en dylik lösning men ansåg, att man 
kunde göra hemställan till hamnstyrelsen om att den förskotterade staden 
behövliga medel för ändamålet. 
 
Herr Luckey fann det förmånligt, om hamnstyrelsen kunde låna staden det 
erforderliga beloppet för ifrågavarande ledningsarbete. 
 
Herr Ludvig Andersson sade, att denna sak möjligen kunde ordnas, mot att 
staden betalar samma kreditivränta, som hamnen själv har att erlägga. 
 
Herr Westling ansåg, att denna angelägenhet borde lätt kunna ordnas på ett 
tillfredsställande sätt mellan hamnstyrelsen och drätselkammaren. 
 
Herr Ekblad trodde, att hamnstyrelsen ville söka göra sitt bästa i förevarande 
fall. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till å ena sidan herr Luckeys yrkande och å andra till herr 
Ljungbergs förklarat det sistnämnda vara med övervägande ja besvarat, 
begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla herr Ljungbergs yrkande, röstar ja; 
den, det icke vill, röstar nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Luckeys yrkande.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, 
Löfving, Ljungberg, Andersson, Boheman och ordföranden ja, men herrar 
Luckey, Karlsson, Björsell, Ekblad, Otto Olsson, Källén, Alexandersson, 
Wallin, Ehnberg, Pettersson, Westling, Fritz G. Olsson, Evald I. Andersson, 
Sandström och fröken Wallentin samt herr Sörensen nej. 
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Med 16 nej- mot 6 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit bifalla herr 
Luckeys yrkande i ärendet. 
 
Mot detta beslut reserverade sig herrar vice ordföranden och Ljungberg till 
förmån för yrkandet om ledningens dragande till den s. k. Anderssonska 
bryggan. 
 
Det av stadsfullmäktige nu fattade beslutet innebär, att då det på grund av 
tillgängliga medel blir möjlig låta draga ifrågavarande ledning genom 
ångbåtsbron för en kostnad av 6.800 kronor. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt att formligen godkänna 
hamnstyrelsens förslag om igenfyllnad av en del av den norra bassängen i 
södra hamnen för en kostnad av 8.500 kronor. 
 
Slutligen uppdrogs åt drätselkammaren att i samråd med hamnstyrelsen söka 
att i ungefärlig överenskommelse med den här ovan anförda diskussionen finna 
något lämpligt sätt för anskaffandet av medel för bekostandet av ledningen i 
fråga. 

 
1926-04-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 51 (avskrift KJ): 
 Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
12 april 1926. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Löfving, 
Elmkvist och Ekblad samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 50. Till förnyad behandling upptogs det senast under § 39 i 
drätselkammarens protokoll för den 31 nästlidne mars behandlade och 
bordlagda ärendet, Kungl. Telegrafverkets genom dess linjedirektör i Göteborg 
gjorda framställning om att träffa skriftlig överenskommelse med staden om 
rättighet för Telegrafverket att utan särskild ersättning få i stadens gator och 
platser nedlägga erforderliga kabelblock, kabelbrunnar och jordkablar, 
ävensom att å staden tillhöriga byggnader anbringa erforderliga fästen. 
 
Vid nämnda tillfälle erhöllo herrar ordföranden, vice ordföranden och 
Christenson i uppdrag att upprätta och till kammaren inkomma med förslag till 
dylik överenskommelse. 
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Drätselkammaren hade haft ärendet under behandling jämväl vid tvenne andra 
tillfällen, nämligen den 13 november förra året och den 9 nästlidne mars. 
 
Vidare hade drätselkammaren hemställt till stadens brandchef, 
byggnadsnämnden och Kommunala Centralbyrån att yttra sig i ärendet, och 
hade dylika yttranden även till kammaren inkommit. 
 
Från ovannämnda kommitterade förelåg nu förslag till sådan 
överenskommelse. 
 
Stadens brandchef, som av drätselkammaren anmodats att yttra sig även över 
detta förslag, hade ansett det till alla delar tillfredsställande och tillstyrkt dess 
antagande. 
 
Kommitterades förslag genomgicks nu paragraf för paragraf, varvid några 
smälle ändringar i detsamma företogos. 
 
Härefter beslöt drätselkammaren att med ärendet jämte samtliga tillhörande 
handlingar ingå till stadsfullmäktige under enhällig tillstyrkan om sådan 
överskommelses träffande med Telegrafverket enligt det från kommitterade 
föreliggande förslaget och med iakttagande av de nu av drätselkammaren däri 
gjorda ändringarna. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den 
nu uppkomna diskussionen. 
 
Herr t. f. borgmästaren Centerwall påpekade de olägenheter, som med hänsyn 
till telefongalgen på polisbyggnadens tak kunde uppstå beträffande säkerheten 
för arrestlokalerna. 
 
Herr Otto Olsson anmärkte på att brandchefens och ej brandstyrelsens yttrande 
i ärendet av drätselkammaren begärts. 
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall till det från drätselkammaren föreliggande 
förslaget till dylik överenskommelse, dock med det tillägget att samtliga 
förutvarande avtal mellan Telegrafverket och staden upphört. 
 
Herr Ljungberg trodde likväl ej, att Telegrafverket komme att gå med på ett 
sådant upphörande av tidigare träffade avtal. 
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Herr Westling fann förslaget synnerligen tillfredsställande men ansåg, att man 
borde inrycka bestämmelsen om fria polistelefoner. 
 
Herr vice ordföranden genmälte, att det ej funnos någon utsikt att i 
överenskommelsen få ett sådant villkor inrymt. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, 
att bifalla det föreliggande förslaget till dylik överenskommelse med det av 
herr vice ordföranden föreslagna tillägget, och innefattas det sålunda antagna 
förslaget i denna 
 
ÖVERENSKOMMELSE. 
 
Mellan Kungl. Telegrafverket och Lysekils stad är följande överenskommelse 
träffad. 
 
§ 1. Lysekils stad medgiver Telegrafverket rättighet att i Stadens gator och 
öppna platser nedlägga för Telegrafverkets ledningar erforderliga kabelblock, 
kabelbrunnar och jordkablar, ävensom att å Stadens mark uppsätta erforderliga 
stolpar. 
 
Rätten till uppsättning av galge eller fäste på Staden tillhörig byggnad, får 
Telegrafverket i varje fall söka tillstånd hos drätselkammaren. 
 
§ 2. Innan arbetet i varje fall påbörjas skall genom Telegrafverkets försorg till 
Drätselkammaren inlämnas fullständig karta jämte beskrivning över hela det 
föreslagna kabel- och luftledningsnätet, varefter Drätselkammaren bestämmer 
såväl varest trummorna i de olika gatorna må nedläggas, som ocj de platser, där 
luftledningarna må framdragas. 
 
§ 3. Telegrafverket skall ställa sig till efterrättelse. Drätselkammarens 
föreskrifter angående tiden, varunder arbetet med kablarnas nedläggande må 
utföras, varjämte innan arbetet påbörjas, Telegrafverket jämväl skall göra 
skriftlig anmälan därom till Magistraten. 
 
§ 4. Telegrafverket har att själv ombesörja arbetet med kablarnas nedläggande, 
men arbetet skall utföras under kontroll utav Drätselkammaren utsett ombud, 
vars föreskrifter i fråga om arbetet alltså skola lända till efterrättelse. 
 
§ 5. Telegrafverket skall inom den tid, som för ledningarnes nedläggande blivit 
av Drätselkammaren bestämd, även igångsätta gata eller allmän plats, som 
därvid upprivits, och må även detta arbete vara underkastat kontroll av 
Drätselkammarens ombud på sätt och villkor som ovan stadgats i § 4. 
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§ 6. Kabelblocken skola nedläggas till sådant djup, att deras översida ej 
kommer närmare markens yta än ½ meter då blocken lägges i körbanan, samt 
0,3 meter, då de nedläggas i gångbanan. Skulle vid uppgrävningen påträffas 
någon staden tillhörig rörledning, som för dylikt nedläggande av kabelblocken 
måste ändras eller omläggas, vare Telegrafverket skyldigt att bestrida för sådan 
ändring eller omläggning. Kabelns uppdragning från gata till vidliggande 
byggnad skall verkställas på sådant sätt, att kabeln ovan gångbanan icke 
framspringer mer än högst 0,1 meter från husväggen. 
 
Fyllning av gravarna efter kabelledningarne skall ske med grus, som under 
begjutning med vatten sammanpackas, påträffas vid uppgrävning andra ämnen 
skola dessa bortföras. 
 
§ 7. Vid begagnandet av nedstigningstrummor skola desamma omgivas av 
nödigt stängsel, efter mörkrets inbrott med tända varningssignaler. 
 
§ 8. Om, sedan kabel nedlagts och gatan iståndsatts, beläggningen över 
ledningen sjunkit, skall densamma av Telegrafverket återställas när 
Drätselkammaren det påfordrar. 
 
§ 9. Om för kabellinjens skötande nedstignings- eller sifonbrunnar erfordras, 
skola dessa förses med järnbeteckningar av godkänd konstruktion. 
 
§ 10. Sedan kabelledningen nedlagts, skall Telegrafverket låta å lämpliga 
ställen efter Drätselkammarens anvisningar uppsätta skyltar angivande 
ledningens avstånd från skylten. 
 
§ 11. I fråga om reparationsarbeten å eller flyttning av kabelledning skall i 
tillämpliga delar gälla, vad här ovan angående kabels nedläggande är 
föreskrivet. 
 
§ 12. Ledningarna må icke utgöra hinder för ändring av läget utav gata eller 
allmän plats, och ej heller hinder därför, att gata eller allmän plats uppbrytas, 
och må av dessa ledningar härrörande skada å ledningar eller avbrott i dess 
begagnade ej för staden medföra någon kostnad. 
 
§ 13. Telegrafverket vare skyldigt att omedelbart, därest sådant visar sig för 
utförande av något stadens arbete eller eljest erforderligt och Stadsfullmäktige 
därpå yrka, för tillfället eller stadigvarande förlägga ledningen till annan gata 
eller plats. 
 
§ 14. Telegrafverket bekostar reparation av skada, som föranledes av å staden 
tillhörig byggnad uppsatt fäste samt återställer, då sådant fäste nedtages, 
egendomen i fullgott skick, i vad denna av den Telegrafverket medgivna 
nyttjanderätten berörts. 
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§ 15. Samtliga anläggnings- och reparationsarbeten bedrivas utan avbrott och 
med största skyndsamhet, så att gatu- och gångtrafiken så litet som möjligt 
störes. 
 
§ 16. Nuvarande och blivande ledningar tillhörande brandtelegrafen, brand- 
och polisstationerna skola på Telegrafverkets bekostnad anbringas överst på 
Telegrafverkets takfästen och stolpar, på tid och sätt, som stadens brandchef 
äger bestämma, och åligger det Telegrafverket att under kontraktstiden 
underhålla nämnda ledningar. Telegrafverket tillerkänner staden rätt att under 
kontraktstiden hava såväl nu befintliga som framdeles tillkommande ledningar 
av ovannämnda slag på sagda sätt anordnade. Avståndet mellan nämnda 
ledningar och ledningstrådar tillhörande rikstelefonen må utgöra omkring ½ 
meter. På grund av detta kontrakt av Telegrafverket nedlagda 
underjordsledningar samt brunnar äger Telegrafverket att ensam disponera, 
dock att i varje sådan ledning nödiga dubbeltrådiga telefonledningar skulle av 
Telegrafverket kostnadsfritt tillhandahållas staden för dess 
eldsläckningsväsendes behov i den mån så påfordras, dock under villkor att 
eldsläckningsväsendets samtliga ledningar göras dubbeltrådiga. 
 
§ 17. Telegrafverket medgiver åt Lysekils Stad utsträckt telefontid till kl. 11 e. 
m. utan kostnad härför vare sig för staden eller abonnenten. 
 
§ 18. Ovanstående överenskommelse gäller under til (10) år, räknat från den 
dag då den av båda parterna blivit godkänd. Varder icke överenskommelsen 
uppsagd minst två (2) år före dess utgång, anses densamma förlängd på 
ytterligare fem (5) år och så allt framgent, intill dess uppsägning enligt vad 
ovan sagts göres. 
 
Upphör denna överenskommelse att gälla, är Telegrafverket skyldigt att, därest 
sådant från stadens sida påfordras, borttaga samtliga här ifrågavarande 
kabelblock, brunnar, kablar, stolpar och fästen samt åter iståndsätta härav 
berörda gator, allmänna platser och byggnader på sätt här ovan stadgats 
angående kabelledningars nedläggande och fästens borttagande. 
 
§ 19. Skulle olika meningar uppstå om rätta tillämpningen av detta kontrakt 
eller rätta tolkningen av någon däri förekommande bestämmelse, skall sålunda 
uppkommen tvist slitas av skiljemän på sätt i lagen om skiljemän stadgas. 
 
§ 20. Genom denna överenskommelse upphöra samtliga förutvarande avtal 
medan Staden och Kungl. Telegrafverket. 
 
Godkännes: 
Lysekil den ……………… Stockholm den ………………… 
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Om förestående beslut skulle Kungl. Telegrafverket meddelas genom utdrag av 
detta protokoll. 

 
1926-04-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 52 (avskrift KJ): 
 En så lydande skrivelse hade från drätselkammaren inkommit: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
31 mars 1926. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christenson, 
Löfving och Brännberg samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 40. Den 17 nästlidne februari under § 18 i protokollet beslöt 
drätselkammaren uppdraga åt herrar ordföranden och vice ordföranden att 
underhandla med trädgårdsmästaren herr Axel Lindebäck på grund av hans 
framställning rörande ersättning från staden för av honom lämnad gatumark för 
Stora Kyrkogatan och Föreningsgatan. 
 
Enligt föreliggande karta skulle de å densamma med A och C betecknade 
områden innehållande respektive 91 och 140 kvm., eller tillsammans 231 kvm., 
inlösas. 
 
Herr ordföranden meddelade nu, att denna underhandling slutförts, och att herr 
Lindebäck förklarat sig vilja hava en ersättning av 1.000 kronor för 
ifrågavarande områden.  
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära att få inlösa bemälda 
gatumark för ovan angivna pris samt att föreslå beloppets anvisande av 
tomtförsäljningsmedel under innevarande år. 
 
I förestående besluts fattande deltog ej herr Christenson. 
 
Mot beslutet, vad det beträffade ersättningsbeloppets storlek, reserverade sig 
herrar vice ordföranden och Brännberg, då de yrkade, att dylik ersättning borde 
hos stadsfullmäktige föreslås att utgå med högst två (2) kronor per kvm. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
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Herr Ekblad drog i tvivelsmål, huruvida staden vore skyldig inlösa 
ifrågavarande gatumark. 
 
Herr Ljungberg ansåg icke staden vara skyldig inlösa marken i Stora 
Kyrkogatan, då denna ej utlagts såsom gata utan finge betraktas såsom allmän 
väg. Den hade nämligen använts som kyrkoväg, och breddningen hade gjorts 
på jordägarnas eget initiativ. Området i fråga vore för övrigt ej tomtreglerat. 
Fann det oriktigt att staden skulle betala tomtpris för gatumark. 
 
Yrkade dels, att stadsfullmäktige måtte besluta betala området vid 
Föreningsgatan i enlighet med det pris reservanterna i drätselkammaren uttalat 
sig för, dels att frågan om inlösen av mark vid Stora Kyrkogatan icke måtte för 
närvarande föranleda till någon åtgärd från stadsfullmäktiges sida. 
 
Som grund för sin härvidlag intagna ståndpunkt anförde talaren justitierådet 
Westrings handbok i stadsplanefrågor. 
 
Herrar Westring och Ekblad understödde herr Ljungbergs yrkande, dock fann 
den sistnämnde, att det kunde vara nog med 1 kr. per kvm. För marken vid 
Föreningsgatan. 
 
Herr vice ordföranden hade för sin del intet att erinra emot, om staden kunde få 
ett område gratis men framhöll, att herr Lindebäck betalt 4:77 per kvm. och 
utbjudit det till staden för kr. 4:33. Talaren kunde vara med om att anse 
allmänna vägen sträcka sig till Konsulliden med dock ej längre. 
 
Yrkade bifall till anslagets beviljande för att få saken ordnad, ty man kunde 
befara, att priset vid en eventuell expropriation kunde bliva högre, då det ej 
gärna kunde tänkas att ägaren skulle fråndömas området för lägre pris än han 
själv betalt. 
 
Herr Westling framhöll det principiella i denna ersättningsfråga, som, om den 
bifölles enligt drätselkammarens majoritetsförslag, kunde medföra att åtskilliga 
andra jordägare framkomme med liknande krav på staden. 
 
Herr Löfving yrkade, att det måtte tillsättas en kommitté å tre personer för att 
vidare utreda frågan och efter dylik utredning underhandla med herr Lindebäck 
samt att i avvaktan på denna underhandlings resultat bordlägga ärendet. 
 
Herr vice ordföranden instämde i detta förslag med gjorde det tillägget till 
detsamma, att kommittén även måtte utreda de rättsliga förhållandena i detta 
fall.  
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Talaren framhöll även, att stadens inlösningsskyldighet med hänsyn till 
gatumark inträder, så snart gata utlagts och tomtägares skyldighet för sådan 
inlösen, då kvarteret till två tredjedelar bebyggts. 
 
Herr Ljungberg ansåg detta vara en principfråga och sade sig härvidlag endast 
haba velat taga hänsyn till stadsplanelagens andemening. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att bifalla herr 
Löfvings yrkande i ärendet med det af herr vice ordföranden föreslagna 
tillägget. 
 
Vidare beslöto stadsfullmäktige, på förslag af herr ordföranden, att till 
valkommittén hänskjuta förslags upprättande å dylika ledamöter. 

 
1926-04-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 53 (avskrift KJ): 
 Från herr ordföranden i stadsfullmäktige, kontraktsprosten Fritz Lüsch, förelåg 

motion om sänkning av viss del av Rosviksgatan enligt motionen bilagd 
profilkarta, och skulle kostnaden för dylik sänkning uppgå till ett belopp av 
650 kronor enligt bifogad, av stadsingenjören uppgjord kostnadsberäkning. I 
motionen föreslogs, att beloppet för ändamålet måtte utgå av den merinkomst 
staden i år erhållit av automobilskattemedel mot vad som beräknats i detta års 
utgifts- och inkomststat. 
 
Drätselkammaren, till vilken motionen remitterats av stadsfullmäktiges herr 
ordförande, hade enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till 
densamma såväl med hänsyn till anslaget som detsammas anvisande. 
 
Följande talare yttrade sig med anledning av detta ärende: 
 
Herr ordföranden tackade för den välvilja drätselkammaren visat med hänsyn 
till motionen. 
 
Herr Ekblad ansåg, att det funnes platser, som vore i större behov av 
förbättring än Rosviksgatan och anförde såsom exempel Kronberget. 
 
Herr Otto Olsson påpekade de dåliga förhållandena med hänsyn till den s. k. 
Trekanten i Kronberget. 
 
Herr Ljungberg uttalade sympatier för ordnandet av nämnda plats, då detta på 
grund av ekonomiska skäl läte sig göra. 
 
Herr Westling ansåg det önskvärt att det ordnades med staket vid 
Kyrkviksbergsgatan. 
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Herr Ljungberg meddelade med anledning av detta yttrande, att 
drätselkammaren lämnat stadsingenjören i uppdrag att upprätta kostnadsförslag 
å dylikt staket. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla såväl med 
hänsyn till anslagets beviljande som ock beträffande anvisandet av medel för 
ändamålet. 

 
1926-04-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 54 (avskrift KJ): 
 Från vattenstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 

 
”Utdrag av protokollet vid sammanträde den 10 mars 1926 med styrelsen för 
Lysekils vatten- och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Lundbom, Olsson och 
Bovik samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 19. En så lydande skrivelse förelåg: 
 
”Till Lysekils Vattenstyrelse. 
 
Slättens hälsovårdsnämnd får härmed vördsamt anhålla, om det vore möjligt att 
få koppla ett 9” kloakrör i Lysekils stads ledning i Landsvägsgatan vid södra 
sidan av Alfr. Bergmans fastighet enligt bifogad kartskiss. 
 
Slätten den 3 mars 1926. 
HÄLSOVÅRDSNÄMNDEN 
genom Hj. Nordfeldt, 
ordförande” 
 
Styrelsen beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige med tillstyrkan om 
bifall till ansökningen på villkor, att Slättens municipalsamhälle såsom 
vederlag för dylik tillåtelse erlägger en årlig avgift till Lysekils stad med 500 
kronor. 
 
Mot detta beslut reserverade sig herrar ordföranden och Otto Olsson då de 
yrkat, att dylik ersättning måtte förslås till 300 kronor. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST.” 
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Herr Otto Olsson hyste den uppfattningen, att Slättens hälsovårdsnämnd haft 
för avsikt återtaga sin ifrågavarande framställning. 
 
På yrkande av herr Ljungberg bordlades ärendet för utrönande av huruvida 
vederbörande önska ärendets behandling i stadsfullmäktige eller ej. 

 
1926-04-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 55 (avskrift KJ): 
 Från vattenstyrelsen hade följande skrivelse inkommit, vilken nu förelåg: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 8 april 1926 med styrelsen 
för Lysekils vatten- och kloakledningar: 
 
Närvarande: herrar vice ordföranden, Lundbom, Olsson och Ljungberg samt 
stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 26. Herr kontraktsprosten Fritz Lüsch ansökte genom föreliggande skrivelse 
om tillstånd att i huset n:o 16 (kyrkoherdebostället) vid Rosviksgatan få inrätta 
1 st. vattenklosett, till hvars spolning vatten skulle användas från stadens 
vattenledning. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till 
ansökningen på av stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i 
övrigt härvidlag ställa sig till efterrättelse det för stadens vatten- och 
kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med i 
skrivelsen nämnda villkor och under förutsättning av att hälsovårdsnämnden 
lämnar tillstånd till dylik klosetts inrättande. 

 
1926-04-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 57 (avskrift KJ): 
 Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat 

stadsfullmäktiges yttrande över herr Richard Björsells ansökan om rätt till 
utskänkning av pilsnerdricka inom Lysekils stad dels i huset n:o 81 vid Gamla 
Strandgatan, dels i stadshotellets fastighet vid salutorget och Rosviksgatan 
(med n:o 32 vid Kungsgatan) under näst kommande tvenne försäljningsår, 
räknat från och med den 1 oktober detta år. 
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Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till 
nykterhetsnämnden, som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 6 
dennes beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till bemälda ansökan 
under förutsättning av att ifrågavarande utskänkning kommer att bedriva på ett 
ut ordnings- och nykterhetssynpunkt fullt tillfredsställande sätt. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för sagda tvenne försäljningsår tillstyrka 
bifall till ansökningen, då personen i fråga är lämplig omhänderhava dylik 
servering, och då båda dessa serveringar äro af behofvet påkallade. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige göra det uttalandet, att från båda dessa 
serveringsställen sådan utskänkning icke må äga rum å sön- och helgdagar 
samt efter kl. 3 e. m. å dag före sön- och helgdag och efter kl. 7 e. m. å övriga 
dagar i veckan. 

 
1926-04-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 58 (avskrift KJ): 
 Magistraten hade begärt stadsfullmäktiges yttrande över handlanden herr Carl 

Johanssons yrkande enligt föreliggande skrivelse rörande ändring av 
stadsplanen för kvarteret ”Järnvägen” m. m. 
 
Herr ordföranden ansåg, att fog förelågo för herr Johanssons ifrågavarande 
yrkande.  
 
Herrar vice ordföranden och Ehnberg instämde i detta uttalande. 
 
Herr Ljungberg yrkade skrivelsens remiss till byggnadsnämnden för avgivande 
av skyndsamt yttrande, och beslöto stadsfullmäktige i enlighet härmed. 

 
1926-04-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 59 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse meddelades, att Länsstyrelsen fastställt den av 

stadsfullmäktige genom beslut av den 15 oktober 1925 antagna matvarustadgan 
för staden, och beslöto stadsfullmäktige, att denna stadga skall gälla från och 
med den 1 juli detta år, varom meddelande minst en månad förut skall 
kungöras. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 

 
1926-04-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 60 (avskrift KJ): 
 Länsstyrelsen meddelade genom föreliggande skrivelse, att den fastställt den av 

stadsfullmäktige den 15 oktober 1925 antagna renhållningsstadgan för staden, 
och beslöto stadsfullmäktige, att denna stadga skall gälla från och med den 1 
juli detta år, varom meddelande minst en månad förut skall kungöras. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
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1926-04-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 61 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse ansökte Lysekils hantverks- och industriförening 

om befrielse från nöjesskatts erläggande för de nöjestillställningar, som komma 
att anordnas under den utställning föreningen denna sommar kommer att hålla i 
Lysekil. 
 
Herr ordföranden yrkade bifall till framställningen. 
 
Herrar Ehnberg och Ekblad yrkade däremot avslag å densamma. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering, att medgiva dylik befrielse. 

 
1926-05-27 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 67 (avskrift KJ): 
 Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 15 nästlidne april under § 

52 i protokollet att till valkommittén hänskjuta upprättandet av förslag å tre 
personer i kommitté för utredning närmast rörande förvärv av gatumark från 
trädgårdsmästaren herr Axel Lindebäck. 
 
Sådant förslag förelåg nu upptagande herrar redaktören Axel Ljungberg, 
sammankallande, landsfiskalen Gunnar Nyblom och förrådsförvaltaren Evald 
L. Andersson. 
 
Valet, som nu företogs, utföll enligt nämnda förslag. 
 
Herr Westling ansåg, att kommittén borde bemyndigas att i mån av behov 
anlita rättssakskunnig hjälp. 
 
Herr ordföranden fann dylikt bemyndigande ingå i uppdraget enligt det av 
stadsfullmäktige den 15 nästlidne april fattade beslutet i saken. 
 
Herr Ljungberg önskade, att syftemålet med kommitténs arbete borde närmare 
preciceras och trodde, att det nu närmast gällde utröna stadsplanepraxisen ur 
juridisk synpunkt. 
 
Stadsfullmäktige uttalade sin anslutning till de nu gjorda yttrandena. 

 
1926-05-27 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 68 (avskrift KJ): 
 Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse rörande tomtförsäljning: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
28 april 1926. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Löfving och 
Ekblad samt stadsingenjören Lundgren. 
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Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 53. Herr ordföranden hade till behandling upptagit snickaremästaren herr C. 
A. Tobiassons förnyade ansökan om köp av tomt inom kvarteret ”Merkurius”, 
vilken ansökan herr ordföranden remitterat till byggnadsnämnden den 10 
september f. å. 
 
Byggnadsnämnden hade bordlagt ärendet i avvaktan på fastställelse hos 
Länsstyrelsen av begärd jämkning av stadsplanen för nämnda kvarter. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få 
till sökanden försälja endera av tomterna n:ris 2 eller 3 inom sagda kvarter för 
respektive fyra (4) och en (1) kr. per kvm., och innehåller den förstnämnda av 
dessa tomter cirka 432,5 kvm. Och den sistnämnda cirka 498,5 kvm. Enligt 
ansökningen bilagd kartskiss korrigerad enligt ovannämnda 
stadsplanejämkning. 
 
Försäljningen skulle dock bliva beroende på, om sådan jämkning av 
stadsplanen för ifrågavarande kvarter fastställdes av Länsstyrelsen. 
 
Vidare skulle sökanden förvissa sig om, innan sådant köp avslutas, att 
byggnadsnämnden ej har något att erinra emot endera av dessa tomters 
bebyggande i enlighet med viss, av sökanden till nämnden inlämnad ritning. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdragget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr vice ordföranden, att 
bifalla denna framställning på i skrivelsen angivna villkor. 

 
1926-05-27 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 69 (avskrift KJ): 
 Herr vice ordföranden i arbetslöshets- och hjälpkommittén hade till 

drätselkammaren gjort framställning om, att ett belopp å 1.000 kronor måtte 
anslås till makadamslagning för sådana arbetslösa, som erhålla skriftlig 
hänvisning från sagda kommitté. 
 
Drätselkammaren hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 26 
dennes beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällig 
tillstyrkan om att 500 kronor måtte för ändamålet beviljas, och att detta belopp 
anvisas att utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års 
utgifts- och inkomststat. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet. 

 
1926-05-27 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 71 (avskrift KJ): 
 Från polisnämnden förelåg en så lydande skrivelse: 

 
”Utdrag av protokoll, hållet vid sammanträde med polisnämnden i Lysekil den 
17 maj 1926. 
 
Närvarande: herrar vice ordförande, Otto Olsson, Karl Källén, Gösta Boheman, 
Hj. Sörensen och Verner Karlsson. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 6. På grund av bristande tid anhöll herr Löfgren om befrielse från 
sekreterareskapet i nämnden. Denna anhållan bifölls och beslöts tillika att till 
Stadsfullmäktige ingå med begäran om ett anslag av 100 kronor till 
sekreterararvode för innevarande år. 
 
Som ovan. 
GUST. A. LÖFGREN. 
 
Från det justerade protokollet rätt avskrivet betygar 
   GUST. A. LÖFGREN.” 
 
Herr Björsell yrkade bifall till framställningen och beslöto stadsfullmäktige 
enhälligt i enlighet härmed. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, att beloppet för ändamålet skulle utgå av 
medel anslagna för polisverket under innevarande år. 

 
1926-06-01 En stor konflikt uppstår inom stenindustrin. Arbetsgivarna beslutar om lockout 

och konflikten varar i nästan sju månader och berör cirka 6.000 anställda men 
resulterar inte i några ökade löner. (LP Jubileumsnummer juni 2005) (Bohusläns 
samhälls- och näringsliv, 2. STENINDUSTRIN) 

 
1926-06-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 79 (avskrift KJ): 

Till stadsfullmäktige hade från stadens ombud vid stämmor med Lysekils 
Järnvägsaktiebolag redaktören herr Axel Ljungberg, skrivelse inkommit med 
hemställan om, att stadsfullmäktige måtte delgiva ombudet de önskemål, de på 
den instundande ordinarie bolagsstämman med järnvägsbolaget den 26 dennes 
vilja få framförda. 
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Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till 
drätselkammaren och valkommittén. 
 
Drätselkammaren hade avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
17 juni 1926. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Löfving och 
Brännberg. Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 85. Det under gårdagen ajournerade sammanträdet fortsattes nu, och förelåg 
till behandling skrivelse från stadens ombud vid Lysekils Järnvägsaktiebolags 
stämmor, redaktören herr Axel Ljungberg, rörande de önskemål, 
stadsfullmäktige vilja hava framförda på den stundande ordinarie 
bolagsstämman med bemälda järnvägsbolag. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till 
drätselkammaren för dess yttrande. 
 
Härjämte förelåg utredning av vice verkställande direktören i Svenska 
Järnvägsföreningen, Ludv. Lundquist, rörande arbets- och 
personalförhållandena vid Lysekils järnvägs förvaltningsexpedition liksom vid 
järnvägens station i Lysekil i syfte att utreda, huruvida besparingar skulle 
kunna göras på dessa områden. 
 
Med denna utredning var bifogat utdrag av Lysekils Järnvägsstyrelses 
protokoll från dess sammanträde den 8 juni d. å. innefattande styrelsens 
utlåtande över nämnda utredning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och beslut i ärendet skulle fattas, 
avlägsnade sig herr ordföranden från sammanträdet, sedan han överlämnat 
presidiet till herr vice ordföranden. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige göra följande uttalande med 
anledning av det föreliggande ärendet: 
 
Att förorda önskemålet av att nämnda ombud i enlighet med revisorernas 
tillstyrkan röstar för ansvarsfrihets beviljande och för att den uppkomna vinsten 
disponeras på sätt styrelsen för järnvägsbolaget föreslagit och i enlighet med 
revisorernas hemställan. 
 
Beträffande arvoden och villkor för styrelseledamöter, revisorer och 
suppleanter ansåg drätselkammaren, att dessa arvoden och villkor måtte 
bestämmas lika som nu. 
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Med hänsyn till val vid ifrågavarande stämma ville drätselkammaren ej yttra 
sig, då denna del av ärendet nu liksom de föregående åren hänskjutits till 
valkommittén för förslags upprättande. 
 
Beträffande de ifrågasatta besparingarna vid järnvägen har kammaren ej haft 
tillfälle att ingående taga del vad järnvägsbolagets styrelse enligt ovannämnda 
protokollsutdrag anfört. 
 
Emellertid framhölls det inom kammaren önskvärdheten av att besparingar 
vidtagas, där sådana utan större olägenheter för den trafikerande allmänheten 
kunna befinnas möjliga, och var det kammarens uppfattning, att styrelsen enligt 
sitt eget utlåtande, sin plikt likmätigt, skall söka åstadkomma ett så gott resultat 
som möjligt. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
 AXEL HOLMQVIST.” 
 
Valkommittén hade ingivit följande förslag till val vid bolagsstämman i fråga: 
 
Revisor för år 1927: brandchefen herr Gust. A. Löfgren. 
 
Revisorssuppleant för samma år: försäljningschefen herr Edmund Andersson. 
 
Beträffande andra platsen som revisor och revisorssuppleant hade 
valkommittén ej velat avgiva förslag, då den ansett, att båda dessa uppdrag 
borde i likhet med vad som skett vid de senaste årens bolagsstämmor, 
överlämnas till personer från landsbygden, och att det vore lämpligt, att ombud 
därifrån vid bemälda bolagsstämma komme med dylikt förslag. 
 
Härjämte förelågo de i drätselkammarens skrivelse nämnda handlingarne. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Källén: Att man med ledsnad konstaterar, att järnvägen gått med förlust, 
och att man icke har några utsikter att tillföra densamma ytterligare inkomster. 
Man få då se till att minska utgifterna, och i så fall har man närmast att taga 
under övervägande huruvida ej lönerna för de tre högre tjänstemännen vid 
järnvägen kunna minskas, eller ock att två av dessa tjänster sammanslås till en. 
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Yrkade den ändringen i drätselkammarens föreliggande förslag att ombudet 
måtte få i uppdrag framföra detta önskemål vid den blivande bolagsstämman 
såsom ledning för styrelsen med hänsyn till besparingars vidtagande. 
 
Herr borgmästaren Sundberg erinrade om svårigheterna av att kunna 
sammanslå två av dessa tjänster till en, ty så hade man en gång haft det, men 
man måste frångå detta, emedan det visade sig olämpligt. Ansåg det icke vara 
möjligt nedpressa lönen för stationsinspektoren, då han tillhör en 
järnvägstjänstemannaorganisation, samt att de besparingar man kan göra på 
lönerna icke skulle spela så stor roll härvidlag. Framhöll att härvarande 
trafikchefs lön är cirka 3.000 kronor lägre än trafikchefen vid Borås – 
Ulricehamns järnväg, som har stora skulder och förlust på driften. Talaren hade 
konfererat med byråchefen Englund vid Statens järnvägar, vilken sedan några 
år haft i uppdrag att undersöka åtskilliga enskilda järnvägsföretag, från vilka 
Riksgäldskontoret ej fått amortering och ränta å till dem lämnade statslån, och 
hade denne såsom exempel meddelat, att vid Varberg – Ätrans järnväg stora 
besparingar åstadkommits genom omläggning till kvinnlig bevakning vid 
stationerna och banan. Påpekade slutligen att det kanske ej vore oklokt handlat 
av stadsfullmäktige att föregripa styrelsens rätt med hänsyn till bestämmandet 
av lönerna åt järnvägens tjänstemän. 
 
Herr Brännberg påpekade svårigheterna för en utomstående att yttra sig om 
bästa sättet att vidtaga besparingar vid ifrågavarande företag, samt att det ej 
kunde vara tal om något misstroendevotum mot järnvägsbolagets styrelse. 
 
Fann dock dyrtidstilläggen med 33 % å reglerad lön för de högre 
tjänstemännen vid järnvägens onormalt höga mot utgående 20 % vid Statens 
järnvägar. Framhöll ännu huru synnerligen sparsamt staden själv gått till väga 
mot sina egna befattningshavare, då samtliga utgående dyrtidstillägg till dessa 
upphörde redan så tidigt som vid utgången av juni månad 1923. Vidare kunde 
man ifrågasätta, huruvida det är nödvändigt hv en så högt avlönad trafikchef 
vid en jämförelsevis så liten järnväg som denna. Ansåg att en sänkning av 
trafikchefens lön skulle verka vida mera än en omläggning av bevakningen vid 
järnvägsstationerna och å linjen. Emellertid hade talaren ingen som helst kritik 
att framföra mot befattningshavaren i fråga. Med hänsyn till järnvägsstyrelsens 
gjorda uttalanden om åttatimmarsdagens menliga inverkan på järnvägens 
ekonomi, så fann talaren denna sak ej tillfyllest klarlagd. Erinrade om att flera 
tåg nu äro insatta än år 1920. Kunde ej finna en omläggning till kvinnlig 
bevakning skulle bidraga till annat än en illusorisk besparing. Uttryckte 
förhoppning om att styrelsen söker göra sitt bästa för att göra järnvägens 
administration enklare och billigare. 
 
Herr ordföranden påpekade, att den föreliggande utredningen utvisar, att 
förvaltningskostnaderna vid denna järnväg äro cirka 12,000 kr. billigare än vid 
vissa andra likställda järnvägar, och att det ej är möjligt åstadkomma en 
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billigare organisation för järnvägens förvaltning än den nuvarande. Med tagen 
hänsyn till den av sakkunnigt gjorda utredningen har styrelsen ej kunnat föreslå 
några ändringar i förevarande fall. 
 
Herr Ekblad påvisade, att omläggningen av stationsbevakningen i Gläborg och 
Häggvall rönt starkt motstånd från respektive ortsbefolkningars sida. Framhöll 
att väsentligt längre järnvägar än denna reda sig utan särskild trafikchef, och att 
det föreföll som om den härvarande trafikchefens arbetskraft ej tillräckligt 
utnyttjades för järnvägens behov, då han har tid övrig att ägna sig åt krävande 
privata uppdrag. 
 
Herr borgmästaren Sundberg erinrade om, att Gläborg vore den minst givande 
stationen vid banan, med en årsinkomst av endast cirka 4.600 kronor. Genmälte 
med hänsyn till herr Ekblads yttrande, att man ej borde förmena en tjänsteman 
att använda sin fritid för att bereda sig extra inkomster. 
 
Herr Ekblad yttrade med anledning av detta uttalande, att han för sin del ej vill 
vara med om att förvägrea tjänstemännen en dylik rätt men ansåg, att denna rätt 
bör vara densamma för såväl högre som lägre tjänstemän. 
 
Herr Ljungberg: Att järnvägsstyrelsens ståndpunkt varit avgörande för den nu 
av drätselkammaren framförda meningen i saken, och stadsfullmäktige kunde 
ej utan vidare fatta beslut om ett åläggande för järnvägsbolagets styrelse, som 
ju är vald enligt stadsfullmäktiges förslag, att vidtaga dessa åtgärder, men 
däremot vore det givetvis intet hinder för att stadsfullmäktige göra det 
uttalandet, att styrelsen söker göra siy´tt allra bästa för vinnandet av 
besparingar vid järnvägens förvaltning. 
Framhöll att drätselkammarens föreliggande yttrande gåve rum åt de olika 
uppfattningarna med hänsyn till sätten för sådana besparingars vinnande och 
yrkade bifall i enlighet med detsamma. 
 
Herr Westling framhöll möjligheten av att järnvägen kunde slippa ifrån 
ersättningen till Statens järnvägar för trafiken Smedberg – Munkedal, då denna 
drager en kostnad av ej mindre än cirka 20.000 kronor per år. 
 
Herr borgmästaren Sundberg genmälte häremot, att järnvägsbolagets styrelse 
sysslat mycket med denna plan men funnit den omöjlig genomföra, och att 
härvarande järnväg nu har fördel av att Statens järnvägar sköter förvaltningen i 
Munkedal, vilken man eljest själv fine bekosta i Smedberg, om man ginge in 
för att stoppa med trafiken där.  
 
Herr Brännberg hyste samma uppfattning som den föregående talaren och 
erinrade om Statens järnvägars obenägenhet för att lägga en ny slutstation 
bredvid en redan befintlig stor statsstation. 
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Då överläggningen förklarats avslutad beslöto stadsfullmäktige, utan votering, 
att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt att godkänna det från valkommittén 
inkomna förslaget till val vid ifrågavarande bolagsstämma. 

 
1926-06-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 80 (avskrift KJ): 
 Från herrar Otto Olsson, S. P. Ekblad, Karl Källén m. fl. förelåg motion om att 

på grund av framställning från en stor mängd fastighetsägare vid Skottegatan 
och i Kronberget, stadsfullmäktige måtte bevilja anslag till följande ändamål: 
 
1).Att reglera gatorna och gatukorsningen, sydöstra sidan om Folkets Hus. 
 
2). Omändra en del ovanför gatunivån stående vattenposter. 
 
3). Uppföra en terassmur (samt nödigt stängsel) nedanför änkefru Svärds hus 
samt efter bortförandet av den del skrot påföra jord och därigenom möjliggöra 
plantering enligt de förslag, som parkstyrelsen tidigare påtalat. 
 
Enligt stadsingenjörens beräkning skulle kostnaderna för dessa arbeten uppgå 
till ett belopp av 2.900 kronor. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat motionen, 
hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 16 dennes, enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av ett belopp intill 1,500 
kronor för utförande i år av de i motionen avsedda egentliga gatuarbetena. 
 
Tillika hade drätselkammaren föreslagit, att beloppet för ändamålet upptages i 
1927 års utgift- och inkomststat för uttaxering. 
 
Härjämte förelåg en ny kostnadsberäkning från stadsingenjören med hänsyn till 
drätselkammarens fattade beslut i ärendet. 
 
Herrar Ekblad och Brännberg ansågo, att det i denna beräkning upptagna 
staketet kunde utgå. 
 
Herr Ljungberg föreslog att denna sak överlämnas till drätselkammarens 
avgörande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet, dock med iakttagande av vad herr Ljungberg föreslagit, och skulle 
medlen för ändamålet utgå enligt drätselkammarens anvisning. 

 
1926-06-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 86 (avskrift KJ): 
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 Från folkskolestyrelsen förelåg förslag till utgifts- och inkomststat för 
fortsättningsskolan under höstterminen innevarande år, vilket förslag utvisade 
ett utgiftsbelopp av 1,837 kronor och 80 öre, varav 550 kronor skulle utgå av 
uttaxerade medel. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, 
hade enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka förslagets antagande 
och föreslagit att beloppet för ändamålet måtte utgå av medel anslagna för 
oförutsedda utgifter i innevarande års uygifts- och inkomststat för staden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna förslaget, och skulle medlen 
härvidlag utgå enligt drätselkammarens anvisning. 

 
1926-06-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 87 (avskrift KJ): 

Sedan dagens föredragningslista genomgåtts, påpekade herr Otto Olsson den 
nöjesåkning med motorfordon, vilken äger rum på Gamla Strandgatan och givit 
anledning till flera olyckstillbud, och hemställde om, att stadsfullmäktige måtte 
fästa magistratens uppmärksamhet på detta missförhållande samt ansåg, att 
motorfordon ej borde å sagda gata framföras med större fart än 5 km. i timmen. 
 
Herr ordföranden framhöll behövligheten av särskilda bilparkeringsplatser i 
synnerhet på torgdagarna, då det ofta händer, att bilar placeras å ömse sidor av 
en gata till stort med för gatutrafiken. 
 
Herrar Ekblad, Alexandersson, Björsell och Wallin instämde i herr Olssons 
förslag. 
 
Herr Ljungberg meddelade, att drätselkammaren haft frågan om bilparkering å 
gatorna under behandling samt även fattat beslut om hemställan till magistraten 
för åtgärders vidtagande i saken. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att till magistraten göra hemställan om snara 
åtgärders vidtagande i enlighet med de av herrar Olsson och ordföranden 
gjorda uttalandena härvidlag. 

 
1926-07-10 Vid sammanträde i Lysekil bildas Fiskkonservfabrikernas förening, avsedd att 

tillvarataga konservfabrikernas intressen. Stadgar antages och styrelse väljs. 
(Kuriren 1926-07-12/KJ) (Bohusläningen 1926-12-07/KJ) 

 
1926 LL 672 IDUN säljs till Rossö och ny registreringsbeteckning blir SD 716. (LP 

2005-07-25) 
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1926-08-21 Kungliga Västgöta Regemente har denna dag sin kamrat- och minnesfest i 

Vänersborg varvid prins Carl kommer att närvara. 
 Regementets anor går omkring 400 år tillbaka i tiden – regementet framgår 

nämligen direkt ur de så kallade ryttarfanor, som vi den tiden uppsattes i 
Västergötland. Nuvarande regementschef är överste Ernst Nils af Sandberg. 
(Nils Olsson, Jubileumsbokfilmen 1908-1958, sid 152) 

 
1926-08-.. Till läsåret 1926-1927 i Lysekil kommer Adolf Mattias Köhler, född 1898-06-

20 i Västra Vingåker, Södermanlands län, efter sin nyligen avlagda examen 
som folkskollärare. (LP 1997-08-08) 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 91 (avskrift KJ): 
 Från undertecknad, sekreterare, förelåg skrivelse innehållande meddelande om, 

att Slättens municipalsamhälle icke önskade vidare behandling av sin under § 
54 enligt stadsfullmäktiges protokoll för den 15 sistlidne april bordlagda 
begäran om att få koppla ett kloakrör i stadens ledning i Landsvägsgatan. 
 
Med anledning härav avskrevs ärendet. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 93 (avskrift KJ): 
 Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 15 sistlidne april under § 58 

i protokollet att till byggnadsnämnden för dess yttrande remittera skrivelse från 
handlanden herr Carl Johansson till Kungl. Maj:ts Befallningshavande i 
Göteborgs och Bohus län med yrkande rörande ändring av stadsplanen för 
kvarteret ”Järnvägen” m. m., över vilken skrivelse magistraten anhållit om 
stadsfullmäktiges yttrande. 
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Denna skrivelse, som nu förelåg, var av följande lydelse: 
 
”Till Kungl. Maj:ts Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län. 
 
Sedan Byggnadsnämnden i Lysekil låtit utarbeta förslag till ändring av 
stadsplanen beträffande kvarteret ”Järnvägen” m. m., samt undertecknad såsom 
ägare till tomterna 152 och 167 funnit, att förslaget inkräktade alldeles för 
mycket på den del av tomterna, som finge bebyggas, och därför förklarat mig 
missnöjd med ändringsförslaget, så hava emellertid Stadsfullmäktige i Lysekil 
den 18 december 1925 beslutit att med bifall till Byggnadsnämndens förslag 
hos Konungen söka fastställelse å såväl stadsplaneändringen som vissa därmed 
förbundna byggnadsbestämmelser. 
 
Jag förstår mycket väl, att Stadsfullmäktige mena det vara nödvändigt med de 
föreslagna förgårdarna. Men om man skulle komma i den situationen, att det 
bleve fråga om att bebygga mina ifrågavarande tomter var för sig, så torde det, 
om ändringen fastställes icke bliva möjligt. Visserligen äger jag nu bägge 
tomterna, varför man måhända tänkt sig, att jag lämpligen skulle bebygga båda 
tomterna gemensamt. Men för närvarande äro tomterna bebyggda var för sig 
och det synes enligt mitt förmenande vara det lämpligaste, att så förblir jämväl 
framdeles. 
 
Jag medgiver, att en tre meters bred förgård utlägges längs järnvägen, men jag 
förmenar, att en ytterligar inskränkning i det område å tomterna, som kan få 
bebyggas, icke borde godkännas. 
 
Med anledning härav får jag vördsamt yrka, att Kungl. Maj:ts 
Befallningshavande måtte tillstyrka allenast sådan ändring i stadsplanen, som 
jag nu medgivit, eller åtminstone ej så omfattande ändring, att mina 
ifrågavarande tomter därefter icke kunna bebyggas var för sig. 
 
Lysekil den 30 januari 1926. 
 
CARL JOHANSSON. 
Handlande. 
 
Från byggnadsnämnden hade nedanstående, nu föreliggande yttrande 
inkommit: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde 
28 juni 1926. 
 
Närvarande: Borgmästare Axel Sundberg, ordförande, kamrer Hugo Hallgren, 
vice ordförande, handlande Axel Johansson, murare Klas Zetterström och 
stadsingenjör Sven H. Lundgren, sekreterare. 
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§ 46. Återupptogs det under § 37 vid sammanträde i Nämnden den 20 maj. D. 
å. bordlagda ärendet angående av stadsfullmäktige begärt yttrande med 
anledning av Handlanden Carl Johanssons hos Konungens Befallningshavande 
anförda klagomål över Byggnadsnämndens förslag till ändring av stadsplanen i 
vad denna berör Kvarteret Järnvägen. 
 
Från Styrelsen för Lysekils Järnvägs Aktiebolag hade med anledning av 
Byggnadsnämndens senaste beslut inkommit ett så lydande protokollsutdrag 
för den 8 juni 1926: 
 
§ 44. Byggnadsnämnden hade begärt Styrelsens yttrande rörande vissa 
erinringar, som gjorts av handlanden Carl Johansson, såsom ägare av tomterna 
N:ris 152 och 167 i kvarteret Järnvägen med ett av Nämnden uppgjort förslag 
till ändring av stadsplanen beträffande detta kvarter. 
 
Av Byggnadsnämndens protokoll framgick att Nämnden lagt ut en 6 meters 
bred förgård å tomten N:o 167 utmed denna tomts gräns mot bangårdsområdet, 
enär det ansetts lämpligt att tillåta uppförande mot nämnda område på kortare 
avstånd. 
 
Styrelsen beslöt för sin del förklara, att Styrelsen icke hade något att erinra mot 
att förgårdens bredd minskades till 4½ meter. 
 
Som ovan. 
AXEL SUNDBERG. 
 
Rätt utdrages intygas: 
NILS WICKBERG. HENNING MELIN.” 
 
Med anledning av såväl i Stadsfullmäktige gjorda uttalanden som ovanstående 
beslut av Styrelsen för Lysekils Järnvägs Aktiebolag beslöt Nämnden, som för 
sin del ej ansåg lämpligt vidtaga de av klaganden begärda ändringarna i det 
upprättade förslaget, och då med sökande av fastställelse å stadsplaneändringen 
för kvarteret Järnvägen enligt Nämndens mening nu kan anstå till dess 
Nämnden finner lämpligt att i ett sammanhang upptaga frågan om 
stadsplaneändring för hela östra stadsområdet, hos Stadsfullmäktige hemställa 
 
att Stadsfullmäktige måtte med ändring av sitt föregående beslut i frågan hos 
Kungl. Maj:t söka fastställelse å stadsplaneändringen berörande kvarteren 
Kvarnen och Vadet. 
 
Som ovan. 
SVEN H. LUNDGREN. 
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Från det justerade protokollet rätt utdraget betygar: 
  SVEN H. LUNDGREN.” 
 
Med anledning härav beslöto stadsfullmäktige enhälligt att med ändring av sitt 
föregående beslut av den 18 december 1925 i frågan söka fastställelse hos 
Kungl. Maj:t allenast å stadsplaneändringen berörande kvarteren ”Kvarnen” 
och Vadet. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 94 (avskrift KJ): 
 Från folkskolestyrelsen förelåg enligt utslag av dess protokoll för den 11 

dennes begäran om, att stadsfullmäktige måtte besluta om undervisningstidens 
i fortsättningsskolan utsträckning utöver 360 timmar, och beslöto 
stadsfullmäktige enhälligt i enlighet med denna framställning. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 95 (avskrift KJ): 
 Folkskolestyrelsen hade till stadsfullmäktige ingivit följande skrivelse: 
 

 Utdrag ur protokoll fört vid folkskolestyrelsens i Lysekil sammanträde den 27 
augusti 1926. 
 
§ 4. Som styrelsen ansåg, att de i författningen bestämda minimiarvodena per 
timme för undervisning i fortsättningsskolan kunde anses låga och särskilt på 
grund därav, att dessa lektioner enligt reglementsförslaget för 
fortsättningsskola inom Lysekils skoldistrikt komme att pågå på kvällarna 6-8 
beslöts att hos stadsfullmäktige hemställa om, att ifrågavarande arvoden borde 
utgå med 3 kronor per timme, vilket skulle med den påtänkta uppdelningen av 
fortsättningsskolans elever medföra en utgift för kommunen av kronor 375:50 
per år. 
 
Som ovan. 
AND. JAKOBSSON. 
 
Rätt utdraget betygar 
 AND. JAKOBSSON” 
 
Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till 
drätselkammaren, vilken enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 16 
dennes beslutit att hos stadsfullmäktige förorda dessa arvodens bestämmande 
till kr. 2:50 per timme, men från detta beslut hade herrar ordföranden och vice 
ordföranden anmält avvikande mening, då de funnit det skäligt att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka fastställandet av de av folkskolestyrelsen föreslagna 
timlärararvodena. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
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Herr Ekblad framhöll, att det kunde vara tillräckligt med kr. 2:50 per timme, 
och att man vore tvungen att spara, där så är nu möjligt. 
 
Yrkade bifall till drätselkammarens majoritetsförslag. 
 
Herr vice ordföranden, som gjorde vissa jämförelser med timlärarearvodens i 
kommunala mellanskolan, ansåg det vara rimligt, att staden härvidlag gjorde ett 
tillägg av 50 öre per timme för en övertidstjänstgöring mellan kl. 6 och 8 på 
aftonen och yrkade bifall till folkskolestyrelsen av drätselkammarens miniritet 
förordade förslag. 
 
Herr Evald I. Andersson påpekade, att folkskolestyrelsen tagit hänsyn till 
timlärarearvodena i tekniska aftonskolan, vilka hittills utgått med kr 3:50 och 
nyligen nedsatts till kr. 3:-, varför man nu borde finna det rimligt fastställa 
fortsättningsskolans timlärarearvoden till kr. 3:-. 
 
Understödde herr vice ordförandens yrkande. 
 
Herr Ljungberg instämde i herr vice ordförandens yrkande och föreslog det 
tillägget till detsamma, att dessa arvoden, som nu komma att beslutas, skola 
gälla tills vidare och till stadsfullmäktiges däröver annorlunda besluta. 
 
Vidare framhöll talaren med hänsyn till timlärarearvodena i kommunala 
mellanskolan, att dessa äro väsentligt högre på andra håll. 
 
Herr Westling delade den av herr Ekblad uttalade åsikten i saken och 
understödde hans yrkande. 
 
Herr Luckey ansåg, att ifrågavarande arvoden borde utgå med något högre 
blopp än vad lagen bestämmer såsom minimum och instämde i herr Ljungbergs 
förslag. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till vartdera av de båda yrkandena med tillägg av det av 
herr Ljungberg gjorda förslaget om timlärararvodenas utgående med 3 kronor 
per timme tills vidare och tills stadsfullmäktige annorlunda däröver besluta 
vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering som verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla förslaget om 3 kronor per timme tills vidare och tills 
stadsfullmäktige annorlunda däröver besluta, röstar Ja; 
den, det icke vill, röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit, att ifrågavarande arvoden skola utgå 
med kronor 2:50 per timme.” 
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Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr Sandström ej deltog 
röstade herrar vice ordföranden, Luckey, Ljungberg, Karlson, Brännberg, Lufv. 
Andersson, Wallin, Ehnberg, Fritz G. Olsson, Evald I. Andersson och fröken 
Wallentin samt herrar Boheman, Jonsson och ordföranden ja, men herrar 
Ekblad, Otto Olsson, Källén, Alexandersson, Pettersson, Westling och 
Sörensen nej. 
 
Med 14 ja- mot sju nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit, att 
fortsättningsskolans timlärarearvoden skola tills vidare och tills 
stadsfullmäktige annorlunda däröver besluta utgå med 3 kronor per timme. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 96 (avskrift KJ): 
 Lysekils hantverks- och industriförenings tekniska aftonskolas styrelse begärde 

genom föreliggande skrivelse ett anslag till skolan å 300 kronor för 
höstterminen år 1926.  
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, 
som beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka dylikt anslag med 200 kronor för 
hela läsåret, höstterminen och vårterminen 1927, vilket belopp skulle utgå av 
medel anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och 
inkomststat. 
 
Nedan nämnda talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Evald I. Andersson uttalade förvåning över den njugghet 
drätselkammaren visat genom att tillstyrka anslag med endast 200 kronor för 
hela detta läsår, då anslaget för det föregående läsåret utgått med 700 kronor. 
Framhöll dels att fortsättningsskolan visserligen kommit till stånd, men att 
tekniska aftonskolan dock fortfarande vore nödvändig för undervisning av 
personer, som på grund av åldersgräns ej finge tillträde till fortsättningsskolan, 
dels att man hade för avsikt att undervisa i fyra ämnen i tekniska aftonskolan. 
 
Yrkade anslagets bestämmande till 200 kronor för denna hösttermin. 
 
Herr Ljungberg framlade följande siffror för att visa, att skolan kunde 
uppehållas: 
 
4 kurser á 40 timmar = 160 kronor á 3:- = 480 kronor. 
 
Landstingsanslag 400 kronor. Anslag av skolan 200 kronor. Terminsavgifter 
100 kronor. Alltså sammanlagt inkomster 700 kronor. 
 
Talaren framhöll, att skolans timlärarearvoden dessutom dessutom nu nedsatts 
till kr. 3:- per timme och yrkade bifall i enlighet med drätselkammarens 
förslag. 
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Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till vartdera av de båda yrkandena förklarat 
drätselkammarens yrkande vara med övervägande ja besvarat, begärdes 
votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla drätselkammarens yrkande, röstar Ja; 
Den, det icke vill, röstar Nej; 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Evald I. Anderssons 
yrkande.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstnming röstade herrar vice ordföranden, 
Luckey, Ljungberg, Karlson, Ekblad, Ludv. Andersson, Otto Olsson, Källén, 
Alexandersson, Wallin, Ehnberg, Pettersson, Fritz G. Olsson och Johnsson ja, 
men herrar Brännberg, Westling, Evald I. Andersson, Sandström och fröken 
Wallentin samt herrar Sörensen, Boheman och ordföranden nej. 
 
Med 14 ja- mot 8 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla 
drätselkammarens förslag i ärendet. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 97 (avskrift KJ): 
 Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
2 juli 1926. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Elmqvist, 
Olsson och Ekblad samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 95. Till förnyad behandling upptogs det under § 69 enligt drätselkammarens 
protokoll för den 26 nästlidne maj bordlagda ärendet rörande åtgärders 
vidtagande för ordnande av vägen från parken uppför trapporna till kyrkans 
trappor vid västra transeptet i enlighet med från kyrkorådet gjord framställning 
med påpekande av det trängande behovet av sådant arbetes utförande. 
 
Vid nämnda tillfälle uppdrogs åt stadsingenjören dels att i samråd med herr 
kontraktsprosten Lüsch upprätta förslag i saken, dels upprätta kostnadsförslag å 
ifrågavarande arbete. 
 
Med anledning härav förelåg från stadsingenjören följande skrivelse: 
 
”Utredning beträffande vägen ovanför kyrktrapporna till kyrkan. 
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Sedan undertecknad erhållit i uppdrag att inkomma med utredning i fråga om 
de arbeten, som Kyrkorådet i skrivelse anhållit få utförda, har undertecknad i 
samråd med kontraktsprosten tafit del av förhållandena. Ehuru önskvärt hade 
varit att nu kunna sänka back-krönet för erhållande av bättre 
lutningsförhållanden, ansågs dock av hänsyn till de omfattande arbeten, som 
därigenom bliva erforderliga, ej tillrådligt nu föreslå så omfattande arbeten 
utan ansågs tillräckligt om vägen iordninggjordes så att vägbanan bleve jämn. 
 
För den skull föreslås, att de i vägbanan uppskjutande jordstenarna upptagas, 
att vägen vidgas och rätas samt förses med erforderlig bombering och 
makadamiseras. För erhållandet av större varaktighet mot den hårda vinden och 
regnet föreslås att vägbanan yttjäras. För avledande av ytvattnet sättes 
erforderliga rännstenar och stenkanter. 
 
KOSTNADSBERÄKNING. 
Uppbrytning av jordstenar och planering med transporter 499:- 
Stenkanter med erforderlig rännsten 275:- 
Makadamisering och yttjärning med material och redskap 650:- 
 Kronor 1.325:- 
 
Lysekil i juni 1926 
SVEN H. LUNDGREN.” 
 
Drätselkammaren, som insåg nödvändigheten av arbetets utförande, beslöt att 
med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhälligt tillstyrkan om att sagda 
belopp beviljas för ändamålet, och att arbetet utföres vid lämplig tidpunkt och 
så snart ske kan, samt att anslaget i fråga upptages i 1927 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerat protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla framställningen, och skulle medlen 
för ändamålet utgå enligt drätselkammarens anvisning. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 98 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få 

till handlanden herr B. J. Jonsson för ett pris av Ett hundra (100) kronor 
försälja ett område att tilläggas tomten n:o 17 i Kyrkvik, vilket område enligt 
bilagd, av stadsingenjören Sven H. Lundgren år 1926 upprättad karta innehåller 
en areal av 33,3 kvadratmeter. 
 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 62.docNyhetsbrev 62 20250121 © Per Stenros Sid 49 
 

Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 99 (avskrift KJ): 
 Kungl. Maj:ts Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län hade till 

stadsfullmäktige överlämnat en skrivelse från länets landstings 
förvaltningsutskott angående fortsatt anslag till dispensärverksamheten för 
tiden 1927-1931. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat skrivelsen, 
hade enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka, att staden för sagda 
period lämnar anslag till verksamheten i fråga med ett årligt belopp 
motsvarande 10 åre per i staden mantalsskriven person. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit föreslå stadsfullmäktige, att dylikt 
belopp för vart och ett av åren under nämnda tid upptages i respektive års 
utgifts- och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 100 (avskrift KJ): 
 Herr Luckey hade inkommit med motion om uppsättandet av en urinkur av järn 

vid norra hamnen. 
 
Motionen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till 
drätselkammaren. 
 
Magistraten hade samtidigt med denna remiss gjort framställning till 
drätselkammaren i enahanda syfte. 
 
Drätselkammaren hade enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka 
besluts fattande om uppsättandet av dylik urinkur intill södra gaveln av 
spruthuset vid norra hamnen, och skulle kostnaden härför enligt 
stadsingenjörens förslag uppgå till 1,650 kronor, vilket belopp 
drätselkammaren beslutit anvisa att utgå av medel anslagna i innevarande års 
utgifts- och inkomststat för oförutsedda utgifter. 
 
Herrar Ekblad och Wallén anmärkte på den härvidlag föreslagna platsen och 
framhöllo platsen omkring telefonkiosken vid norra hamnen lämpligare för 
ändamålet. 
 
Herr Luckey yrkade bifall till motionen i enlighet med drätselkammarens 
yttrande. 
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Herr Westling understödde detta yrkande och uttalade önskemålet av, att 
staden snarast måtte låta uppsätta en likadan inrättning i närheten av 
Konsulliden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen i enlighet med 
drätselkammarens yttrande i ärendet, och skulle beloppet för ändamålet utgå 
enligt drätselkammarens anvisning. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 101 (avskrift KJ): 
 Vattenstyrelsen begärde genom föreliggande skrivelse, att stadsfullmäktige 

måtte fatta beslut om att snarast låta utföra det av stadsfullmäktige den 18 
december 1925 beslutade arbetet med framdragande av vatten- och 
avloppsledningarna i Västra Kronbergsgatan, även om tomtförsäljning inom 
kvarteret ”Berghällen” ej kommer till stånd, så att de husägare vid gatan, vilka 
nu äro i saknad av dylika ledningar, måtte bliva i tillfälle att få sådana, och för 
att man utan olägenhet måtte kunna borttaga vattenståndaren å tomten till huset 
n:o 13 vid nämnda gata, då vattenståndaren ifråga medför mycket obehag för 
husets ägare. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr vice ordföranden, 
understödd av herrar Ekblad och Brännberg, att bifalla framställningen. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 102 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 1 dennes, § 44, anhöll 

hälsovårdsnämnden, jämlikt 30 ocj 32 §§ i Hälsovårdsstadgan, att 
stadsfullmäktige måtte besluta, att vad i 1 kap. av nämnda stadga är förskrivet 
ifråga om stadens planlagda område skall gälla även beträffande övriga utanför 
det planlagda området belägna, delar av staden. 
 
Som motiv härför anförde nämnden, att icke blott olägenheterna ifråga om 
hållande av höns och svin, utan äfven nödvändigheten av att med anledning av 
den här bedrivna badortsrörelsen åstadkomma mera hygieniska förhållanden 
utanför den egentliga staden, och att stadsområdet vore till sin omfattning så 
begränsat, att här knappast funnes något område, som kunde likställas med den 
egentliga landsbygden samt att beträffande dylika områden det för övrigt 
funnes möjlighet medgiva lindringar i enlighet med 26 § i Hälsovårdsstadgan. 
 
Drätselkammaren hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 16 
dennes, § 10, gjort följande uttalande i ärendet: 
 
”Den 26 sistlidne maj under § 72 i protokollet beslöt drätselkammaren 
hemställa till hälsovårdsnämnden om dess yttrande över byggnadsnämndens 
skrivelse till kammaren rörande de å stadens bergområden uppförda svin- och 
hönshusen. 
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Hälsovårdsnämnden hade enligt föreliggande av sitt protokoll för den 1 dennes 
beslutit hemställa till stadsfullmäktige om att vad i kap. 1 av 
Hälsovårdsstadgan är föreskrivet ifråga om stadens planlagda område även 
måtte gälla övriga, utanför det planlagda området belägna, delar av staden. 
 
Detta protokollsutdrag hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige överlämnats 
till drätselkammaren, för att densamma måtte bliva i tillfälle att taga del av 
skrivelsens innehåll. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige, med överlämnande 
av handlingarna i ärendet, instämma i hälsovårdsnämndens ifrågavarande 
förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Hälsovårdsnämndens ovannämnda 
slag. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 103 (avskrift KJ): 
 Extra poliskonstapeln Johan Efraim Jakobssons änka, Justina Jakobsson, 

ansökte genom föreliggande skrivelse om, att staden måtte besluta att till henne 
under hennes återstående livstid årligen utbetala det belopp stadsfullmäktige 
kunna finna skäligt. 
 
Vidare meddelades i skrivelsen att, sedan Riksförsäkringsanstalten avslagit 
drätselkammarens framställning om ersättning till änkan Jakobsson i följd av 
mannens dödsfall, Försäkringsrådet, varest hon besvärat sig över 
Riksförsäkringsanstaltens beslut, genom bilagt utslag av den 23 juli detta år 
fastställt det överklagade beslutet. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till polisnämnden 
och drätselkammaren. 
 
Polisnämnden hade beslutit föreslå stadsfullmäktige, att ett engångsbelopp av 
300 kronor skulle tillerkännas sökanden. 
 
Drätselkammaren hade avgivit följande yttrande i ärendet. 
 
”Att då staden ej har ordnat pensionering för vare sig sina befattningshavare 
eller deras efterlevande, kammaren ej kan hos stadsfullmäktige tillstyrka någon 
pension till sökanden men däremot förordna bifall till polisnämndens 
föreliggande förslag, dock med inräknande av de 100 kronor drätselkammaren 
i detta fall redan utanordnat såsom begravningshjälp. 
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Tillika, beslöt kammaren föreslå stadsfullmäktige, att beloppet för ändamålet 
anvisas att utgå av medel i innevarande års utgifts- och inkomststat anslagna 
för oförutsedda utgifter.” 
 
Herr Ehnberg talade för att bevilja sökanden ett understöd av 25 kronor per 
månad tills vidare, då verkligt behov för dylikt understöd förelåg. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att bifall drätselkammarens förslag i 
ärendet, såväl med hänsyn till beloppets storlek som beträffande medlens 
anvisade. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 104 (avskrift KJ): 
 Konungens Befallningshavande i länet hade genom magistraten begärt 

stadsfullmäktiges yttrande över firman O. M. Länströms, Hultås, Dragsmark, 
skrivelse om att han i Lysekil ämnar idka försäljning av skrot, lump m. fl. 
artiklar. 
 
På yrkande av herr Brännberg understödd av herr vice ordföranden beslöto 
stadsfullmäktige enhälligt att hos Konungens Befallningshavande i länet 
avstyrka bifall till att bemälda firma får idka dylik försäljning i Lysekil. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 105 (avskrift KJ): 
 Följande kungörelse över vilken magistraten begärt stadsfullmäktiges yttrande, 

förelåg: 
 
”Magistratens kungörelse med avseende å trafiken å allmänna platser inom 
staden. 
 
Såsom parkeringsplatser för bilar anvisas följande områden: 
 
1:o). området mellan Radhes magasin och Rosviksgatan samt ett område å 
Rosvikstorg markerat med röda streck: 
 
2:o) salutorget utanför d:r Nilssons hus och området mellan stadshotellet och 
Hallonqvists fastighet; dock att dessa områden icke får tagas i anspråk på 
torgdagar under torgtid. 
 
Automobil eller annat fordon får icke kvarstå på gata eller annan allmän plats, 
som icke blivit för ändamålet genom särskilt beslut upplåtren, längre tid än 
som erfordras för resandens på- och avstigning eller för intagande eller 
avlastande av gods. 
 
Beträffande trafiken å Gamla Strandgatan föreskrives, med upphävande av 
Länsstyrelsens kungörelse den 8 oktober 1921, följande: 
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Att körtrafiken (med automobil eller åkdon) skall å Gamla Strandgatan gå 
endast i en riktning, nämligen från Konsulliden mot Bansvik. Återvändandet 
skall ske genom Nya Strandgatan och Drottninggatan. 
 
Vid körning med automobil å Gamla Strandgatan får icke användas högre fart 
än 10 km i timmen och körning med häst därstädes skall ske i skritt. 
 
Lysekil den 15 juli 1926. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig nedannämnda talare över densamma: 
 
Herrar ordföranden och Brännberg ansågo, att maximitiden för resandes på- 
och avstigning borde bestämmas till minst en halv timme. 
 
Herr vice ordföranden uttalade önskemålet av, att i kungörelsen tillägg göres 
mot att trafikera Gamla Strandgatan med stentransporter, då från de vid denna 
gata boende personer berättigad anmärkning mot dylik trafik försports. 
 
Herr Westling påpekade, att i kungörelsen uttrycken ”fordon” och ”åkdon” lätt 
kunde tolkas innefatta även cyklar, varför förtydligande borde göras för 
undvikande av missuppfattning. 
 
Herr Ekblad instämde i herr vice ordförandens yttrande och framhöll, att 
stadens poliskommissarie måtte mera än vad fallet är inspektera 
trafikförhållandena i staden. 
 
Herr Ljungberg föreslog anvisande av bilparkeringsplatser jämväl i Kyrkvik, 
Kronberget och gamla staden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, att den förda diskussionen skulle utgöra 
stadsfullmäktiges yttrande i saken till magistraten. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 106 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande resolution meddelades, att Kungl. Maj:ts 

Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län fastställt dels stadsfullmäktiges 
beslut den 25 februari 1926 rörande jämkning i stadsplanen för kvarteren 
”Jupiter” och Merkurius”, dels byggnadsnämndens beslut den 27 november 
1925 angående tomtindelning av kvarteret ”Merkurius”. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 109 (avskrift KJ): 
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 Från Kungl. Telegrafstyrelsen förelåg meddelande om, att den emottagit 
stadsfullmäktiges framställning om överflyttning av vissa telefonstationer från 
Varekils till Lysekils taxeområde, och att framställningen kommer att upptagas 
till prövning i samband med den förestående allmänna revisionen av 
taxeområdena. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 110 (avskrift KJ): 
 Från herrar Ekblad och Brännberg förelåg motion om, att stadsfullmäktige för 

anläggande av en ny kloakledning i Drottninggatans nedre del måtte hemställa 
till elektricitetsverkets styrelse om att av verkets tillgängliga överskottsmedel 
erhålla högst 10.000 kronor, och att detta belopp måtte fås utan 
återbetalningsskyldighet för staden. 
 
Herr Ekblad uttalade önskvärdheten av, att ifrågavarande sak snarast möjligt 
måtte ordnas och yrkade bifall till motionen. 
 
Herr Brännberg yrkade ärendets remiss till drätselkammaren och framhöll, att 
arbetet ifråga kunde få stor betydelse såsom nödhjälpsarbete. 
 
Herr Ljungberg påpekade, att elektricitetsverkets styrelse härvidlag ej kunde 
göra annat än meddela storleken av sina tillgängliga penningmedel. 
 
Herr Ekblad anförde, att han ej haft den meningen, att sagda styrelse kunde 
åtgöra något i själva saken. 
 
Talaren förordade i sparsamhetssyfte att arbetet, om det beslutats, måtte utföras 
på entreprenad. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
drätselkammaren. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 111 (avskrift KJ): 
 Angående det instundande stadsfullmäktigevalet yttrade herr ordföranden, att 

stadsfullmäktige måtte uttala sig om, när detta bör äga rum och ansåg för sin 
del lämpligt att det hölles den 13 och 14 nästkommande november månad, om 
det blir endast ett enda valdistrikt. 
 
Herr Brännberg uttalade önskemålet av, att valet fördelades på tvenne distrikt. 
 
Herr borgmästaren Sundberg genmälte, att detta förr gällt endast för riksdags- 
och landstingsmannaval, och att magistraten har för avsikt att hålla nämnda 
stadsfullmäktigeval den 13 och 14 nästkommande november månad, men att 
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den dock ville taga under övervägande att för detta val uppdela staden i tvenne 
valdistrikt och förrätta valet på en enda dag. 

 
1926-09-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 112 (avskrift KJ): 
 Herr Otto Olsson anmärkte på, att avskrädeshögar äro befintliga på flere ställen 

vid norra hamnen och hemställde, att stadsfullmäktige måtte fästa 
vederbörande myndigheters, drätselkammarens, hamnstyrelsens och 
hälsovårdsnämndens uppmärksamhet på ifrågavarande missförhållande, och 
beslöto stadsfullmäktige enhälligt i enlighet härmed. 

 
1926-10-.. En hård storm drabbar Västsverige i samband med kraftigt snöfall. Lövträd 

som har löven kvar blir illa åtgångna. 
 
1926-11-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 119 (avskrift KJ): 
 Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 15 april detta år är enligt § 

52 i protokollet att till valkommittén hänskjuta upprättandet av förslag å tre 
ledamöter i kommittén för utredning närmast rörande förvärv av gatumark från 
trädgårdsmästaren herr Axel Lindbäck. 
 
Vid stadsfullmäktiges sammanträde den 27 maj detta år valdes enligt § 67 i 
protokollet till ledamöter i dylik kommitté i enlighet med valkommitténs 
förslag herrar red. Axel Ljungberg, landsfiskalen Gunnar Nyblom och 
förrådsförvaltaren Evald I. Andersson med den förstnämnde såsom 
sammankallande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto vid sistnämnda sammanträde att syftemålet med 
kommitterades arbete jämväl borde gälla det principiella i allmänhet 
beträffande inlösen av gatumark. 
 
Från kommitterade förelåg nu följande utredning, som lästes: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Enligt Stadsfullmäktiges protokoll av den 15 april, par. 52, och den 27 maj, 
par. 67, (Bil. 1 och 2) har åt undertecknade uppdragits att verkställa den 
utredning som av nyssnämnda par. 52 framgår. 
 
För fullgörande av detta uppdrag hava kommitterade hållit sammanträden den 
3 juni, då undertecknad Ljungberg utsågs att leda kommitterades arbete, den 14 
september, samt den 21 och 30 oktober. Herrar Ljungberg och Nyblom hade 
vid besök i Uddevalla i augusti tillfälle att inhämta värdefulla upplysningar av 
stadsingenjör Kornell. Vidare har stadsingenjör Sven H. Lundgren godhetsfullt 
stått till tjänst med sakuppgifter och därjämte deltagit i kommitterades 
överläggning den 21 oktober. Ett värdefullt bidrag till frågans klargörande har 
på kommitterades framställning lämnats av Svenska Stadsförbundet. 
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Kommitterade hava enats att i frågan anföra följande: 
 
Utav närlagda utdrag ur äldre stämmoprotokoll (Bil. 3) framgår att den gamla 
kyrkvägens förbättring flera gånger varit på tal och att denna ifrågasatta 
omläggning berört vägen i hela sin längd. Det kan anses sannolikt att vägens 
iståndsättande och breddning ägde rum år 1888. 
 
Av utdrag ur vägdelningslängden 1897 (Bil. 4) samt protokoll fr. sammanträde 
med Lysekils jordägare år 1899 (Bil. 5) framgår att infartsvägen från stadens 
gräns till Fiskbryggan i norra hamnen samt Stora Kyrkogatan ingått i fastställd 
vägdelning och således ägt karaktär av allmänna vägar. I enlighet med Kungl. 
Brevet av den 4 sept. 1908 (Bil. till protokollet N:r 13, par. 152 i 
Stadsfullmäktiges handlingar, 1908) övertog staden fr. o. m. 1909 
underhållsskyldigheter beträffande de inom stadens område belägna allmänna 
vägarna till en längd av 1,640 meter (väglotterna N:ris 1-35 i dithörande 
värdedelningslängd). 
 
Då Stora Kyrkogatan, sådan den till sina gränser framgick genom omläggning 
1888 och sådan den befann sig 1908 (och ännu alltjämt befinner sig), ingick i 
vägdelningen och sedermera ingått i gatumark, enligt år 1915 fastställd 
stadsplan, tillfaller den enligt paragraf 9 i 1907 års Lag angående stadsplan och 
tomtindelning (lika med 1 kap. 15 paragrafen lagen om fastighetsbildning i stad 
av år 1917) staden utan ersättning. 
 
Såsom stöd för denna slutsats hänvisas utom till nämnda lagrum, till 
kommitterades skrivelse till Svenska stadsförbundet (Bil. 6) och 
stadsförbundets svar (Bil. 7). 
 
Härav framgår, att de jordägare vid Stora Kyrkogatans västra sida, som för sina 
ägogränser åt öster åberopa 1859 års skifte rörande inägorna, icke kunna 
sträcka sina anspråk längre än till nuvarande väglinjen. Vilka jordägare som 
härav beröras, och den areal, som härigenom tillkommer staden, framgår av 
bilagda handling (Bil. 8) Sammanlagt rör det sig om 423½ kvm. 
 
Av bil. 7 punkt 5 framgår, att staden icke behöver förvärva större del av Stora 
Kyrkogatan än som redan tagits i anspråk. Herr Axel Lindebäcks framställning 
vad den rör området A, torde således icke nu behöva föranleda någon 
Stadsfullmäktiges åtgärd. 
 
Beträffande området C, i Föreningsgatan, får det anses uppenbart, att staden är 
skyldig att lösa marken, enär staden tagit området i besittning och jordägaren 
gjort anspråk på ersättning. (Se punkt 6 i Bil. 7). 
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Såsom vägledning för värdesättningen av området C hänvisa kommitterade till 
punkterna 7 och 9 i Bil. 7. Av Bil. 8 framgår, att man vid markens gradering 
vid skiftesförrättningen åsatt området vid Föreningsgatan ett, om än obetydligt 
lägre värde än för området i övrigt. Den omständigheten, att området C vid 
tiden för utläggningen av Föreningsgatan delvis var belamrat med rullsten, 
synes kommitterade tala för att ersättningen utgår med ett lägre pris än som kan 
anses utgöra markvärdet i övrigt. 
 
Kommitterade hänvisa i detta sammanhang även till Bil. 7 punkt 8, angående 
upplåtelse av fri gatumark, samt erinra om tomtägares skyldighet att lösa 
hälften i gata. 
 
Genom herr Nyblom hava kommitterade konfererat med herr Axel Lindebäck, 
varjämte herr Lindebäck kallas till sammanträde med kommitterade lördagen 
den 30 oktober. Herr Lindbäck, som var förhindrad infinna sig till 
sammanträdet, meddelade emellertid att han gjorde anspråk på 500 kronor i 
runt tal för området C. med hänvisning till den i Stadsfullmäktiges svar 
uttalade uppfattningen, att gatumark får anses mindre värd än tomtmark, hava 
kommitterade ansett ett pris av 3 kronor per kvm. Såsom skäligt. 
 
Kommitterade komma av det anförda till följande yrkande: 
 
1. Herr Axel Lindebäcks framställning om ersättning för området A kan icke 
tillstyrkas enär staden dels äger marken i nuvarande Stora Kyrkogatan och dels 
icke är skyldig att lösa mark, som staden ej tagit i anspråk. 
 
2. Staden är skyldig lösa området C, i Föreningsgatan, och förorda 
kommitterade ett pris av 3 kr, pr. Kvm. 
 
Lysekil den 3 nov. 1926. 
AXEL LJUNGBERG GUNNAR NYBLOM EVALD I. ANDERSSON 
 
Herr Brännberg yrkade bifall till kommitterades förslag i ärendet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta yrkande. 
 
Vidare beslöto stadsfullmäktige att beloppet, kronor 420, för dylikt markköp 
skulle i enlighet med drätselkammarens anvisning utgå av 
tomtförsäljningsmedel. 
 
Slutligen beslöto stadsfullmäktige, på förslag av herr ordföranden, att till herrar 
kommitterade uttala ett tack för den gedigna utredning de i ärendet förebragt. 

 
1926-11-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 121 (avskrift KJ): 
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 Från drätselkammaren förelåg skrivelse med begäran om ett anslag å 1.300 
kronor för Stigbergsgatans iståndsättande under nästa år, vilket belopp skulle 
upptagas i 1927 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Herr Ekblad, understödd av herr Ljungberg, yrkade bifall för framställningen, 
och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla detta yrkande. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att medel för ändamålet skulle utgå enligt 
drätselkammarens anvisning. 

 
1926-11-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 122 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse, att ett belopp av 

1.000 kronor måtte lämnas till Lysekils Nya Badhus Aktiebolag såsom bidrag 
för varmbadhusets öppethållande under tiden oktober-december 1926 och 
januari-mars 1927, och att detta belopp måtte upptagas i 1927 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen, och att medel för 
ändamålet skulle utgå på sätt drätselkammaren föreslagit. 
 
I samband med detta ärende uttalade herr Otto Olsson det ändamålet, att 
annonsering om vinterbadets öppethållande måtte ske även i Kuriren, så att 
arbetarna bereddes tillfälle få kännedom i saken. 

 
1926-11-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 123 (avskrift KJ): 
 Svenska Stadsförbundet hade genom till herr ordföranden i stadsfullmäktige 

ställd skrivelse meddelat, att medlemsavgiften till förbundet för år 1927 blir 
kronor sex (6) mot kronor sex (6) och 50 öre i år för varje fullt hundratal 
invånare, och skulle denna avgift för stadens räkning uppgå till två hundra 
fyrtiosex (246) kronor under nästa år. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige överlämnat nämnda 
skrivelse, hade enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka, att staden 
även för nästa år är medlem av ifrågavarande förbund, och att beloppet för 
ändamålet upptages i 1927 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet. 

 
1926-11-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 126 (avskrift KJ): 
 Från vattenstyrelsen förelåg följande skrivelse: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils 
vatten- och kloakledningar den 3 november 1926. 
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Närvarande: herrar vice ordföranden, Lundbom, Olsson och Kihlberg samt 
stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 69. Genom föreliggande skrivelse anhöll byggmästaren herr C. A. Tobiasson, 
att styrelsen måtte hos stadsfullmäktige förorda tillåtelse för sökanden att få 
använda vatten från stadens vattenledning för spolning av de två vattenklosetter 
han ämnar inrätta i sin nybyggnad å tomten n:o 2 inom kvarteret ”Merkurius”. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till 
ansökningen på av stadsfullmäktige antagna villkor, och kunde sökanden i 
övrigt härvidlag ställa sitt till efterrättelse det för stadens vatten- och 
kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 26 nästlidne oktober hade 
hälsovårdsnämnden beslutit att, i vad på nämnden ankomme, bevilja tillstånd 
till anläggningen i fråga. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med i 
vattenstyrelsens skrivelse nämnda villkor. 

 
1926-11-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 127 (avskrift KJ): 
 Lysekils föreläsningsförening ansökte genom föreliggande skrivelse om anslag 

för år 1927 med 500 kronor till föreläsningsverksamheten och 500 kronor till 
folkbiblioteksverksamheten. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat 
ansökningen hade enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till 
ansökningen, och att det sammanlagda beloppet, kronor 1.000, för dessa anslag 
upptages i 1927 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja båda anslag, och att medel därför 
skola utgå enligt drätselkammarens anvisning. 

 
1926-11-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 128 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse anhöll Lysekils skyttegille om beviljande av ett 

anslag å 250 kronor för år 1927, vilket belopp skulle utgå av hundskattemedel. 
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Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ansökningen till 
drätselkammaren, som enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka 
bifall til densamma. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja bemälda anslag att utgå av 
hundskattemedel. 

 
1926-11-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 129 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse anhöll nykterhetsnämnden om beviljandet av ett 

förslagsanslag å 500 kronor för år 1927 att lyfta, i mån av behov. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, 
hade enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till detta anslags 
beviljande för upptagande i 1927 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ifrågavarande anslag att utgå 
enligt drätselkammarens anvisning. 

 
1926-11-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 134 (avskrift KJ): 
 Till behandling förelågo utgifts- och inkomstförslag för folkskolan och 

fortsättningsskolan under år 1927, och utvisade dessa förslag i utgifter: det 
förstnämnda kronor 97.665:84, varav på bevillning skulle uttaxeras kronor 
50.500, och det sistnämnda kronor 4.720:50, varav för uttaxering på bevillning 
kronor 1.900. 
 
I förslaget för folkskolan var anmärkt orsakerna till avvikelser från innevarande 
års utgifts- och inkomstat. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat förslagen till 
drätselkammaren, som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 5 
dennes beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka av de båda ifrågavarande 
förslagen. 
 
Från detta beslut hade herrar Bovik, Brännberg och vice ordföranden anmält 
avvikande mening, då de ansett, att det i förslaget för folkskolan upptagna 
anslaget å 300 kronor för simundervisning bort utgå och överföras till anslag 
för skolbad, vilket anslag härigenom skulle ökas till 800 kronor. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit föreslå stadsfullmäktige, att 
bostadsersättningen till lärarekåren blir densamma som i år, och att den 
vedersättning som utgår bestämmes efter de priser som gälla den 1 januari och 
1 juli 1927. 
 
Herr ordföranden fann det ej lämpligt att nu indraga det anslag, vars nytta man 
ej varit i tillfälle att pröva mera än ett enda år och anförde, att 24 gossar och 9 
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flickor deltagit i simundervisningen under detta år, och att vid densammas slut 
17 gossar och 6 flickor förklarades fullt simkunniga och 7 gossar och 3 flickor 
varit nära att godkännas i denna undervisning. 
 
Yrkade postens bibehållande i förslaget. 
 
Herr Ekblad yrkade att utgiften såsom varande onödig borde utgå ur förslaget. 
 
Herr Brännberg understödde herr Ekblads yrkande. 
 
Herrar Sandström, Wallin och Björsell instämde i herr ordförandens yrkande. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att intresset för simundervisningen varit ytterst ringa, 
och att folkskolestyrelsen måst använda en halvt befallande tn i kungörelsen 
om deltagande i sagda undervisning. 
 
Herr Brännberg anmärkte mot den föreslagna höjningen av biblioteksarvodet 
med 100 kronor och yrkade detsammas bestämmande till 200 kronor såsom det 
för närvarande är. 
 
Herr ordföranden upplyste om att den föreslagna höjningen av detta arvode 
endast vore tillfällig och gällde ersättning för katalogisering av skolbiblioteket 
och införande av kortsystem för bokutlåningen. 
 
Då överläggningen i dessa delar av förslaget för folkskolan förklarats avslutad, 
och herr ordföranden efter framställd proposition på bifall dels till att bevilja 
ifrågavarande anslag för simundervisningen och att låta biblioteksarvodet 
förbliva oförändrat enligt förslaget, dels till att bifalla reservationen i 
drätselkammarens förslag och det av herr Brännberg framställda yrkandet om 
biblioteksarvodets sänkning förklarat den förstnämnda propositionen vara med 
övervägande ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande 
godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bibehålla dels anslaget till simundervisningen, dels 
bibliotikariearvodet oförändrat, röstar Ja; 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit dels att anslaget för 
simundervisningen skall ur förslaget utgå och överflyttas till anslaget för 
skolbad, dels att bibliotekariearvodet sättes till 299 kronor, och skillnaden, 
kronor 100, tillägges posten ”oförutsedda utgifter” i förslaget.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr Evald I. Andersson icke 
deltog, röstade herrar Luckey, Karlson, Björsell, Wallin, Fritz G. Olsson, 
Sandström och fröken Wallentin samt herrar Boheman och ordföranden ja, 
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men herrar Löfving, Ljungberg, Brännberg, Ekblad, Otto Olsson, Källén, 
Alexandersson, Ehnberg, Pettersson, Westling, Sörensen och Jonsson nej. 
 
Med 12 röster mot 9 hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla nej-
propositionen. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt att antaga de båda föreliggande 
förslagen med iakttagande dels av nu beslutade ändringar, dels av vad 
drätselkammaren uttalat med hänsyn till bostads- och vedersättning. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaterna innefattas 
i denna --- Bil. N:o 9, 1926. 

 
1926-11-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 135 (avskrift KJ): 
 Till behandling förelåg utgifts- och inkomstförslag för kommunala 

mellanskolan under år 1927, och utvisade detta förslag i utgifter kronor 38.450, 
varav för uttaxering på bevillning kronor 16.300. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till 
drätselkammaren, som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 5 
dennes enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av 
ifrågavarande förslag, och att bostadsersättningen till skolans lärarekår blir 
densamma som nu, samt att den nu utgående vedersättningen bestämmes efter 
de priser som gälla den 1 januari och 1 juli 1927. 
 
Vid genomgåendet av detta förslag anmärkte fröken Wallentin att intet belopp 
upptagits för skolköksundervisning. 
 
Herr borgmästaren Sundberg meddelade i sin egenskap av ordförande i skolans 
styrelse, att endast fyra gossar och en flicka anmält sig för deltagande i dylik 
undervisning vid denna termins början, och att det måste vara minst åtta elever 
för att kunna upptaga undervisningen i fråga. Dock vore det intet hinder att 
framdeles upptaga denna undervisning, om tillräckligt antal elever anmäler sig. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande utgifts- och 
inkostförslaget med iakttagande av vad drätselkammaren uttalat beträffande 
bostads- och vedersättning. 

 Den av stadsfullmäktige sålunda antagna utgifts- och inkomststaten föreligger 
enligt denna --- Bilaga N:o 10, 1926. 

 
1926-11-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 136 (avskrift KJ): 
 Från drätselkammaren förelåg nedanstående skrivelse jämte de i densamma 

nämnda förslagen till utgiftsstater för år 1927: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 
5 november 1926. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christenson, 
Brännberg och Olsson samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 162. För granskning förelågo nedannämnda tvenne förslag till utgiftsstater 
för år 1927: 
 
Renhållningsverket Kronor 11.500:- 
Vatten- och avloppsledningar Kronor  15.750:- 
 
Inom vattenstyrelsen hade påpekande gjorts beträffande sekreterarearvodets 
storlek. 
 
Drätselkammaren fann dock inga skäl föreligga för en sänkning av arvodet i 
fråga. 
 
Drätselkammaren beslöt efter noga tagen del av förslagen att med tillstyrkan 
om antagande överlämna desamma till stadsfullmäktige. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Med hänsyn till sekreterarearvodet i vattenstyrelsen påpekade herr 
ordföranden, att detta utgjorde en integrerande dels av stadskamrerarens 
löneinkomster. 
 
Herr Otto Olsson meddelade, att han ej haft kännedom härom vid frågans 
behandling i nämnda styrelse. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering de föreliggande utgiftsförslagen. 
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1926-11-20 Kortet ovan är taget i Lilla salen, Folkets Hus, Kronberget. 

Jubilaren, som fyller 50 år, är Herman Julius Gunnarsson, född 1876-11-20 i 
Ulricehamn, med släkt, Kronbergsbor och Lysekils manskör. (KJ) 

 
1926-12-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 140 (avskrift KJ): 

Val förelågo till de kommunala befattningar, som vid årets slut bleve lediga 
eljest skulle besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 
 
Valkommittén hade avgivit förslag till de förestående valen med undantag för 
drätselkammaren, på grund av att därvid proportionellt valsätt möjligen skulle 
komma till användning. 
 
Valen, som nu företogs, utföllo i huvudsaklig överensstämmelse med 
valkommitténs föreliggande förslag av den 29 november och 7 december detta 
år sålunda: 
 
Drätselkammaren: 
 
För en tid av fyra år skulle 3 ledamöter väljas efter herrar konsuln John Sterner, 
redaktören Axel Ljungberg och grosshandlaren O. G. Löfving samt 3 
suppleanter efter herrar disponenten Ludv. Andersson, fabrikören Aug. 
Thorsson och handlanden Fritz G. Olsson. 
 
På förslag av herr Westling kom härvidlag proportionellt valsätt till 
användning. 
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Valet av ledamöter utföll sålunda: 
 
13 röstsedlar avgåvos med partibeteckningen ”Arbetarepartiet”.  
 
Av dessa sedlar upptogo 8 namnet mekanikern Otto Olsson och 5 namnet 
redaktören Axel Ljungberg. 
 
10 röstsedlar avgåvos med partibeteckningen ”Moderata” upptagande alla som 
första namn handlanden Fritz G. Olsson och som andra namn John Sterner. 
 
Vid fördelningen av de tre platserna mellan de olika röstsedelsgrupperna 
tilldelades gruppen ”Arbetarepartiet” första platsen med namnet Otto Olsson, 
gruppen ”Moderata” andra platsen med namnet Fritz G. Olsson och gruppen 
”Arbetarepartiet” tredje platsen med namnet Axel Ljungberg. 
 
Herrar mekanikern Otto Olsson, handlanden Fritz G. Olsson och redaktören 
Axel Ljungberg förklarades alltså valda till ledamöter av drätselkammaren t. o. 
m. 1930 års utgång. 
 
Härefter företogs suppleantvalet, vilket utföll sålunda: 
 
13 röstsedlar utgåvos med partibeteckningen ”Arbetarepartiet”. 
 
Av dessa sedlar upptogo 8 namnet redaktören Harald Foss och 5 namnet 
fabrikören Rich. Björsell. 
 
11 röstsedlar utgåvor med partibeteckningen ”Moderata” upptagande alla som 
första namn järnhandlaren Pontus Lundbom och som andra namn fabrikören 
Wiktor Lindbom. 
 
Vid fördelningen av de tre platserna mellan de olika röstsedelsgrupperna 
tilldelades gruppen ”Arbetarepartiet” första platsen med namnet Harald Foss, 
gruppen ”Moderata” andra platsen med namnet Pontus Lundbom och gruppen 
”Arbetarepartiet” tredje platsen med namnet Rich. Björsell. 
 
Herrar redaktören Harald Foss, järnhandlaren Pontus Lundbom och fabrikören 
Rich. Björsell förklarades alltså valda till suppleanter t. o. m. 1930 års utgång. 
 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar för år 1927: 
Ledamot: gjutaren herr Karl Källén efter handlanden S. P. Ekblad som avsagt 
sig uppdraget. 
 
Suppleant: filaren herr Svante J. Johansson. 
 
Fattigvårdsstyrelsen för tiden 1927 t. o. m. 1930: 
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Ledamöter: herrar handlandena Evald Andersson och Axel Johansson samt 
husmodern fru Viktoria Carlsson. 
 
Suppleanter: stenhuggaren herr Andreas Åkesson Holmqvist, 
skolkökslärarinnan fröken Ingrid Wallentin, fru Clara Ljunggren och 
boktryckeriföreståndaren herr Emil Johansson. 
 
Fru Victoria Carlssons val skedde, på förslag av herr Ekblad, med sluten 
omröstning, varvid hon erhöll 13 röster, medan fru Clara Ljunggren erhöll 11. 
 
Nykterhetsnämnden för tiden 1927 t. o. m. 1930. 
Ledamöter: musikdirektören herr Karl Samuelsson och skolkökslärarinnan 
fröken Ingrid Wallentin. 
 
Suppleant: fru Anna Malmrot. 
 
Byggnadsnämnden för tiden 1927 t. o. m. 1930: 
Ledamot: handlanden herr Axel Johansson. 
 
Suppleanter: herrar vaktmästaren Jakob Petterson och snickatrmästaren C. A. 
Tobiasson efter disponenten herr Hjalmar Carlsson, som avsagt sig uppdraget. 
 
Hamnstyrelsen för åren 1927 och 1928: 
Ledamöter: herrar f. lotsförmannen Gustaf Wallin och handlanden S. P. 
Ekblad. 
 
Suppleanter: herrar fabrikören Elis Luckey och stenhuggaren Andreas Åkesson 
Holmqvist. 
 
Styrelsen för kommunala mellanskolan för tiden 1927 t. o. m. 1930: 
Ledamöter: herrar borgmästaren Axel Sundberg, överläraren And. Jakobsson, 
redaktören Axel Ljungberg, bankkamreraren Olof Johansson och postmästaren 
Gösta Boheman. 
 
Suppleanter: herrar direktören Nisse Eriksson, stenhuggeriförmannen F. J. 
Elmqvist och konduktören Anders Johnsson. 
 
Kommunala mellanskolans terminsavgiftsnämnd för år 1927: 
Ledamot: herr borgmästaren Axel Sundberg. 
 
Examensvittnen vid kommunala mellanskolans realskoleexamen år 1927: 
Herrar stadsingenjören Sven H. Lundgren, direktören Nisse Ericsson och 
postassistenten Fredr. Lundqvist med suppleanterna herrar apotekaren Karl 
Aulin och tullförvaltaren Fr. Nordström. 
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Lysekils stads elektricitetsverks styrelse för tiden 1927 t. o. m. 1930: 
Ledamöter: herrar brandchefen Gust. A. Löfgren och handlanden Axel 
Johansson. 
 
Parkstyrelsen för tiden 1927 t. o. m. 1930: 
Ledamöter: herrar byggmästaren Rob. G. Christenson, trädgårdsmästaren Axel 
Lindebäck, brandchefen Gust. A. Löfgren, trädgårdsmästaren Oscar Hansson 
och järnsvarvaren Auf. F. Jakobsson. 
 
Suppleanter: herrar överläraren och fotografen John Westling. 
 
Handels- och sjöfartsnämnden för åren 1927 och 1928: 
Ledamöter: herrar f. lotsförmannen Emilius Hörman, fabrikören Richard 
Björsell, handlanden J. A. Jacobsson, fabrikören Elis Luckey, disponenten 
Ludv. Andersson, fabrikören Wiktor Lindbom och skeppsmäklaren Axel 
Olsson. 
 
Taxeringsnämnden för år 1927: 
Ledamöter: herrar, 1) handlanden Evald Andersson, 2) gjutaren Kark Källén, 
3) hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, 4) handlanden Axel Johansson, 
5) kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
 
Suppleanter: herrar, 1) urmakaren Carl J. Lycke, järnsvarvaren Aug. F. 
Jakobsson, 3) kronolotsen E. R. Montheli, 4) stenhuggeriförmannen F. J. 
Elmqvist, 5) postassistenten Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de 
här ovan angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Brandförsäkringskommittén för år 1927: 
Ledamöter: herrar stadsingenjören Sven H. Lundgren och byggmästaren Rob. 
G. Christenson. 
 
Suppleanter: herrar byggmästaren Adolf Wennerberg och snickaremästaren K. 
Knutsson. 
 
Brandstyrelsen för tiden 1927 t. o. m. 1930: 
Ledamöter: herrar mekanikern Otto Olsson och byggmästaren Rob. G. 
Christenson. 
 
Suppleant: kyrkovaktmästaren herr B. C. A. Högberg. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse för år 1927: 
Ledamot: musikdirektören herr Karl Sandström. 
 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 62.docNyhetsbrev 62 20250121 © Per Stenros Sid 68 
 

Suppleant: järnsvarvaren herr Alfr. Andersson. 
 
Lysekils tekniska aftonskolas styrelse för år 1927: 
Ledamot: stadsingenjören herr Sven H. Lundgren. 
 
Suppleant: ingenjören herr O. Folke Aurell. 
 
Huvudmän i Lysekils sparbank för tiden 1927 t. o. m. 1930: 
Herrar redaktören Axel Ljungberg och konsuln John Sterner. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvgsaktiebolag 
under år 1927: 
Redaktören herr axel Ljungberg med fabrikören Gust. Karlson som suppleant. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya Badhus 
Aktiebolag under år 1927: 
Riksdagsmannen herr Carl Brännberg. 
 
Systemaktiebolagets styrelse för år 1927. 
Ledamot: filaren herr Svante J. Johansson. 
 
Suppleant: byggmästaren herr Robert G. Christenson. 
 
Detta ledamotsval företogs, på förslag av herr Löfving, som föreslog herr Rob. 
G. Christenson till ledamot, med sluten omröstning, som utföll så, att herr 
Svante J. Johansson erhöll 13 och herr Rob. G. Christenson 9 röster, medan 2 
blanka sedlar avgåvos, vadan herr Svante J. Johansson förklarades vald till 
ledamot. 
 
Suppleantvalet skedde med acklamation. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänknings Aktiebolags styrelse för tiden från 
ordinarie bolagsstämma i februari 1927 – ordinarie bolagsstämman i februari 
1928: 
 
Ledamöter: herrar disponenten Emil Löfberg (för nykterhetsnämnden) samt 
herrar kamreraren Hugo Hallgren och fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén för obestämd tid. 
Suppleanter: herrar muraremästaren Klas Zeterström och fabrikören Robert 
Lycke. 
 
 
REVISORER OCH DERAS SUPPLEANTER FÖR GRANSKNING AV 
NEDANSTÅENDE RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1927: 
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Drätselkammaren: 
Revisorer: herrar ritaren Holger Hermansson, sammankallande, handlanden 
Erik G. och banktjänstemannen Josua Andersson. 
 
Suppleanter: herrar kontoristen Anders Christensson, och stationsinspektoren J. 
F. Swedenfelt, andre suppleant. 
 
Hamnstyrelsen:  
Revisorer: herrar handlanden A. Th. Jakobsson, sammankallande, kontoristen 
Hakon Lundbom och disponenten James Öhrnberg. 
 
Suppleanter: herrar stationsskrivaren T. R. Madison, och 
stenhuggeriförmannen Anders Edberg, andre suppleant. 
 
Fattigvårdsstyrelsen och nykterhetsnämnden: 
Revisorer: herrar handlanden Erik G. Lindström, sammankallande och 
bankkamreraren Olof Johansson. 
 
Suppleanter: herrar bankkassören Harry Lundin, förste, och bokhållaren Harry 
Ljunggren, andre suppleant. 
 
Folkskolestyrelsen, kommunala mellanskolans styrelse och 
barnavårdsnämnden: 
Revisorer: herrar kontoristen Evald Luckey, sammankallande, bokhållaren 
Hugo Hansson och postvaktmästaren Ernst Apelgren. 
 
Suppleanter: herrar kontoristen Ludv. Andersson junior, förste, kamreraren 
Henning Meli, andre suppleant. 
 
Lysekils föreläsningsförening: 
Revisor: hälsovårdstillsyningsmannen herr Aug. Ehnberg. 
 
Suppleant: järnhandlaren herr Joel Callert. 
 
Parkstyrelsen: 
Evisorer: herrar handlanden Gunnar Andersson, sammankallande, och 
förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
 
Suppleant: mekanikern herr Otto Olsson. 
 
Lysekils stads elektricitetverks styrelse: 
Revisorer: herrar fotografen John Westling, sammankallande, 
försäljningschefen Edmund Andersson och kontoristen Carl Wallin. 
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Suppleanter: herrar banktjänstemannen Sven Brunell, förste, och handlanden 
Gillis Eriksson, andre suppleant. 
 
Lysekils tekniska aftonskola. 
Revisor: musikdirektören herr Karl Sandström. 
 
Suppleant: lotsförmannen herr John Linding. 
 
Lysekils skyttegille: 
Revisor: fabrikören herr Wiktor Lindblom. 
 
Suppleant: banktjänstemannen herr Josua Andersson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänknings Aktiebolag: 
Revisor: bankkamreraren herr Olof Johanson. 
 
Suppleant: bankkamreraren herr Ernst Larsson. 

 
1926-12-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 141 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse anhöll renhållningsstyrelsen, att 

stadsfullmäktige måtte bevilja ett anslag å 5.000 kronor för uppförande av ny 
ladugårdsbyggnad å Tronebacken under år 1927. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, 
hade på grund av ekonomiska skäl ej ansett sig kunna tillstyrka detta anslags 
beviljande, men hade kammaren däremot att hos stadsfullmäktige tillstyrka, att 
det i renhållningsstyrelsens skrivelse omnämna beloppet å 350 kronor för 
eventuell reparation av den nuvarande ladugårdsbyggnaden måtte, och att detta 
belopp måtte upptagas i 1927 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Fritz G. Olsson erinrade om, att renhållningsstyrelsen varit fullt enig om 
det stora behovet av dylik nybyggnad, dock skulle styrelsen söka göra sitt bästa 
med att låta på nödtorftigt sätt reparera den gamla ladugården, men talaren 
trodde dock, att kravet på dylik nybyggnad snart skulle återkomma. 
 
Herr vice ordföranden ansåg, att saken kunde provisoriskt ordnas för ett eller 
annat är frmåt samt framhöll, att drätselkammarens ifrågavarande beslut 
förestavat enbart av ekonomiska skäl och ej av något som helst misstroende 
gentemot renhållningsstyrelsen, då denna vore värd allt beröm för sitt sätt att 
handhava renhållningsväsendet i staden. 
 
Herr Jonsson framhöll, att ladugården är fallfärdig samt dessutom alldeles för 
liten samt ansåg, att styrelsen borde få i uppdrag att infordra anbud på dylik 
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nybyggnad, och att man kunde beräkna få sådant anbud å belopp, som knappast 
skulle överstiga häften av vad som beräknats. 
 
Herr Löfving uttalade förvåning över, att renhållningsstyrelsen velat inkomma 
med ett så stort anslagskrav i dessa svåra tider, då man säkerligen kunde reda 
sig ännu åtskilliga år med endast reparation av ladugården. 
 
Herr Ehnberg instämde i herr Jonssons yttrande och ansåg, att frågan borde stå 
öppen tills vidare. 
 
Herr Brännberg fann drätselkammarens förslag lämpligt, och att intet hindrade, 
att renhållningsstyrelsen vidare utredde denna nybyggnadsfråga. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad beslöto stadsfullmäktige, utan votering, 
att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet, och skullemedel för ändamålet 
utgå enligt drätselkammarens anvisning. 

 
1926-12-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 142 (avskrift KJ): 
 Från kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén förelåg följande skrivelse. 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid möte med Lysekils kommunala arbetslöshets- 
och hjälpkommitté den 26 november 1926. 
 
Närvarande: herrar Nyblom, Löfberg, Ekblad, Luckey, Åkesson-Holmqvist, 
stadsingenjören och undertecknad, Brännberg, ordförande. 
 
§ 1. Undertecknad, Brännberg, redogjorde för anledningen till sammanträdet 
och det rådande arbetslöshetsläget inom staden, varav framgick att sedan länge 
tid tillbaka åtta man voro anställda i stadens arbete, och att dessutom tio man 
flera gånger hos ordföranden gjort framställning om erhållande av arbete eller 
understöd. 
 
Härutöver finnes säkerligen ett tjugotal, som är i behov av nödhjälpsarbete.  
 
Efter förd diskussion beslöts enhälligt, på förslag av herr Löfberg, att staden 
måtte i görligaste mån bereda arbete härvidlag, så att direkt understöd eller 
fattigvård endast i allra sista hand skulle tillgripas. 
 
§ 2. Sedan stadsingenjör Lundgren redogjort för beslutade och planerade 
gatuarbeten, som skulle utföras under den närmaste tiden, och då flera av dessa 
vore av den art, att de ej lämpade sig för vinterarbeten, beslöt kommittén, efter 
en längre förd debatt, att hos stadsfullmäktige förorda följande inköp och 
arbeten: 
 
1). Inköp av stenkross. 
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2). Ett anslag å 2.000 kronor till makadamslagning. 
3). Breddning av piren i södra hamnen. 
4). Påbörjandet med upprensning av Buamyren. 
5). Förlängningen av hamnpiren i norra hamnen. 
6). Kloakledningen i Drottninggatan. 
 
Detta sistnämnda arbete bör påbörjas först tidigt på våren, emedan betongrör 
m. fl arbetsmaterialier ej förr kunna bliva färdiga. 
 
Som ovan. 
C. BRÄNNBERG. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   C. BRÄNNBERG.” 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren 
för dess yttrande. 
 
Med anledning av denna remiss hade drätselkammaren beslutit följande: 
 
Att hos stadsfullmäktige tillstyrka dels beviljandet av ett anslag å 1.000 kronor 
att omedelbart användas för makadamslagning, vilket belopp skulle upptagas i 
1927 års utgifts- och inkomststat för uttaxering, dels att arbetet för ändamålet 
hamnstyrelsen av hamnmedel beviljar 5.000 kronor, och att av landstingsmedel 
bidrag kan erhållas med samma belopp. 
 
Vidare hade kammaren beslutit dels att hemställa till hamnstyrelsen om tt 
denna måtte före den 9 dennes till stadsfullmäktige uppdraga åt stadsingenjören 
att utarbeta kostnadsförslag över Buamyrens upprensning samt att remittera 
denna del av ärendet jämte nämnda kostnadsförslag till vattenstyrelsen för dess 
yttrande, varefter kammaren ville återupptaga frågan till behandling. 
 
Hamnstyrelsen hade på grund av drätselkammarens hemställan beslutit att 
enligt föreliggande skrivelse göra följande uttalande i saken: 
 
”Beträffande punkt 3 i kommunala arbetslöshets- och hjälpkommitténs 
skrivelse till stadsfullmäktige i arbetslöshetsfrågan, så har styrelsen som bekant 
redan den 18 november förlidet år beslutit att för en kostnad av cirka 10.000 
kronor igenfylla och bereda en del av den norra bassängen, dock icke förrän 
stadsfullmäktige fattat beslut om var kloakledningen skall utmynna. 
 
Detta har nu skett, och så snart staden kan utföra ifrågavarande 
kloakledningsarbete, så är hamnstyrelsen genast beredd att samtidigt utföra sitt 
planerade arbete, dock först tidigast på våren, enär dykningsarbeten icke gärna 
kunna under den kalla årstiden med fördel verkställas. 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 62.docNyhetsbrev 62 20250121 © Per Stenros Sid 73 
 

 
Styrelsen hyser nämligen den meningen, att hamnarbetet bör utföras samtidigt 
med kloaknedläggningen för att därmed kunna åstadkomma ett bättre och 
billigare arbete. 
 
Beträffande punkt 5 i ovannämnda skrivelse så har styresen intet emot, att 
piren i norra hamnen förlänges, men tyvärr finnas ej tillräckliga medel för 
ändamålet. Dock vill styrelsen bidraga med 2.000 kronor till arbetet under 
förutsättning av att mosvarande belopp erhålles av landstings- eller statsmedel, 
samt att firman Kullgren upptager driften i Lotskullen.” 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet lästs, uppstod diskussion, under vilken 
följande talare yttrade sig: 
 
Herr Ludvig Andersson föreslog som en utväg att lösa den ekonomiska frågan 
med hänsyn till kloakledningen vid södra hamnen, att de 5.000 kronor hamnen 
har att erlägga till elektricitetsverket finge anslås till ledningen i fråga. I övrigt 
finge man anlita lnevägen, så att hela arbetet kunde utföras. 
 
Herr Brännberg redogjorde för arbetslöshetens ökade omfattning och 
meddelade, att utom de åtta man staden redan har i nödhjälpsarbete, hade 
ytterligare femton arbetslösa anmält sig. Efter stenhuggerikonfliktens lösning 
hade en mängd anmälningar om arbetslöshet gjorts på den grund att 
stenhuggerifirmorna endast kunde emottaga en ringa del av de förutvarande 
arbetarna, vilka nu även gått förlustiga det understöd de under konflikten haft. 
Fattigvården hade måst lämna understöd till fem á sec familjer med 15 kronor i 
veckan till varje, då familjeförsörjarna vore arbetslösa. Det av 
drätselkammaren föreslagna beloppet å 1.000 kronor för makadamslagning 
kommer ej att föreslå långt, varför det bleve nödvändigt söka åstadkomma 
gatuarbeten. Beträffande Buamyrens upprensning, vilket arbete kunde ordnas 
som statskommunalt sådant, bleve statens bidrag ej så synnerligen stort. 
Situationen på härvarande arbetsmarknad vore mycket brydsam, varför det 
innebure stora obehag att i egenskap av ordförande i arbetslöshets- och 
hjälpkommittén stå såsom den förmedlande mellan de arbetslösa och staden. 
 
Herr vice ordföranden bekräftade, att det komme att bliva ganska besvärligt 
inom stenindustrin, innan den åter komme riktigt i gång. Kulvertledningen vid 
norra hamnen skulle uppgå till en kostnad av 26.000 kronor, varav beräknats 
10.000 kronor för arbetsmaterial och 16.000 kronor till arbetslöner, varför detta 
vore ett bra objekt med hänsyn till avhjälpande av arbetslösheten. Instämde i 
övrigt i herr Ludv. Anderssons förslag. 
 
Herr Ljungberg yrkade, att frågan rörande arbetet med kulvertledningen i södra 
hamnen och sättet för medels anskaffande till detta arbete måtte remitteras till 
drätselkammaren. Vidare yttrade talaren, att det vore lämpligast anslå medel 
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för sådana ändamål, där största delen av anslagen komma till användning i 
form av arbetslöner. 
 
Hr Ekblad uttryckte i samband med behandlingen av detta ärende, förvåning 
över att drätselkammaren ej tillhölle Granitaktiebolaget C. A. Kullgrens Enka 
att hålla rent för stenskrot i Bansvik på sätt kontraktet emellan staden och 
bolaget föreskriver. 
 
Herr vice ordföranden meddelade, att drätselkammaren till bolaget vid 
åtskilliga tillfällen påpekat sagda missförhållande, men att kammaren i det 
längsta ville draga sig för att vidtaga rättsliga åtgärder i saken. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt 
följande i ärendet: 
 
1). Att med godkännande av hamnstyrelsens ovannämnda beslut låta utföra 
arbetet med förlängning av piren i norra hamnen såsom nödhjälpsarbete under 
nästa år, detta dock under den förutsättningen att landstingsbidrag för 
ändamålet lämnas med samma belopp som staden genom sin hamnstyrelse 
anslagit. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige uppdraga åt kommunala arbetslöshets- och 
hjälpkommittén att hos Landstinget söka sådant bidrag. 
 
2) Att bevilja ett anslag å 1.000 kronor för makadamslagning och att medel för 
ändamålet upptagas i 1927 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
3). Att till drätselkammaren remittera ärendet rörande arbetet med 
kulvertledningen vid södra hamnen och sättet för medels anskaffande till detta 
arbete. 
 
Beträffande kloakledningen i Drottninggatan så återkommer detta ärende 
senare till stadsfullmäktige, då detsamma innefattas i herrar Ekblads och 
Brännbergs motion, vilken för närvarande ligger i drätselkammaren för 
behandling. 

 
1926-12-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 143 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse hemställde styrelsen för stiftelsen ”Maria 

Murrays minne” om beviljande av ett anslag för år 1927 å 2.200 kronor för å 
den stiftelsen tillhöriga villabyggnaden utförda reparationer under innevarande 
år. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till 
drätselkammaren, som beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka anslagets 
beviljande för upptagande i 1927 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
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Herr Brännberg framhöll de stora ekonomiska förpliktelser donationen i fråga 
med för för staden, och vilka icke kompenseras av några nämnvärda inkomster. 
 
Herr ordföranden medgav riktigheten härav men påpekade, att då 
stadsfullmäktge år 1919 emottogo donationen, så åtogo de sig att å stadens 
vägnar underhålla och vårda den donationen tillhörande byggnaden, vars 
iståndsättande dragit vida större kostnader, än man från början kunnat beräkna. 
Talaren meddelade, att han senast i början av augusti i år fått ett brev från 
donator, i vilket denne på det skarpaste anmärkte mot stadens sätt att handhava 
donationen, och då hade stiftelsens styrelse ej haft annan utväg än att låta 
ombesörja utförandet av nödvändiga reparationsarbeten å ovannämnda 
byggnad. Uttalade dock förhoppning om att framdeles kunna medverka till att 
bördan genom dessa underhålskostnader komme att avlyftas från staden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja anslaget i fråga, vilket skulle utgå 
enligt drätselkammarens anvisning. 

 
1926-12-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 144 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få 

till stenarbetaren herr A. Sandahl, Slätten n.o 14, för ett pris av en (1) kronor 
och 25 öre per kvm. Försälja en nyutlagd tomt vid Norra Kvarngatan, vilken 
tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 740 
kvadratmeter. 
 
Herrar Bovik, Christenson och Löfving hade vid detta ärendes behandling i 
drätselkammaren, då beslutet i prisfrågan fattades, anmält avvikande mening, 
då de ansett, att priset bort föreslås till en (1) kronor och 75 öre per 
kvadratmeter. 
 
Herr Löfving yrkade, att priset måtte bestämmas enligt sistnämnda pris. 
 
Herr ordföranden anförde, att det tidigare sålts en tom för 1:75 per 
kvadratmeter. Alldeles bredvid den tomt det nu gäller. Hade intet yrkande 
härvidlag. 
 
Herr Brännberg framhöll, att den tomt det i dag är fråga om har en onödigt stor 
areal, varför skäl förelågo att bestämma priset till kr. 1:25 per kvadratmeter. 
 
Herr Ekblad uttalade sig i samma riktning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att till herr Sandahl försälja 
ifrågavarande tomt för ett pris av en (1) kronor och 25 öre per kvadratmeter. 

 
1926-12-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 145 (avskrift KJ): 
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 Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse bemyndigande att få 
till Anton Mellgrens sterbhus försälja tomten till huset n.o 3 vid Färgaregatan 
för ett pris av åtta (8) kronor och 50 öre per kvm., vilken tomt enligt skrivelsen 
bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 315 kvm. 
 
Då ifrågavarande tomtförhållanden äro fullt klara, hade drätselkammaren ej 
ansett det nödvändigt att inhämta byggnadsnämndens yttrande över denna 
försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande 
framställning. 

 
1926-12-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 146 (avskrift KJ): 
 Från vattenstyrelsen förelåg följande skrivelse: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 6 december 1926 med 
styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Lundbom, Olsson och 
Bovik samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 74. Till förnyad behandling upptogs det vid styrelsens sammanträde senast 
den 20 juli 1925 behandlade och bordlagda ärendet, handlanden herr Karl 
Aronssons ansökan om att få inrätta en vattenklosett i källaren till sin byggnad 
å tomten n:o 2 inom kvarteret ”Flaggberget”, och till vilken klosett vatten för 
spolning skulle användas från stadens vattenledning. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 25 november detta år hade 
hälsovårdsnämnden beslutit att i vad på nämnden angår, bevilja tillstånd till 
anläggningen i fråga. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till 
ansökningen på av stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i 
övrigt ställa sig till efterrättelse och för stadens vatten- och kloakledningar 
gällande reglementet. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med i 
vattenstyrelsens föreliggande skrivelse nämnda villkor. 

 
1926-12-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 148 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande kungörelse meddelades, att Kungl. Maj:ts 

Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län funnit skäligt förordna, att i 
enlighet med stadsfullmäktiges beslut den 23 september det område i Lysekils 
stad, som är beläget utanför stadens planlagda område skall i avseende å den 
allmänna hälsovården betraktas såsom planlagt område. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 

 
1926-12-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 149 (avskrift KJ): 
 Hunnebostrands municipalfullmäktiges herr ordförande hemställde genom 

föreliggande skrivelse om stadsfullmäktiges uttalande rörande frågan om 
förbättrade inomskärsfarleder i länet. 
 
I skrivelsen framhölls särskilt nödvändigheten av kanalled Ramsviksfjorden – 
Ålstenshamn för undvikande av Sotefjorden. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till handels- och 
sjöfartsnämnden för dess yttrande. 
 
Sådant yttrande förelåg nu, varav framgick att nämnden enhälligt beslutit att 
hos stadsfullmäktige på det livligaste tillstyrka instämmande i förenämnda 
skrivelse, vilket ock blev stadsfullmäktiges enhälliga beslut. 

 
1926-12-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 152 (avskrift KJ): 
 Utdrag av magistratens protokoll för den 17 nästlidne november föredrogs, och 

framgick därav, att till stadsfullmäktige för en tid av fyra år, räknat från den 1 
januari 1927, förklarats valda: 
 
1).Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
2) Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
3) Konsuln John Sterner. 
4) Handlanden S. P. Ekblad. 
5) Fabrikören Elis Luckey. 
6) Gjutaren Karl Källén. 
7) Disponenten Ludv. Andersson. 
8) Redaktören Axel Ljungberg. 
9) Mekanikern Otto Olsson. 
10) Fabrikören Gust. Karlson. 
11) Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
12) Handlanden Fritz G. Olsson. 
13) Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
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14) Stenhuggeriförmannen Jakob Petterson. 
15) Apotekaren Karl Aulin. 
16) Lokföraren Hj. Sörensen. 
17) Inspektoren Lorentz Jonsson. 
18) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
19) Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
20) Musikdirektören Karl Sandström. 
21) Redaktören Harald Foss. 
22) Glasmästaren Albert Anderson. 
23) Filaren Svante J. Johansson. 
24) Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 

 
1926-12-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 153 (avskrift KJ): 
 Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 23 sistlidne september 

under § 110 i protokollet att till drätselkammaren remittera motion av herrar 
Ekblad och Brännberg om anläggande av ny kloakledning i Drottninggatans 
nedre del för en kostnad av 19.000 kronor. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 8 dennes hade 
drätselkammaren enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka följande i 
ärendet: 
 
Att hela arbetet med kulvertledningen Drottninggatan – Norra Strandgatan, alt. 
I och II enligt stadsingenjörens förslag från år 1923, utföres under år 1927 för 
en kostnad av 26.000 kronor enligt nämnda förslag och att medel för ändamålet 
utgå på följande sätt: 
 
Reserverat belopp i 1926 års utgifts och inkomststat 7.000:- 
Uttaxering i 1927 års utgifts- och inkomststat 10.000:- 
Upptagande av tillfälligt lån inder år 1927 9.000:- 
 Kronor 26.000:- 
 
Vid detta besluts fattande i drätselkammaren hade stadsingenjören anhållit att 
få till protokollet antecknat följande: 
 
Då förslag till ifrågavarande arbete upprättades i november 1923 påpekades 
särskilt de dåliga grundförhållandena framför Luckeys fabrik. 
 
Ehuru sättningarna i marken, som vid ifrågavarande tidpunkt voro särskilt 
påfallande på grund av ev. utfyllnads- och husbyggnadsarbeten i närheten, nu i 
huvudsak avstannat, finnes dock ingen garanti för att marken vid en eventuell 
framtida påbyggnad av kajplanet ej kommer att ytterligare sjunka. 
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Stadsingenjören ansåg sig för den skull, och då särskilda grundförstärkningar 
genom pålning delvis omöjliggöras i den grova stenfyllningen, ej kunna påtaga 
sig något ansvar, i händelse förändringar i ledningsläget skulle komma att 
uppstå genom ytterligare sättningar i marken. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig nedannämnda talare: 
 
Herr Ljungberg: Den inträdda situationen inom härvarande arbetsförhållanden 
har gjort, att man tvungits gå in för detta arbete. Man finge dock hoppas, att 
arbetslösheten inom stenindustrin skulle minskas, så att ej alltför många 
arbetslösa bleve hänvisade att sysselsättas med kommunalt nödhjälpsarbete. 
Påpekade de av stadsingenjören befarade riskerna med hänsyn till sättning av 
marken samt framhöll, att stadsingenjören, för den händelse sådan sättning 
skulle inträda, velat fritaga sig från ansvar. Ansåg ock att risk för sådan 
sättning förefanns för viss del av marken, vari ledningen skulle nedläggas. 
Framhöll att, då det är oundvikligt anordna kommunala nödhjälpsarbeten, det 
vore klokt utföra sådana arbeten, av vilka man har den största fördelen, och 
vilka dock förr eller senare måste göras. 
 
Instämde i drätselkammarens föreliggande förslag. 
 
Herr Ekblad ansåg, att man ej behövde räkna med de av stadsingenjören 
uttalade farhågorna samt uttalade sin anslutning till drätselkammarens förslag. 
 
Herr Brännberg fann det rimligt, att stadsingenjören velat gardera sig gentemot 
eventuella risker med hänsyn till läggandet av denna ledning och understödde 
drätselkammarens förslag. 
 
Herr Luckey vitsordade, att sättningar förekommit i en viss del av den 
sträckning, vari ifrågavarande ledning skall läggas men ansåg, att dessa nu 
avstannat, varför det ej torde föreligga någon risk med hänsyn till ledningens 
nedläggande. 
 
Herr Otto Olsson framhöll, att sättningar förekommit även där den gamla 
kulvertledningen vid norra hamnen ligger, varför den nya ledningen ej borde 
täckas med stenskrot, för den händelse ersättningar skulle uppstå, och man blev 
tvungen upptaga ledningen på ett eller annat ställe. 
 
Herr vice ordföranden förordade arbetets utförande enligt drätselkammarens 
förslag, då arbetet vore nödvändigt för att bereda sysselsättning åt arbetslösa. 
Visserligen hade drätselkammaren från början hyst betänkligheter emot att med 
hänsyn till kostnaderna låta under en jämförelsevis kort period utföra ett så 
omfattande arbete, men dessa betänkligheter hade fått vika med tanke på den 
nytta arbetet skulle medföra för staden. 
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Herr Ludvig Andersson ansåg ytterst minimala risker föreligga för dylika 
sättningar och understödde det föreliggande förslaget. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att 
bifalla den föreliggande motionen på av drätselkammaren föreslagna villkor 
såväl med hänsyn till tiden för arbetets utförande som beträffande medlens för 
ändamålet anskaffande. 
 
Vidare beslöto stadsfullmäktige, likaledes enhälligt, att ifrågavarande belopp, 
kronor 9.000:-, skulle under år 1927 upptagas såsom lån för återbetalning inom 
kortare tid än två år. 

 
1926-12-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 154 (avskrift KJ): 
 Vid sitt sammanträde den 9 dennes beslöto stadsfullmäktige under § 142 i 

protokollet att till drätselkammaren för dess yttrande remittera ärendet rörande 
arbetet med kulvertledningens i södra hamnen och sättet för medels 
anskaffande till detta arbete. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 14 dennes hade 
drätselkammaren beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka, att ifrågavarande 
arbete utföres under år 1927, och att för detsamma anslås ett belopp av kronor 
5.000 genom medel från elektricitetsverket utöver de kronor 30.000 verkets 
styrelse förut anslagit som bidrag till stadskassan för nämnda år. 
 
Med anledning av detta beslut hade drätselkammaren upptagit i förslaget till 
utgifts- och inkomststat för staden under nästa år bidrag från elektricitetsverket 
med sammanlagt kronor 35.000 och ytterligare bland utgifterna för vatten- och 
kloakledningar kronor 5.000 för ovannämnda arbete. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet. 

 
1926-12-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 155 (avskrift KJ): 
 Från drätselkammaren förelåg nedanstående skrivelse. 

 
Härjämte förelåg det av stadsingenjören upprättade förslaget till ifrågavarande 
arbeten. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
8 december 1926. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christenson, 
Löfving, och Brännberg samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 188. På uppdrag av herr ordföranden hade stadsingenjören till 
drätselkammaren överlämnat förslag å allmänna arbeten under år 1927.  
 
Detta förslag innefattade följande arbeten: 
Reparation av Badhusgatan – Stora Kyrkogatan – Apoteksgatan. 
Bergsgatan i Kyrkvik. 
Stengatans övre del. 
Stengatans mellersta del. 
Kyrkviks Strandgata. 
Norra Kvarngatans övre del. 
 
Dessutom förordades inköp av stenkross. 
 
I samband med detta förslag återupptogs till slutbehandling de vid respektive 
sammanträden den 5 nästlidne november och 2 dennes bordlagda ärendena, 
ansökan från husägare vid Kyrkviks Strandgata om gatans iståndsättande och 
skrivelse från kyrkviksbor med uttalande av vissa önskemål, vilka delvis 
uppfyllts genom drätselkammarens beslut den 2 dennes, § 171 i protokollet. 
 
Efter noga tagen del av det föreliggande beslöt drätselkammaren enhälligt att 
hos stadsfullmäktige förorda utförandet av följande arbeten under år 1927: 
 
Kyrkviks Strandgata 5.100:- 
Badhusgatan (arbetet utbrutet ur förslaget  
Badhusgatan – Stora Kyrkogatan – Apoteksgatan) 2.000:- 
 Kronor 7.100:- 
 
Tillika beslöt kammaren hos stadsfullmäktige förorda att medel för 
ifrågavarande ändamål anvisas att utgå på följande sätt. 
 
Uttaxering i 1927 års utgifts- och inkomststat 2.100:- 
Upptagande av tillfälligt lån under år 1927 5.000:- 
 Kronor 7.100:- 
 
Beträffande inköp av stenkross, vilken fråga på grund av arbetslöshets- och 
hjälpkommitténs förslag förut varit föremål för behandling i drätselkammaren, 
ansåg kammaren, att saken för närvarande ej måtte föranleda någon åtgärd. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
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Stadsfullmäktige beslöto, utan diskussion, att bifalla förslaget, och skulle för 
ovannämnda ändamål i enlighet med drätselkammarens anvisning, dels 
upptagas ett belopp av kronor 2.100 i 1927 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering dels medelst lån under år 1927 anskaffas ett belopp av kronor 
5.000:- för återbetalning inom kortare tid än två år. 

 
1926-12-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 158 (avskrift KJ): 
 Från byggnadsnämnden förelågo förslag till ändring av stadsplanen och 

byggnadsbestämmelserna. 
 
Stadsingenjören hade föregående dag vid enskilt sammanträde med 
stadsfullmäktige demonstrerat förslagen. 
 
Därvid uttalade önskemålet av utrednings åvägabringande med hänsyn till i val 
i vad mån den å förslaget till stadsplaneändring angivna tomtindelningen rör 
frågan om stadens framtida lösningsskyldighet av tomtdelar, som äro på olika 
ägares hand. 
 
Med anledning av detta önskemål beslöto stadsfullmäktige vid dagens 
sammanträde att remittera del av ärendet till drätselkammaren för 
åstadkommande av sådan utredning. 

 
1926-12-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 159 (avskrift KJ): 
 Från Kungl. Telegrafverkets linjedirektör i Göteborg förelåg en så lydande 

skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktiges Ordförande, Lysekil. 
 
Refererande till föregående skriftväxling rörande överenskommelse mellan 
Lysekils stad och telegrafverket får jag meddela, att telegrafverket icke kan 
godkänna det av Stadsfullmäktige den 15 sistlidne april antagna förslaget till 
överenskommelse. 
 
Överenskommelsen är ju i huvudsak avsedd att fastslå de tekniska föreskrifter 
som telegrafverket skall iakttaga vid telefonledningars framdragande, för att 
skydda stadens anläggningar för skada. Dessa telefonledningar inom stadens 
planlagda område anlägger och underhåller telegrafverket, som bekant, utan 
särskild kostnad för abonnenterna och staden. Utanför stadens planlagda 
område få abonnenterna däremot själva vidkännas denna kostnad. 
 
Att telegrafverket under sådana förhållanden skall vidkännas kostnaden för 
stadens brans- och polisväsende, kan jag icke anse överensstämma med 
billighet och rättvisa. 
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Jag hemställer därför, att § 16 i Stadsfullmäktiges förslag ändras i 
överensstämmelser med § 2 i mitt till Drätselkammaren den 13 sistlidne 
oktober översända förslag. 
 
Vad § 17 i Stadsfullmäktiges förslag beträffar har Telegrafstyrelsen utfärdat för 
hela landet generella bestämmelser rörande öppethållningstid å 
telegrafstationerna. Enligt dessa utsträckes öppethållningstiden till kl. 11 e. m. 
vid stationer med minst 500 abonnenter. Något undantag från denna 
bestämmelse torde icke vara att påräkna. För övrigt har Lysekil redan nu 
telefontid till kl. 11 e. m. på villkor, som icke kunna anses betungande. 
 
Jag hemställer därför, att § 17 i Stadsfullmäktiges förslag strykes, och är jag 
därför villig att hos Telegrafstyrelsen tillstyrka dess antagande. 
 
Göteborg den 18 augusti 1926. 
 
R. FREDRIKSSON. 
Linjedirektör vid Kungl. Telegrafverket. 
 
Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till 
drätselkammaren, som avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
8 december 1926. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christenson, 
Löfving och Brännberg samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 189. 
Vid drätselkammarens sammanträde den 20 sistlidne oktober förelåg till 
behandling genom herr ordföranden i stadsfullmäktige till kammaren 
remitterad skrivelse från Kungl. Telegrafverkets linjedirektör i Göteborg med 
vissa anmärkningar mot det av stadsfullmäktige den 15 april detta år enligt § 
51 i protokollet antagna förslaget till överenskommelse mellan Kungl. 
Telegrafverket och staden rörande nedläggande av kabelblock, kabelbrunnar 
och jordkablar samt anbringande av fästen å stadens tillhöriga byggnader. 
 
Då ärendet vid ovannämnda tillfälle behandlades i drätselkammaren, beslöt 
densamma att uppdraga åt herrar vice ordföranden och Christenson att i samråd 
med brandchefen upprätta och till kammaren inkomma med förslag till 
eventuella ändringar i förslaget till dylik överenskommelse. 
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Sådant förslag förelåg nu, och beslöt drätselkammaren att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka detsammas antagande tillika med vissa av kammaren nu gjorda 
tillägg, och innefattade detta beslut, att §§ 16 och 17 i berörda förslag till 
överenskommelse skulle få följande lydelser: 
 
(§ 16 A) Telegrafverket medgiver Lysekils stad rättighet att fästa stadens 
brandtelegraf- och telefonledningar å Telegrafverkets stativ och stolpar, varvid 
iakttages, att nämnda ledningar fästes minst 0,5 meter ovanför Telegrafverkets 
ledningar. Trådarnas uppläggning i Telegrafverkets stativ och stolpar skall, 
därest staden så påfordrar, utföras genom Telegrafverkets försorg men bekostas 
av staden, som även bekostar de ändringar av Telegrafverkets fästen och 
ledningar, som eventuellt komma att erfordras för anbringande av stadens 
ledningar. 
 
B) Telegrafverket åtager sig att genom sin reparatör i Lysekil utföra 
underhållsarbeten å stadens brandtelegraf- och telefonledningar, då så av 
stadens påfordras, och i den mån de nämnda reparatör åliggande 
underhållsarbetens å Telegrafverkets anläggningar så medgiva mot ersättning 
för verkliga kostnaden enligt de priser, som enligt Telegrafstyrelsens 
föreskrifter skola tillämpas vid arbeten åt Telegrafverkets abonnenter. 
 
Då ovannämnda arbeten utföras genom stadens försorg, skola desamma, utan 
kostnad för staden, kontrolleras av Telegrafverket, vars föreskrifter i fråga 
jämväl skola lända till efterrättelse. 
 
C) Telegrafverket förbinder sig att i eventuellt blivande kabelledningar 
avgiftsfritt tillhandahålla staden nödiga ledningar för stadens brandtelegraf och 
polistelefoner. 
 
§ 17. Telegrafverket förbinder sig att under kontraktstiden till 
Drätselkammaren årligen före den 15 december erlägga en avgift av 500 
kronor.” 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga den föreliggande förslaget till 
ändringar i dylik överenskommelse. 

 
1926-12-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 160 (avskrift KJ): 
 Kungl. Maj:ts Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län hade begärt 

stadsfullmäktiges yttrande över järnhandlaren herr Pontus Lundboms i Lysekil 
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framställning och rätt till idkande av handel med och förvaring av explosiva 
varor av första klass. 
 
Stadsfullmäktige förklarade sig vilja tillstyrka bifall till ansökningen i fråga på 
villkor att sökanden vidtager sådana åtgärder, som han enligt skrivelse av den 2 
december 1925 till Kungl. Maj:ts Befallningshavande i länet förklarat sig villig 
till, och vilka åtgärder såväl brandchefen i Lysekil som statens 
sprängämnesinspektör ansett betryggande. 

 
1926-12-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 164 (avskrift KJ): 
 Herr Ekblad, med instämmande av herr Brännberg, påpekade det dåliga skick, i 

vilket Stengatans övre del befinner sig. 
 
Herr vice ordföranden påpekade, att stadsingenjören upptagit detta arbete i den 
av honom upprättade planen för allmänna arbeten under år 1927, men att 
drätselkammaren på grund av brist på medel ej kunnat hos stadsfullmäktige 
förorda detta arbetes utförande under nästa år. 

 
1926-12-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 165 (avskrift KJ): 
 Såsom avslutning på detta års arbete i stadsfullmäktige yttrade herr 

ordföranden följande: 
 
”Den 7 januari 1913 tillkännagives det för första gången i stadsfullmäktiges 
protokoll, att drätselkammaren valt herr John Sterner till sin ordförande. 
 
Det var ett ansvarsfullt uppdrag Ni då emottog, konsul Sterner, men ingen kan 
heller säga annat, än att Ni på ett ansvarskännande sätt förvaltat detsamma. 
 
Knappast trodde Ni väl då, att det uppdraget skulle räcka så länge, och ice 
heller vågade vi hoppas att under fjorton år få behålla Eder på denna post.” 
 
Så har emellertid skett till glädje och fromma för samhället. 
 
Såsom den sista budgeten visar, så har det mången gång varit ett arbete under 
stora bekymmer att sammanhålla stadens finanser. 
 
Världskriget och därmed kristiden och alla bekymmer och svårigheter i deras 
följe, särskilt på livsmedelsförvaltningens område, ha ju infallit under denna 
tid. 
 
Därtill kommer, att vid Edert övertagande av ordförandeskapet stadens 
bokföring och räkenskaper sannolikt saknade den överskådlighet och klarhet, 
som äro oundgängliga för all sund finasförvaltning. 
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För det ena arbetet som det andra i drätselkammaren har Ni åtnjutit hjälp och 
stöd från de övriga ledamöterna därstädes och från sekreteraren, men 
huvudparten av ansvaret har sock vilat på Eder. 
 
Vi stå alltså till Eder i stor tacksamhetsskuld, och det gäller om sådana skulder 
som om andra, att de böra betalas, men i detta fallet ville vi ingenting hellre än 
att få öka på skulden. 
 
Då så icke låter sig göra , och vi väl förstå, att Ni kan längta efter befrielse från 
en sådan tung börda, återstår mig endast att å egna och samtliga 
stadsfullmäktiges vägnar hembära Eder vårt varma tack för det förträffliga sätt, 
varpå Ni utfört uppdraget. Länge skall man i denna sal minnas de klara, sakrika 
och förträffliga anföranden Ni som ordförande beledsagat eller försvarat 
drätselkammarens uttalanden med. 
 
Med innevarande års utgång lämna följande sex ledamöter stadsfullmäktiges 
krets. Herrar Löfving, Björsell, Alexandersson, Wallin, Ehnberg, Wesrling och 
Boheman. 
 
Av dessa har herr Löfving enligt egen uppgift i tjugo år haft säte och stämma 
här. Förvisso en lång tid. Det vore ju inte mycket sagt därmed, om jag sade, att 
Ni därunder fyllt Eder plats väl. Ni har också haft allehanda förtroendeuppdrag, 
och vi tacka Eder för detta arbete och önska Eder lycka och framgång i Edert 
enskilda arbete, då Ni nu drager Eder tillbaka. 
 
Herr Björsell har förut under en fyraårsperiod tillhört fullmäktige, och även om 
honom gäller, att han haft flera förtroendeuppdrag. Även honom tacka vi och 
tillönska honom glädje och framgång i det kallelsearbete han nu uteslutande 
ärnar ägna sig åt. 
 
Herrar Alexandersson, Wallin, Ehnberg och Westling hava endast under den 
sista fyraårsperioden tillhört fullmäktige. Vi hoppas, att deras hågkomster av 
samarbetet med oss äro av sådan art, att de ingenting hava emot att senare 
återupptaga detsamma. 
 
Herr Boheman har endast en kortare tid tillhört fullmäktige, men vänder 
förmodligen snart åter, i vilket fall jag säger: Välkommen tillbaka! 
 
Till stadsfullmäktiges samtliga ledamöter ber jag få framföra mitt tack för det 
av Eder nedlagda arbetet härstädes, vilket tack också gäller magistratens 
ordförande som icke utan tvingande fall brukar saknas vid våra sammanträden, 
samt vår sekreterare för hans plikttrogna arbete. 
 
Till alla och envar önskar jag slutligen ett gott nytt år.” 
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Herr Sterner tackade för de erkännsamma och hjärtliga ord, som herr 
ordföranden riktat till honom, samt framhöll, att arbetet som drätselkammarens 
ordförande varit jämförelsevis lätt, då såväl stadfullmäktige som 
drätselkammarens ledamöter städse visat honom förtroende och välvilja, för 
vilket han uttalade sitt tack. 
 
I egenskap av stadsfullmäktiges vice ordförande hembar han å egna och övriga 
stadsfullmäktigeledamöters vägnar ett hjärtligt tack till herr ordföranden för 
hans synnerligen intresserade och insiktsfulla ledning av förhandlingarna i 
stadsfullmäktige samt tillönskade honom ett angenämt årsskifte. 

 
1926 Bland anslag, som arbetarkommunen under året gör, kan nämnas 500 kronor 

till de i konflikt varande stenhuggarna samt teckning av andelar för 500 kronor 
i Folkets Husföreningen i Lysekil. (LAK, sid 59) 

 
1926 Under året lägger socialdemokratiska stadsfullmäktigegruppens medlemmar 

motioner om vissa gatuarbeten vid Folkets Hus, anslag till makadamslagning, 
nedläggande av kulvertledning i Drottninggatans nedre del. Samtliga motioner 
bifalls av fullmäktige. (LAK, sid 69) 

 

 
 
1926 För 10 kronor får man detta år någon av följande varor: 4 tjog ägg, 4 kilo smör, 

40 liter nysilad mjölk, 83 liter skummjölk, 6 kilo oxkött, 4½ kilo kalvkött, 5½ 
kilo fläsk, 160 kilo potatis, 66 knippor morötter, 22 liter lingon, 14 kilo 
strömming, 10 kilo torsk, 10 kilo kolja, 5 kilo ål, 3½ kilo kaffe, 3½ liter 
brännvin (renat), 28 liter bensin. (Land n:o 20 2015) 

 
1926-12-30 Bilaga N:o 1, 1926. 

 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 62.docNyhetsbrev 62 20250121 © Per Stenros Sid 88 
 

Ledamöter och suppleanter uti Lysekils Stads Nämnder och 
Styrelser 1926. 
 
Drätselkammaren. 
3 ledamöter och 3 suppleanter väljas samtidigt för en tid av 4 år. 
 
Anmälan om nyval göres till Magistraten för den 1 november. 
 
Drätselkammaren skall bestå av 6 ledamöter och 6 suppleanter men består efter 
valet år 1922 av 6 ledamöter och 7 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
1). Konsuln John Sterner, ordf. 1926, kvarstår till och med 1926. 
2) Konsuln Alfr. Bovik, kvarstår till och med 1928. 
3) Redaktören Axel Ljungberg, vice ordf. 1926, kvarstår till och med 1926. 
4) Byggmästaren Rob. G. Christenson, kvarstår till och med 1928. 
5) Grosshandlaren O. G. Löfving, kvarstår tll och med 1926. 
6) Riksdagsmannen Carl Brännberg, kvatstår till och med 1928. 
 
Suppleanter. 
1). Disponenten Ludv. Adersson, ers. Sterner, kvarstår till och med 1926. 
2) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ers. Bovik, kvarstår till och med 
1928. 
3) Fabrikören Aug. Thorsson och Mekanikern Otto Olsson, ers. Ljungberg, 
kvarstår till och med 1926. 
4) Fabrikören Gust. Karlson, ers. Christenson, kvarstår till och med 1928. 
5) Handlanden Fritz G. Olsson, ers. Löfving, kvarstår till och med 1926. 
6) Handlanden S. P. Ekblad, ers. Brännberg, kvarstår till och med 1929. 
 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar: 
Denna styrelse består av 5 ledamöter och 4 suppleanter sålunda valda: 
Stadsfullmäktige välja för 3 år, 3 ledamöter och 2 suppleanter. 
Hälsovårdsnämnden väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
Drätselkammaren väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
Handlanden S. P. Ekblad, ordf. 1926, vald av Stadsfullmäktige till och med 
1927. 
Järnhandlaren Pontus Lundbom, vald av Stadsfullmäktige till och med 1927. 
Mekanikern Otto Olsson vald av Stadsfullmäktige till och med 1927. 
Handlanden P. A. Malmrt, v. ordf. 1926, vald av Hälsovårdsnämnden för 192. 
Konsuln Alfr. Bovik, vald av Drätselkammaren frö 1926. 
 
Suppleanter. 
Disponenten Aug. I. Kihlberg, vald av Stadsfullmäktige till och med 1927. 
Gjutaren Karl Källén, vald av Stadsfullmäktige till och med 1927. 
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Brandchefen Gust. A. Löfgren, vald av Hälsovårdsnämnden för 1926. 
Redaktören Axel Ljungberg, vald av Drätselkammaren för 1926. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
Består av 7 eller 8 ledamöter och 4 suppleanter, därav 4 ledamöter väljes 
samtidigt för 4 år och övriga 4 jämte suppleanter ävenledes för 4 år. 
 
Val företages vartannat år. Den 28 jan 1909 beslöts, att andre stadsläaren skulle 
hava rätt att närvara vid sammanträdena samt deltaga i förhandlingarna, men 
icke i besluten. Denna styrelse väljes av Stadsfullmäktige, som även välja ordf. 
och v. ordf. Av ledamöterna skall minst en vara kvinna. Likaså en av 
suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. till och med 1928, vald till och med 1928. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, v. ordf. till och med 1928, vald 
till och med 1928. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmkvist, vald till och med 1928. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, vald till och med 1928. 
Handlanden E. W. Olsson, vald till och med 1926. 
Handlanden Evald Andersson, vald till och med 1926. 
Lärarinnan Hulda Andersson, vald till och med 1926. 
 
Suppleanter: 
Handlanden Axel Johansson, vald till och med 1926. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, vald till och med 1926. 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, vald till och med 1926. 
Fru Clara Ljunggren, vald till och med 1926. 
 
Nykterhetsnämnden: 
Väljes enligt stadsfullmäktiges beslut den 27 nov. 1924 av stadsfullmäktige 
och består av 5 ledamöter och 3 suppleanter. 
 
Val företages vartannat år och sker för en tid av 4 år. 
 
Stadsfullmäktige välja även ordf. och v. ordf. 
 
Av ledamöterna skall minst en vara kvinna. Likaså en av suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
1925 t. o. m. 1928. 
Disponenten Emil Löfberg, ordf., handlanden E. W. Olsson, v. ordf., och 
gjutaren Karl Källén. 
1925 och 1926: 
Musikdirektören Karl Sandström och skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
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Suppleanter. 
1925 t. o. m. 1928: 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmkvist och handlanden Fritz G. Olsson. 
 
1925 och 1926. 
Fru Anna Malmrot. 
 
Byggnadsnämnden: 
Består av 5 ledamöter och 4 suppleanter. En lagfaren magistratsperson är 
självskriven ledamot. Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 1 suppleant. 
Magistraten väljer 1 ledamot och 1 suppleant. Samtliga väljas för 4 år i sänder. 
 
Ledamöter: 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordförande 1926, självskriven ledamot 
Muraremästaren Klas Zetterström, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Axel Johansson till och med 1926, vald av Stadsfullmäktige. 
Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1927, vice ordf. 1926, vald av 
Magistraten. 
 
Suppleanter: 
Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1926, vald av Stadsfullmäktige 
 
Handlanden S. P. Ekblad, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, till och med 1926, vald av Stadsfullmäktige. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1927, vald av Magistraten. 
 
Hamnstyrelsen: 
Enligt gällande hamnordning består styrelsen av 5 ledamöter och 3 suppleanter, 
vilka alla väljas för 2 år. 1 ledamot och 1 suppleant utses av Magistraten, 4 
ledamöter och 2 suppleanter väljas i december av Stadsfullmäktige, men så, att 
ena året väljas 2 ledamöter och andra 2 ledamöter och 2 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
Disponenten Ludv. Andersson, till och med 1927, vld av Stadsfullmäktige, 
ordf. 1926. 
Lotsförmannen Gustaf Wallin, till och med 1926, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden S. P. Ekblad, till och med 1926, vald av Stadsfullmäktige. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, till och med 1927, vald av Magistraten, vice 
ordf. 1926. 
 
Suppleanter: 
Fabrikören Elis Luckey, till och med 1926, vald av Stadsfullmäktige. 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 62.docNyhetsbrev 62 20250121 © Per Stenros Sid 91 
 

Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, till och med 1926, vald av 
Stadsfullmäktige. 
Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1927, vald av Magistraten. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter för en tid av 4 år. Enligt 
hälsovårdsstadgan kap. 1 mom. 1 skall den magistratsperson, som förestår 
polisen vara ledamot, och är den främste av stadsläkarna ävenledes 
självskriven ledamot. 
 
Ledamöter: 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordförande 1926. 
Doktor Axel Nilsson, vice ordförande 1926. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
Brandchefen Gust. A. Löfgren, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Fritz G. Olsson, till och med 1927, vald av stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
Gjutaren Karl Källén, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
Konsuln Alfr. Bovik, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Evald Andersson, till och med 1929 cald av Stadsfullmäktige. 
 
Renhållningsstyrelsen: 
Enligt S. F. beslut den 20 juni 1924, § 92, skall denna styrelse bestå av 5 
ledamöter med två suppleanter. 
 
Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1927: 
 
Ledamöter: 
Handlanden Fritz G. Olsson, ordf. 1926. 
Handlanden Evald Andersson, v. ordf. 1926. 
Handlanden P. A. Malmrot. 
Filaren Svante J. Johansson. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Suppleanter: 
Fotografen John Westling. 
Gjutaren Karl Källén. 
 
Folkskolestyrelsen: 
Enligt S. F. beslut den 27 febr. 1917, § 17, å vilket beslut Kungl. Maj:t genom 
nådigt brev av den 12 okt. 1917 givit stadsfästelse, skall Lysekils folkskolas 
angelägenheter handhavas av en styrelse bestående av 12 ledamöter, 6 valda av 
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Stadsfullmäktige och 6 av Kyrkostämman. Församlingens kyrkoherde är 
dessutom enligt lag självskriven ledamot i denna styrelse. Ledamöterna väljas 
för en tid av 4 år, men vid första valet utlottas halva antalet att avgå efter 2 år. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, självskriven ledamot, ordf. 1926. 
 
Valda av Stadsfullmäktige: 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, till och med 1929. 
Juveleraren Gordon Wikström, till och med 1929. 
Rektorn Sigfrid Sandström, till och med 1929, vice ordf. 1926. 
Fabrikören Viktor Lindbom, till och med 1927. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius, till och med 1927. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, till och med 1927. 
 
Valda av Kyrkostämman: 
Överläraren Anders Jakobsson, till och med 1929 
Handlanden E. W. Olsson, till och med 1929. 
Bokhållaren Evald Isidor Andersson, till och med 1929. 
Stadsfiskalen Elias Sandell, till och med 1927. 
Stadskamreraren Axel Holmqvist, till och med 1927. 
Byggmästaren  Rob. G. Christenson, till och med 1927. 
 
Styrelsen för Kommunala Mellanskolan. 
Enligt S. F. beslut den 3 april 1918, § 43, skall denna styrelse bestå av 5 
ledamöter med 5 suppleanter, och skola suppleanterna vid förfall för 
ledamöterna ersätta dessa i den ordning i vilken ledamöter och suppleanter här 
nedan angivits. 
 
Rektor, självskriven ledamot. Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. .m. 1926: 
 
Ledamöter: 
1). Fabrikören Elis Luckey, v. ordf. 1926. 
2) Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1926. 
3) Överläraren And. Jakobsson. 
4) Redaktören Axel Ljungberg. 
5) Bankkamreraren Olof Johansson. 
 
Suppleanter: 
1). Postmästaren Gösta Boheman, ers. Luckey. 
2) Direktören Nisse Ericsson, ers. Sundberg. 
3) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ers. Jakobsson. 
4) Konduktören Anders Johnsson, ers. Ljungberg. 
5) Telegrafkommissarien G. E. Olsson, ers. Johansson. 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 62.docNyhetsbrev 62 20250121 © Per Stenros Sid 93 
 

 
Kommunala Mellanskolans terminsavgiftsnämnd: 
Ledamot 1926: 
Borgmästaren Axel Sundberg. 
 
Examensvittnen vid Kommunala Mellanskolans realskoleexamen 1926: 
Doktorn Axel Nilsson. 
Stadsingenjören Sven Henrik Lundgren. 
Direktören Nisse Eriksson. 
 
Suppleanter: 
Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
Apotekaren Karl Aulin. 
 
 
Barnavårdsnämnden: 
Jämlikt Stadsfullmäktiges beslut den 28 maj 1925, § 78, skola Stadsfullmäktige 
välja för en tid av 4 år 5 ledamöter och 5 suppleanter sålunda: 
 
från fattigvårdsstyrelsen 1 ledamot och 1 suppleant. 
från kommunens folkskolor 1 ledamot och 1 suppleant 
samt 3 andra ledamöter med 3 suppleanter. 
 
Dessutom äro församlingens kyrkoherde och förste stadsläkaren självskrivna 
ledamöter av nämnden. 
 
Av nämndens ledamöter skall minst en vara kvinna, likaså en av suppleanterna. 
 
Stadsfullmäktige välja ordförande i nämnden. 
 
Självskrivna ledamöter: 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordförande. 
Förste stadsläkaren doktor Axel Nilsson. 
 
Av stadsfullmäktige valda ledamöter och suppleanter: 
 
Från fattigvårdsstyrelsen för tiden 1926 t. o. m. 1929: 
 
Ledamot: Disponenten Emil Löfberg med handlanden E. W. Olsson som 
suppleant. 
 
Från kommunens folkskolor för tiden 1926 t. o. m. 1929: 
Ledamot: Överläraren And. Jakobsson med musikdirektören Karl Sandström 
som suppleant. 
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Övriga ledamöter och suppleanter: 
För tiden 1926 t. o. m. 1929: 
Ledamot: Stadsfiskalen Elias Sandell med landsfiskalen Gunnar Nyblom som 
suppleant. 
 
För åren 1926 och 1927: 
Ledamöter: Folkskollärarinnan Hedvig Forsell och stenhuggaren Andreas 
Åkesson Holmkvist med respektive suppleanter skolkökslärarinnan Ingrid 
Wallentin och förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
 
Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse: 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. Val sker för en tid av 4 år. Väljas av 
Stadsfullmäktige. 
 
Ledamöter: 
Valda 1925 t. o. m. 1928: 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 1926. 
Trafikchefen Nils Wickberg. 
Redaktören Axel Ljungberg, v. ordf. 
 
Valda 1925 och 1926: 
Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
Handlanden Axel Johansson. 
 
Suppleanter 1925 t. o. m. 1928: 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
Civilingenjören Arvid Laurin. 
Handlanden L. P. Östling. 
 
Parkstyrelsen: 
Tillsattes av S. F. 30 augusti 1910 och bestämdes att bestå av 5 ledamöter och 
2 suppleanter, att väljas för 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1926. 
 
Ledamöter: 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, ordf. 1926. 
Trädgårdsmästaren Axel Lindebäck. 
Brandchefen G. A. Löfgren, v. ordf. 1926. 
Trädgårdsmästaren Oscar Hansson. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
Överläraren And. Jakobsson. 
Fotografen John Westling. 
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Handels- och sjöfartsnämnden: 
 
Den 8 maj 1903 beslöto S. F. tillsätta denna nämnd av 7 ledamöter, vilka väljas 
för högst 2 år, dock på viss tid. 
 
Valda t. o. m. 1926: 
 
Ledamöter: 
Lotsförmannen Emilius Hörman. 
Fabrikören Richard Björsell. 
Grosshandlaren O. G. löfving, ordf. 1926. 
Skeppsmäklaren C. Andersson. 
Handlanden J. A. Jacobsson. 
Fabrikören Elis Luckey, vice ordf. 1926. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
 
Polisnämnden: 
Enligt S. F. beslut den 19 november 1925, § 162 i protokollet, tillsattes en 
polisnämnd, som skall bestå av 5 ledamöter med 5 suppleanter, vilka väljas 3 
år i sänder. 
 
Valda t. o. m. 1929: 
 
Ledamöter: 
1). Fabrikören Rich. Bjärsell v. ordf. 1926. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Byggmästaren Rob. G. Christensson ordf. 1926. 
4) Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
5) Mekanikern Otto Olsson. 
 
Suppleanter: 
1). Apotekaren Karl Aulin. 
2) Lokföraren Hj. Sörensen. 
3) Postmästaren Gösta Boheman. 
4) Fabrikören Viktor Lindbom. 
5) stenhuggaren Gustav Verner Karlsson. 
 
Pensionsnämnden:  
Består av ordförande och hans suppleant, utsedda av Konungens 
Befallningshavande samt 6 ledamöter valda av S. F. i december, ordföranden 
och hans suppleant samt ledamöter och suppleanter för en tid av 4 år, men så 
att halva antalet ledamöter och suppleanter väljas vartannat år. 
 
Ordförande: Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1929. 
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Suppleant: Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1929. 
 
Ledamöter: 
Handlanden Patrik Johansson, till och med 1929. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, till och med 1929. 
Vaktmästaren Jakob Pettersonm till och med 1929. 
Handlanden P. A. Malmrot, till och med 1927. 
Handlanden E. W. Olsson, till och med 1927. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1927. 
 
 
Suppleanter: 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmkvist, till och med 1929. 
Mekanikern Otto Olsson, till och med 1929. 
Stenhuggaren Gustav Verner Karlsson, till och med 1929. 
Brandchefen G. A. Löfgren, till och med 1927. 
Poliskonstapeln C. I. Alexandersson, till och med 1927. 
Brandmästaren A. J. Nordmark, till och med 1927. 
 
Taxeringsnämnden: 
Väljes av stadsfullmäktige varje år före den 15 januari, men väljes i regel under 
december föregående år. Dessutom utser Konungens Befallningshavande 
ordförande och 1 ledamot. 
 
Av Konungens Befallningshavande utsedda för år 1926: 
 
Ordförande: Rådmannen Josef Centerwall. 
Ledamot: Landsfiskalen Gunnar Nyblom. 
 
Valda av stadsfullmäktige för år 1926: 
 
Ledamöter: 
1). Handlanden E. W. Olsson. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
4) Handlanden Axel Johansson. 
5) Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
 
Suppleanter: 
1). Handlanden Evald Andersson. 
2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
3) Kronolotsen E. R. Monrheli. 
4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmkvist. 
5) Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
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Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de 
här ovan angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Landstingets sjukupptagningsanstalt i Lysekil: 
Av stadsfullmäktige hava för obestämd tid valts nedannämnda 2 ledamöter i 
kommittén för anstalten: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Hästuttagningsnämnden: 
Består av 3 ledamöter och suppleanter, valda för 4 kalenderår. Stadsfullmäktige 
välja i december 2 ledamöter och 2 suppleanter. 3:dje ledamoten förordnas av 
Konungens Befallningshavande för samma tid och skall vara nämndens 
ordförande. Se Svensk Författningssamling n:o 261 2/7 1925, § 7. 
 
Ordförande förordnad av Konungens Befallningshavande till och med 1927, 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Valda av Stadsfullmäktige t. o. m. 1927: 
 
Ledamöter: 
Fabrikören Gust. Karlson. 
Åkaren Viktor Andersson. 
 
Suppleanter: 
Åkaren Viktor Johansson. 
Åkaren Adolf Karlsson. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
som har att biträda vid värdering av hus och byggnader försäkrade i Städernas 
Allmänna Brandstodsbolag. Enligt § 57 i detta bolags reglemente skall för 
kommande år under december månad av S. F. väljas 2 ledamöter och 2 
suppleanter och skall försäkringsbolaget om valet underrättas. 
 
Valda för år 1926: 
 
Ledamöter: 
Stadsingenjören Sven. H. Lundgren. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
 
Suppleanter: 
Byggmästaren Aolf Wennerberg. 
Snickaremästaren K. Knutsson. 
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Brandbefäl: 
Brandchef och vice brandchef väljas av brandstyrelsen till vidare med 3 
månaders ömsesidig uppsägning. 
 
Brandchef: Frisören Gust. A. Löfgren. 
Vice brandchef: Handlanden Gillis Eriksson. 
 
Brandstyrelsen: 
Denna styrelse består av 4 ledamöter med 2 suppleanter, valda av S. F. för en 
tid av 4 år, dock så att första gången väljes halva antalet för 2 och halva för 4 
år. 
 
Magistraten väljer dessutom 1 ledamot och 1 suppleant, helst lagfaren, för 
samma tid. 
 
Ledamöter: 
1925 t. o. m. 1928: 
Riksdagsmannen Carl Brännberg, ordf. 1926, vald av Stadsfullmäktige. 
Fotografen John Westling. 
Disponenten Emil Löfberg, vald av Magistraten. 
 
1925 och 1926. 
Mekanikern Otto Olsson, vald av Stadsfullmäktige. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, vice ordf. 1926, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
Lokföraren Hj. Sörensen, t. o. m. 1928. 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg 1925 och 1926. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, 1925 t. o. m. 1928, vald av Magistraten. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings Styrelse: 
S. F. välja 1 ledamot och 1 suppleant, därest staden beviljat anslag, i vilket fall 
även S. F. välja 1 revisor med 1 suppleant: Föreningen väljer 4 ledamöter med 
2 suppleanter samt 1 revisor med 1 suppleant. 
 
Valda av S. F. för år 1926: 
Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Järnsvarvaren Alfr. Andersson. 
 
Tekniska Aftonskolans Styrelse: 
Valda av S. F. för år 1926: 
Ledamot: Stadsingeniören Sven Henrik Lundgren. 
Suppleant: Ingeniören O. Folöke Aurell. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank: 
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S. F. utse 8 huvudmän. Huvudman utses för 4 å+r. 
Fabrikören Elis Luckey,  för 1926, 1927, 1928 och 1929. 
Kamreraren Hugo Hallgren ” 1926, 1927, 1928 och 1929. 
Redaktören Axel Ljungberg, ” 1925 och 1926. 
Konsuln John Sterner  ” 1925 och 1926. 
Inspektören A. W. Christenson,  ” 1925, 1926 och 1927. 
Konsuln L. Laurin,  ” 1925, 1926 och 1927. 
Disponenten Ludv. Andersson, ” 1925, 1926, 1927 och 1928. 
Handlanden S. P. Ekblad,  ” 1926, 1927 och 1928. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils 
Järnvägsaktiebolag: 
Ombud: Redaktören Axel Ljungberg, för 1926. 
Suppleant: Fabrikören Gust. Karlson, för 1926. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya Badhus 
Aktiebolag under år 1926: 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Systembolagets Styrelse. 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson, för 1926. 
Suppleant: Byggmästaren Rob. G. Christenson, för 1926 
 
Utskänkningsbolagets Styrelse: 
Stadsfullmäktige välja enligt sitt beslut d. 15 okt. 1925, 3 ledamöter med 3 
suppleanter jämte 1 revisor med 1 suppleant. Vad sker för en tid av ett år, dock 
så att det gäller från det första till det andra årets ordinarie bolagsstämman. 
 
En av de av stadsfullmäktige valda ledamöterna i styrelsen skall vara ledamot 
av nykterhetsnämnden. 
 
Valda för tiden 1/1 1926 till ordinarie bolagsstämma i februari 1927:  
 
Styrelseledamöter: 
Disponenten Emil Löfberg från nykterhetsnämnden. 
Gjutaren Karl Källén. 
Juveleraren Gordon Wikström. 
 
Styrelsesuppleanter: 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, från nykterhetsnämnden. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Fabrikören Viktor Lindbom. 
 
Överförmyndare: 
Väljes i december av S. F. för en tid av 4 år. 
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Direktören P. Grundell, till och med 1928. 
Suppleant: Bankkassören A. H. Lundin, till och med 1928. 
 
Gode män att biträda vid skifte å stadsjord: 
Valda första gången i oktober 1917 för en tid av 6 år 1924 t. o. m. 1929. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Stenhuggaren Karl Karlsson. 
 
Ida Sannes fond: 
2 ledamöter väljas av S. F. senast i december att för viss tid jämte 
församlingens kyrkoherde som är självskriven ledamot, förvalta fonden. 
Valda för tiden 1925 till och med 1927. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Johanna Maria Svenssons fond: 
3 ledamöter väljas av Stadsfullmäktige senast i december för viss tid att 
förvalta fonden. 
Valda för tiden 1925 t. o. m. 1927. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”. 
Enligt gåvobrevet av den 6 september 1919 skall styrelsen, som handhaver 
stiftelsens angelägenheter bestå av stadens borgmästare såsom ordförande samt 
2 av Stadsfullmäktige valda ledamöter jämte suppleanter för dem. Väljes för 4 
år. 
 
Ledamöter: 
Borgmästare Axel Sundberg, självskriven ledamot och ordförande. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, vald t. o. m. 1929. 
Fabrikören Viktor Lindbom, vald t. o. m. 1929. 
 
Suppleanter: 
Disponenten Ludv. Andersson, vald t. o. m. 1929. 
Segelsömmaren Robert Strandén, vald t. o. m. 1929. 
 
Engbergska donationens stipendienämnd; 
Enligt S. F. beslut den 18 december 1925, § 1925, § 169, består denna nämnda 
av 3 ledamöter med 2 suppleanter. 
 
Val förrättas av Stadsfullmäktige och sker senast i december för en tid av 3 år. 
 
 Valda för tiden t. o. m. 1928: 
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Ledamöter: 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordförande. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
Överläraren And. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
Rektorn Sigfrid Sandström. 
 
DIVERSE KOMMITÉER, NÄMNDER M. M.  
 
Valkommittén. 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter som årligen väljas av S. P. första 
januarisammanträdet enligt beslut av den 11 december 1914, § 153 i prot. 
Jämte beslut den 11 januari 1917. Stadsfullmäktige välja ordf. 
 
Valda för år 1926: 
 
Ledamöter: 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
Handlanden S. P. Ekblad. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
 
Suppleanter: 
Fabrikören Elis Luckey, ersätter Lüsch och Andersson. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, ersätter Brännberg och Ekblad. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, ersätter Björsell. 
 
Budgetberedningen: 
5 ledamöter och 2 suppleanter väljas i november varje år enligt § 6 i 
Stadsfullmäktiges arbetsordning. 
 
För år 1925 valdes: 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Konsuln John Sterner. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Suppleanter: 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Handlanden E. W. Olsson. 
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Ombud vid mantalsskrivningen 1925. 
Väljes i november månad årligen. 
 
Ledamöter: 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
Skatteexekutorn Rudolf Ljunggren. 
Brandmästaren A. J. Nordmark. 
 
Suppleant: 
Poliskonstapeln C. I. Alexandersson. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén: 
Tillsatt av Stadsfullmäktige den 3 september 1914 på obestämd tid och består 
av 9 ledamöter, däri inberäknat den av Konungens Befallningshavare 
förordnade ordföranden. 
 
Av Konungens Befallningshavande förordade: 
Riksdagsmannen Carl Brännberg, ordf. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, vice ordf. 
 
Av Stadsfullmäktige valda: 
 
Ledamöter: 
Disponenten Emil Löfberg. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Skatteexekutorn Rudolf Ljunggren. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Handlanden S. P. Ekblad. 
Gjutaren Karl Källén. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
 
Suppleanter. 
Fabrikören Aug. Mattsson. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist. 
Filaren Svante J. Johansson. 
 
Att ovanstående uppgifter överensstämma med föreliggande handlingar; 
betygas 
    AXEL HOLMQVIST. 
(Lysekils Stadsfullmäktige 1926, Bilaga N:o 1/KJ) 

 
1926-12-31 Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, Register (avskrift/KJ): 

Anslag: 
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makadamslagning 39, 69. 
 Tekniska aftonskolan 96. 
 Dispensärverksamheten 99. 
 Stigbergsgatans igångsättande 121. 
 Varmbadhusets öppethållande 122. 
 Folkbiblioteket 127. 
 Föreläsningsföreningen 127. 
 Skyttegillet 128. 
 Nykterhetsnämnden 129. 
 Stiftelsen ”Maria Murrays Minne” 143. 
 Skrivbiträde åt borgmästaren 157. 
Anställning av portvakt 70. 
Allmänna arbeten: Parken-Kyrktrapporna, ordnandet av vägen, 97, förslag till, 
år 1027 155. 
Arbetslöshets- och hjälpkommitténs begäran om anslag till makadamslagning 
69, skrivelse om utförande av vissa arbeten 142. 
Automobilers parkering m. m. 105. 
Avgående ledamöter och suppleanter i Drätselkammaren, anmälan om, 118. 
Avsägelse av ledamotskap i Stadsfullmäktige 21, 46. 
Avskrivning av ärendet Slättens begäran att få koppla koloakledning i 
Landsvägsgatan 91. 
Avskrädeshögar i Norra hamnen 112. 
Avskedstal 165. 
 
Badhusaktiebolagets revisionsberättelse 84. 
Badhusgatan, reparation av, 155. 
Barnavårdsnämnden: revisionsberättelse 130. utgiftsstat 133. 
Befrielse från erläggande av nöjesskatt 61. 
”Berghällen”, kvarteret, framdragande av vatten- och avloppsledningar inom, 
101. 
Bilparkeringsplatser 87, 105. 
Brandstyrelsen: ordförande och vice ordförande 14, utgiftstat 147. 
Byggnadsnämnden, ordförande och vice ordförande 13.  
Byggnadsbestämmelserna, förslag till ändring av, 158. 
 
Dispensärverksamheten, fortsatt anslag till, 99. 
Drottninggatan, ny kulvertledning i, 110, 142, 153. 
Drätselkammaren: ordförande och vice ordförande 10, förvaltnings och 
revisionsberättelser, 72, anmälan om avgående ledamöter och suppleanter 118. 
 
Elektricitetsverket: ordförande och vice ordförande 27, revisionsberättelse 83. 
Explosiva varor, handel med, yttrande över, 160. 
 
Fastställande av: matvarustadga 59, renhållningsstadga 60, tomtindelning och 
jämkning av vissa kvarter 106. 
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Fattigvården: revisionsberättelse 81, utgiftsstat 132. 
Folkbiblioteket: revisionsberättelse 37, anslag 127. 
Folkskolestyrelsen: ordförande och vice ordförande 11, revisionsberättelse 130, 
utgifts- och inkomststat 134. 
Fortsättningsskolan: utsträckning av lästiden 94, höjning av timlärarearvodena 
95, utgiftsstat 86, 134. 
Förbättrade inomskärsleder, uttalande om, 140. 
Föreningsgatan, inlösen av gatumark i, 52, 119. 
Föreläsningsföreningen: revisionsberättelse 37, anslag 127, 
Förklaring över besvär 161. 
Förteckning över: stadsfullmäktiges ledamöter 2, 152, oavgjorda ärenden 41. 
Förslag till: jämkning och ny tomtindelning i vissa kvarter 40, 
överenskommelse med Kungl. Telegrafverket 51. 
Försäljning av skrot och lump, Lännströms ansökan om, 104. 
Gamla Strandgatan, begränsning av körhastigheten å, 87. 
Garantiteckning för Hantverkarutställningen 20. 
Gator: Gamla Strandgatan, begränsning av körhastigheten å, 87, 
Föreningsgatan, inlösen av gatumark i, 52, 119. Stora Kyrkogatan, inlösen av 
gatumark i, 52, 119. Bansviksgatan, iståndsättande av, 121. Stigbergsgatan, 
iståndsättand av, 121. Kyrkviks Strandgata, iordningställande av, 155. 
Badhusgatan, iordningställande av, 155. Stengatans dåliga skick, påtalande av, 
164. 
Gatumark, inlösen av, 52, 67,119. 
Grötö, oljeupplag å, 30. 
 
Hamnen: igenfyllande av norra hamnbassängen 40, förlängning av piren i norra 
hamnen 142, kulvertledningen i södra hamnen 142, 154, utgifts- och 
inkomststat 162. 
Hamnlotsens taxa, ändring av, fastställelse av, 107. 
Hamnstyrelsen: ordförande och vice ordförande 18, revisionsberättelse 73, 
förnyelse av kreditivlån 137. 
Handels- och sjöfartsnämnden: ordförande och vice ordförande 16, skrivelse 
om: lägre vattenpriser för fartyg 32, 50, telefontaxeområdet 33, ändring av 
hamnlotsens taxa 34, 
Hälsovårdsstadgans tillämpning utanför stadens planlagda område 102, 
fastställande av, 148. 
Höns- och svinhållningen, hälsovårdsnämndens skrivelse om, 102, 148. 
 
Inlösen av gatumark 52, 67, 119. 
Innomskärsfarleder, uttalande om förbättring av, 140. 
Instruktion för stadsvaktmästaren 156. 
 
”Jupiter”, kvarteret, förslag till jämkning av, 40, fastställelse 106. 
”Järnvägen”, kvarteret, Carl Johanssons yrkande beträffande, 58, 93. 
Järnvägsbolagets stämmor, instruktion för ombudet vid, 79. 
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Järnvägsstyrelsen, Kungl., skrivelse om direkt sovvagnsförbindelse 22. 
 
Kloakledningar: i Rosvikstorg, flyttning av, 29, 49, 142, 154. I Drottninggatan, 
ny, 110, 142, 153. 
Kommunala befattningar, val av, 146. 
Kommunala Mellanskolan: ordförande och vice ordförande 12, 
revisionsberättelse 131, utgifts- och inkomststat 135. 
Kommitté för utredning om ersättning för gatumark 52, 67. 
Kreditivlån, hamnens, förnyelse av, 157. 
Kronberget, motion om vissa arbeten i, 80. 
Kungl. Järnvägsstyrelsens skrivelse om direkt sovvagnsförbindelse 22, 35. 
Kungl. Telegrafverket, förslag till överenskommelse med, 51, vissa ändringar 
159. 
Kungörelser om bilparkeringsplatser m. m. 105. 
Kyrkviks Strandgata, iordningställande av, 155. 
Körhastighetens begränsning å Gamla Strandgatan 87. 
 
Landstingsvalen sammanförande med stadsfullmäktigevalen 85. 
Lyckönskningstelegram till Strömstad, 45. 
Lysekils Pilsnerdricksutskänknings Aktiebolag, ledamöter m. m. 9. 
Lysekils vatten- och kloakledningar, ordförande och vice ordförande 15. 
Lysekils Hantverksförenings ansökan om garantiteckning 20, 
revisionsberättelse 38, befrielse från erläggande av nöjesskatt 61. 
Lysekils stads elektricitetsverk, ordförande och vice ordförande 27, 
revisionsberättelse 83, 
Lysekils Järnvägsaktiebolags stämmor, instruktion för ombudet vid, 79. 
Lysekils Nya Badhus, revisionsberättelse 84. 
Löneökning m. m. poliskonstaplarnas begäran om, 92, 120, 161. 
 
Makadamslagning, anslag till, 39, 69, 142. 
”Maria Murrays Minne”, stiftelsen, anslag till, 143. 
Mantalsskrivningsombud, val av, 117. 
Matvarustadga, fastställelse av, 59. 
Medlemsavgift till Svenka Stadsförbundet 123. 
”Merkurius” kvarteret, förslag till jämkning av 40, fastställelse 106. 
Motioner: herr Björsells om garantiteckning till Hantverksutställningen 20, 
herr Ljungbergs om utökning av telefontaxeområdet 19, 109, herr Ekblad m. fl. 
om anslag till makadamslagning 39, herr Lüsch om sänkning av Rosviksgatan 
53, herr Ekblad m. fl. om diverse arbeten i Kronberget 80, herr Luckeys om 
urinal i norra hamnen 100, herrar Ekblad och Brännberg om ny kloakledning i 
Drottninggatans nedre del 110, 142, 153. 
Mätningsarbeten m. m. fastställelse av taxa för, 108. 
Nykterhetsnämnden: årsredogörelse 36, revisionsberättelse 82, anslag 129. 
Nöjesskatt, befrielse från, 61. 
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Oavgjorda ärenden, förteckning över, 41. 
Oljeupplag å Grötö, 30. 
Ombudets vid bolagsstämmor med Lysekils Järnvägsaktiebolag instruktion, 79. 
 
Parken-Kyrkan, ordnandet av vägen , 97. 
Parkeringsplatser m. m. för bilar 105. 
Parkstyrelsen: ordförande och vice ordförande 48, revisionsberättelse 56, 
utgiftsstat 147. 
Parkvakt, anställning av, 70. 
Pension, J. E. Jakobsson änkas ansökan om, 103. 
Pilsnerdricka, ansökan om utskänkningsrättigheter 57. 
Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolaget, val av ledamöter m. m., 9. 
Poliskonstaplarnas begäran om löneökning m. m. 92, 120, 161. 
Polisnämnden: ordförande och vice ordförande 47, befrielse från 
sekreterarskapet i, 71.  
Polisverket, utgiftstat, 14. 
Prenumerationer: Svenska Stadsförbundets tidskrift 124, Post- och Inrikes 
Tidningar 125. 
 
Redogörelse för nykterhetsnämndens verksamhet år 1925, 36. 
Renhållningsstadga, fastställelse av, 60. 
Renhållningsstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 28, reparation av 
ladugård å Tronebacken 141, utgistsstat 136, 
Revisionsberättelser: Försäkringsföreningen och Folkbiblioteket 37, Tekniska 
aftonskolan 38, Parkstyrelsen 56, Drätselkammaren 72, Hamnstyrelsen 73, 
Skyttegillet 74, System-Aktiebolaget 75, Fattigvårdsstyrelsen 81, 
Nykterhetsnämnden 82, Elektricitetsverket 83, Lysekils Nya Badhus 
Aktiebolag 84, Folkskolestyrelsen 130, Barnavårdsnämnden 130, Kommunala 
Mellanskolan 131. 
 
Sammanförande av Landstingsmanna- och stadsfullmäktigeval, förslag om, 85. 
Sekreterarskapet i polisnämnden, befrielse från, 71. 
Skrivbiträde åt borgmästaren, anslag till, 157. 
Skrot- och lumpförsäljning, Lännström ansökan om, 104. 
Skyttegillet: revisionsberättese 74, anslag 128. 
Sovvagnsförbindelse med Stockholm, skrivelser om, 22, 35. 
Slättens hälsovårdsnämnds anhållan att få koppla kloakledning 54, 91.  
Stadens utgifts- och inkomststat 162. 
Stadsfullmäktige: avsägelser av ledamotskap, 21, 46, nya ledamöter 23, 65, 
förteckning över oavgjorda ärenden 41, sammanförande av val, 85, 111, 
förteckning över ledamöter 2, val av ordförande 4, vice ordförande 5, tider m. 
m. för stadsfullmäktigevalt 111, förteckning över nyvalda 
stadsfullmäktigekåren 152, förklaring över besvär 161, förslag till tid för 
sammanträde 163. 
Stadsparken, tillsättande av parkvakt 70. 
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Stadsplanen och byggnadsbestämmelserna, förslag till ändring av 158. 
Stadsplaneändringen, klagomål över, 58, 93, 158. 
Stadsvaktmästaretjänstens återbesättande 156. 
Stengatans dåliga skick, påtalande av, 164. 
Stigbergsgatans iståndsättande 121. 
Stora Kyrkogatan, inlösen av gatumark i, 52. 
System Aktiebolaget, revisionsberättelse 75. 
Sundhetsvården: hälsovårdsstadgans tillämpning utanför stadens planlagda 
område 102, fastställelse av, 148, utgifts- och inkomststat 157. 
Svenska Stadsförbundet: medlemsavgift 123, prenumeratinsavgift 124. 
 
Taxor: ändring av hamnlotsens taxa 34, fastställelse av 107, för vissa 
mätningsarbeen m. m, fastställelse av, 108. 
Tekniska aftonskolan, revisionsberättelse 38, anslag 96. 
Telefontaxeområdets utökning, herr Ljungbergs motion om, 19, 109, Handels- 
och Sjöfartsnämnden skrivelse om, 33. 
Timarvodenas höjning i Fortsättningsskolan 95. 
Tomtförsäljningar: Axel Strömberg 31, C. A. Tobiasson 68, B. J. Jonsson 98, 
A. Sandahl 144, Anton Mellgrens stärbhus 145. 
Tomtindelning, förslag till ny för kvarteret ”Merkurius”, 40, fastställelse av, 
106. 
Tronebacken, reparation av ladugården, 141. 
 
Undervisningstidens i Fortsättningsskolan utsträckning 94. 
Urinal i Norra hamnen, herr Luckeys motion om, 100, 
Utgifts- och inkomststater: Folkskolan 86, Fattigvården 132, 
Barnavårdsnämnden 133, Folkskolan och Fortsättningsskolan 134, Kommunala 
mellanskolan 135, Renhållningsverket 136, Vatten- och avlopp 136, 
Sundhetsvården 147, Parkstyrelsen 147. Brandväsendet 147, Polisverket 147, 
Staden 162, Hamnen 162. 
Utredning om ersättning för i anspråk tagen gatumark 119. 
Utskänkningsaktiebolaget, val av ledamöter m. m. 9. 
 
Val: Stadsfullmäktige: ordförande och vice ordförande 5. Valkommittén: 
ledamöter 8, ordförande 8, Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolaget: ledamöter, 
suppleanter och revisorer 9. Drätselkammaren; ordförande och vice ordförande 
10. Folkskolestyrelsen: ordfötande och vice ordförande 11. Kommunala 
musikskolan: ordförande och vice ordförande 12. Byggnadsnämnden: 
ordförande och vice ordförande 13. Hamnstyrelsen: ordförande och vice 
ordförande 19. Brandstyrelsen: ordförande och vice ordförande 14. 
Vattenstyrelsen: ordförande och vice ordförande 15. Handels- och 
sjöfartsnämnden: ordförande och vice ordförande 16. Hälsovårdsnämnden: 
ordförande och vice ordförande 17. Elektricitetsverkets styrelse: ordförande 
och vice ordförande 27. Renhållningsstyrelsen: ordförande och vice ordförande 
28. Polisnämnden: ordförande och vice ordförande 47. Parkstyrelsen: 
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ordförande och vice ordförande 48. Nyval i anledning herr E. W. Olssons 
avsägelse 66. Tid m. m. för stadsfullmäktige 111. Budgetberedningen 116, 
Mantalsskrivningsombud 117. Valkommittén ledamöter och ordförande 8. 
Kommunala befattningar 140. 
Vatten- och avloppsledningar: flyttning av kloakledning i Rosvikstorg 29, 49. 
Slättens hälsovårdsnämnd ansökan att få koppla avloppsledning 54, 
framdragande i Kronberget 101, ny kloakledning i Drottninggatans nedre del 
110, utgiftstat 136. 
Vattenpriserför fartyg, Handels- och Sjöfartsnämndens skrivelse om, 32, 50. 
Vattenklosetter: Fritz Lüsch 55, C. A. Tobiasson 126, Karl Aronsson 146. 
Vinterbadets öppethållande, anslag till, 122. 
 
Överenskommelse med Kungl. Telegrafverket, förslag till, 51, vissa ändringar 
i, 159 

 
./ 


